
 استاندار قم گفت: تمام توان خود و دستگاه های اجرای 
در مسیر خدمت رسانی به مردم بسیج خواهد شد.  سید 
استان  سامد  مرکز  در  حضور  با  شاهچراغی  تقی  محمد 
مردمی،  های  درخواست  و  مشکلات  شنیدن  ضمن 
پیگیری  اجرایی  دستگاه های  و  دولت  وظیفه  گفت: 

درخواست های مردمی تا حصول نتیجه است. وی با اشاره 
به عدم هماهنگی و همراهی برخی بخش ها در پاسخگویی 
به مطالبات مردمی، اضافه کرد: ایجاد هماهنگی و احساس 
تکلیف کارکنان دستگاه های اجرایی و سازمان ها نسبت به 
ارباب رجوع امری مهم و ضروری است که باید در دستور 

روزنامه

استاندار قم تاکید کرد:

بسیج تمام امکانات برای 
خدمت رسانی به مردم

مدیرکل گمرکات استان قم خبرداد:

رشد40درصدی درآمد گمرکات استان قم
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دادستان عمومی و انقلاب قم تشریح کرد:

جزییات دستگیری ومحاکمه قاضی جعلی درقم
مردم مراقب جعل عناوین مقامات باشند 

8

4

ویژه بیماران دیابتی و بیماران دارای زخم های خاص ؛

ویزیت و مشاوره رایگان در دارالشفا مسجد جمکران
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معاون حمل ونقل و ترافیک شهرداری قم از هماهنگی مجموعه شهرداری قم 
با پلیس راهور جهت استفاده از سامانه های نوین ثبت تخلف در راستای اصلاح 
رفتار ترافیکی شهروندان خبر داد. دکتر مسعود طبیبی در گفتگویی از رفع 
مشکلات بهره برداری از سامانه ثبت تخلف خبر داد و اظهار داشت: خوشبختانه 
یکی از اختلافات پلیس راهور و شهرداری در نحوه استفاده از دوربین های نظارتی 
و ثبت تخلف برطرف شده است. وی با یادآوری قانون دسترسی مستقیم پلیس 
راهور به سامانه های نرم افزاری دوربین های ثبت تخلف و نظارتی افزود: با توجه به 

مدیرکل بهزیستی استان قم گفت: از زمان شیوع کرونا تاکنون، یک هزار پرونده 
به مجموعه پرونده های موجود در بهزیستی این استان افزوده شده است. مهدی 
پهلوانی در گفت وگو با خبرنگاران  افزود: بسیاری از افراد معلول پیش از شیوع 
کرونا زندگی عادی داشتند و پرونده ای دربهزیستی تشکیل نداده بودند،  ولی با 
شیوع کرونا و فشارهای اقتصادی ناشی از آن، این دسته از افراد به دلیل نیازمندی 
تشکیل پرونده دادند. وی اضافه کرد: از سوی دیگر در مواردی فوت سرپرست 
بانوی  زیرا  شد،  بهزیستی  در  خانواده  آن  برای  پرونده  تشکیل  باعث  خانوار 

معاون حمل ونقل و ترافیک شهرداری قم خبرداد:
ارتقاء دوربین های نظارتی به دوربین های ثبت تخلف

مدیرکل بهزیستی استان قم :
۲۲ هزار و ۶۰۰ معلول درقم زندگی می کنند 

84

مدیرکل تعاون، کار و رفاه اجتماعی استان قم خبرداد:

کاهش 8/5درصدی
 نرخ بیکاری دراستان قم
قم در بین استان های کشور رتبه نوزدهم بیکاری را دارد

1

رییس جدید شورای هماهنگی تبلیغات اسلامی:

باید درکارتبلیغاتی قوی تر 
وهوشمندانه تر عمل کنیم 

رئیس کمیسیون اقتصادی مجلس :=
شیوه تخصیص ارز ۴۲۰۰ 
تومانی تغییر خواهد کرد

اقتصــادی  کمیســیون  رئیــس 
مجلس گفــت: در مجلس و دولت 
بحثــی دربــاره حــذف ارز ۴۲۰۰ 
تومانــی وجود نــدارد و فقط نحوه 

تخصیص آن تغییر خواهد کرد.
 محمــد رضا پــور ابراهیمــی در 
جمــع خبرنگاران، دربــاره آخرین 
وضعیت تغییر شیوه تخصیص ارز 
۴۲۰۰5 تومانی اظهارداشت: دولت  2

آیت الله جنتی: 
همواره مراقب باشیم وحدت 

کلمه بر کشور حاکم باشد
رییــس شــورای هماهنگی 
تبلیغــات اســلامی، گفــت: 
نظــام تبلیغاتــی ســلطه بــا 
همــه تــوان و ابزار بــا بدبین 
کردن مردم، شــایعه پراکنی 
و کوچک نمایی دســتاوردها 
درصدد ناکارآمد نشان دادن 
جلــوه  بــزرگ  و  حاکمیــت 
دادن مشکلات کشور است.  

 رییس ســابق شورای هماهنگی 
تبلیغات اســلامی، مبنای قدرت 
انقلاب اســلامی را حضــور مردم 
در صحنــه عنــوان کــرد و گفت: 
باشــیم  مراقــب  بایــد  همیشــه 
وحدت کلمه زیر لوای مقام معظم 
رهبــری حاکــم باشــد.  آیت اللــه 
احمد جنتی روز یکشنبه در آیین 
تکریم و معارفه  ریاســت شــورای  2

دادستان عمومی و انقلاب قم از صدور حکم قاضی جعلی 
با نام مستعار سید محمد مهدی خوانساری در قم خبر داد 
و گفت: کلاهبرداری 1۰7 میلیون تومانی، غصب عنوان 
قوه  جعلی  کارت  از  استفاده  سند،  جعل  دادگاه،  قاضی 
قضاییه، تشویق به فساد و فحشا و فراهم کردن موجبات 

و  حجت الاسلام  است.   متهم  این  اتهامی  عناوین  از  آن 
المسلمین حسن غریب دادستان عمومی و انقلاب قم با 
اشاره به شناسایی و دستگیری قاضی جعلی پس از شکایات 
متعدد و رصد اطلاعاتی ضابطین حفاظت اطلاعات، گفت: با 
وصول شکایات مردمی و بازداشت متهم، تکمیل تحقیقات 

ضرورت حمایت
 از تیم مذاکره کننده

درست هنگامی که دیپلمات های ایرانی به ریاست 
محمدجواد ظریف و عباس عراقچی با اعضای 5+1 

مذاکره می کردند، عده ای در ایران، فریاد می زدند: "ای آن که مذاکره شعارت...
استخر فرح در انتظارت".

اینک اما از آن داد و قال ها خبری نیست، چون هم آن زمان می دانستند و هم، 
الان می دانند که ایران باید مذاکره کند ولی قبل از انتخابات می ترسیدند با به 

سرانجام رسیدن مذاکرات، پیروزی سیاسی در داخل نصیب رقیب شود.
اینان، همان طائفه ای هستند که در دوران ظریف، برجام را در صحن علنی مجلس 

با فندک به آتش کشیدند و اینک برای احیای آن سر از پا نمی شناسند.
هر چند نمی توان این تناقض ها را نادیده گرفت ولی واقعیت این است که اکنون، 
احیا یا مرگ برجام در سمت ایران، در دست تیم مذاکره کننده جدید است )که 

خوشبختانه دیدگاه اعضای تیم به تندی دلواپسان نیست و معقول ترند(.
این تیم اینک به نمایندگی از ایران با طرف های مقابل گفت و گو می کند و از این 
رو، به همان اندازه که خنجر از پشت زدن به تیم ظریف، زننده و ناروا بود، تضعیف تیم 

جدید نیز رویکردی نابخردانه است.
بعد از دور اول مذاکرات احیای برجام، در داخل کشور شاهد هجمه ای پردامنه 
علیه سمت مذاکره کنندگان ایرانی بودیم. علت نیز آن بود که این دور از گفت و گو 
نتیجه ای نداشته است. من نیز مانند شما در جریان جزئیات آنچه در وین گذشته 
نیستم ولی عقل سلیم ایجاب می کند که بپذیریم در موضوع جدی و مهمی چون 
برجام که یک سمت آن فعالیت های هسته ای است و سوی دیگرش تحریم ها، الزاما 

در یک جلسه نمی توان به جمع بندی رسید.
خود برجام هم بعد از 20 ماه مذاکره به دست آمد و این گونه نبود که ظریف و 
تیمش با یک سفر کاری، به توافق رسیده باشند. البته که در شرایط کنونی نمی توان 

20 ماه منتظر ماند ولی انتظار توافق مایکروفری هم چندان معقول نیست.
متاسفانه گروهی در داخل، چنان موضع می گیرند که گویا حامی طرف های 
غربی هستند و مثلا ارائه بسته پیشنهادی از طرف ایران را مورد تمسخر قرار می 
دهند؛ گو این که انتطار داشتند هیات ایرانی نه برای گفت و گو و بده بستان که برای 

قبول آنچه 4+1 می خواهند به وین رفته باشد!
مثلًا می گویند چرا طرف ایرانی پیشنهادی داده که مطلوب غربی ها نبوده است؟ 
خب معلوم است که در هر مذاکره ای طرف های درگیر، پیشنهادات حداکثری می 
کنند تا بتوانند بر سر آن مذاکره کنند و امتیار بگیرند. در یک خرید ساده هم وقتی 
فروشنده بالاترین قیمت را مطرح می کند و خریدار قیمتی بسیار پایین را پیشنهاد 
می دهد، معنایش این نیست که آن دو قصد معامله ندارند بلکه اتفاقاً بدین معناست 
که می خواهند معامله ای پرسود برای خود رقم برنند و بسته به شرایط و قدرت چانه 

زنی در عددی میانه به هم برسند.
در اینجا هم می توان تصور کرد که طرف های غربی گفته باشند ایران تمام فعالیت 
های هسته ای اش را فوراً متوقف کند تا تحریم ها گام به گام لغو شود و ایران هم 
خواستار لغو آنی تحریم ها و کاهش گام به گام برخی فعالیت های هسته ای شده 
باشد. بدیهی است که در بدایت امر، هیچ کدام از طرفین، پیشنهاد مقابل را نخواهد 

پذیرفت و کار به دوره های بعدی می کشد.
این مساله از آن جهت در دور جدید مذاکرات اهمیت مضاعف می یابد که تجربه 
توافق پیشین در دسترس است و طرف ایرانی حق دارد نگران باشد که توافق سریع 
امروز، با تغییر دولت در آمریکا از هم بپاشد و لذا باید تضمینات قوی تری برای 
جلوگیری از تکرار گذشته، دیده شود. بدیهی است که توافق بر سر این تضمین ها 

بسیار سخت خواهد بود، هر چند که ممکن و میسر است.
اگر ایران را دوست داریم و نگران آنیم که تحریم ها، بیش از پیش به نابودی اقتصاد 
کشور و معیشت مردم منجر شود، باید از تیم مذاکره کننده ایرانی حمایت کنیم و از 
آنها بخواهیم به توافقی جدی و بلند مدت و قابل اعتنا دست یابند؛ باید رویکردهای 
جناحی و تلافی جویانه را کنار گذاشت و به جای تهدید و تحقیر مذاکره کنندگان 
ایرانی، بدون ماندن در بند وزن و قافیه، خطاب به ایشان گفت: "ای آن که مذاکره 

شعارت...آغوش باز ملت در انتظارت".
تحلیگر مسائل سیاسی

جعفر محمدی*

مدیرکل تعاون، کار و رفاه اجتماعی استان قم خبرداد:

کاهش 8/5درصدی نرخ بیکاری
 دراستان قم

مدیرکل تعاون، کار و رفاه اجتماعی استان قم گفت: بر اساس آمارگیری صورت گرفته از نیروی 
کار قم در سه ماهه دوم سال جاری، نرخ بیکاری در این استان ۸.5 درصد کاهش داشته است. 
مصطفی کاویانی در گفت وگویی اظهار داشت: طبق اعلام مرکز آمار ایران، نرخ بیکاری 

استان در مدت مشابه سال قبل، 11.5 درصد و در سطح کشور نیز ۹.5 درصد بوده است.
وی افزود: نرخ بیکاری استان نسبت به فصل مشابه سال قبل سه درصد و در کشور نیز یک 

دهم درصد کاهش را نشان می دهد.
وی ادامه داد: قم در بین استان های کشور رتبه نوزدهم بیکاری را دارد.

مدیرکل تعاون استان  همچنین گفت: با توجه به جذب 100 درصدی تسهیلات مشاغل 
خانگی و  اشتغال  بالای ایجاد شده از این محل، قم در سال 1۳۹۹ حائز رتبه برتر کشور شد.

کاویانی با توجه به حساسیت بخش اشتغال و به ویژه مشاغل خانگی افزود: میزان بودجه 
مشاغل خانگی استان 50 میلیارد ریال تعیین شده که به عاملیت بانک های رفاه کارگران و 
توسعه تعاون و  همکاری دستگاه های اجرایی اعم از کمیته امداد امام )ره(، صنعت ، معدن 
و تجارت ، میراث فرهنگی، جهاد کشاورزی و بویژه اداره کل تعاون به ۷2۷ تَن از متقاضیان 

پرداخت شده است.
پرداخت  برتر  رتبه  کسب  به دلیل  فوق  اجرایی  دستگاه های  و  بانک ها  کرد:  تصریح  وی 
تسهیلات مشاغل خانگی کشور از سوی معاونت هماهنگی امور اقتصادی و سرمایه گذاری 

استانداری قم مورد قدردانی قرار گرفتند.
کاویانی اظهار داشت: اعتبار امسال نیز ۳۳0 هزار میلیون ریال است، که با تلاش کارشناسان 

مربوطه سعی می شود برای دومین سال متوالی به این افتخار در سطح استان برسیم.
وی در بخشی از سخنان خود یادآور شد: در زمینه حمایت از اشتغال پایدار در مناطق روستایی 
و عشایری، دبیرخانه کمیته فنی اقدام های لازم را در خصوص رفع و اصلاح پرونده های طرح 

توجیهی تسهیلات و ارسال آنها به دستگاه های اجرایی انجام داده است.
کاویانی خاطرنشان کرد: توجه به توسعه اشتغال پایدار در مناطق روستایی و عشایری باعث 
تحقق شعار تولید پشتیبانی ها مانع زدایی ها خواهد بود. وی همچنین بیان داشت: مجموع 
کل تسهیلات ابلاغی به بانک های تابعه وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی استان 2 هزار و 2۳1 

میلیارد ریال بوده که ۸5.۳ درصد تسهیلات تا دهم آذرماه پرداخت شده است.
وی یادآور شد: ۷۸۸ طرح روستایی و عشایری به دبیرخانه ارسال شده که ۷۷۹ طرح مصوب، 

و پرداخت ۷۶۹ طرح نیز انجام پذیرفته است.
 

استاندار قم تاکید کرد:

بسیج تمام امکانات برای
 خدمت رسانی به مردم

 استاندار قم گفت: تمام توان خود و دستگاه های اجرای در مسیر خدمت رسانی به مردم 
بسیج خواهد شد. 

به گزارش عصر یکشنبه روابط عمومی استانداری قم سید محمد تقی شاهچراغی با حضور 
در مرکز سامد استان ضمن شنیدن مشکلات و درخواست های مردمی، گفت: وظیفه دولت و 

دستگاه های اجرایی پیگیری درخواست های مردمی تا حصول نتیجه است.
وی با اشاره به عدم هماهنگی و همراهی برخی بخش ها در پاسخگویی به مطالبات مردمی، 
اضافه کرد: ایجاد هماهنگی و احساس تکلیف کارکنان دستگاه های اجرایی و سازمان ها نسبت 

به ارباب رجوع امری مهم و ضروری است که باید در دستور کار مدیران قرار گیرد.
شاهچراغی ادامه داد: تمام توان خود و دستگاه های اجرای در مسیر خدمت رسانی به مردم 

بسیج خواهد شد تا مردم با رضایت کامل به خواسته ها و مطالبات قانونی خود برسند.
گفتنی است استاندار قم با حضور در مرکز سامد استان طی تماس های تلفنی پاسخگوی 

درخواست ها و مطالبات مردمی بود.
 

رئیس دانشگاه قم :

پژوهش و فناوری باید در خدمت تولید باشد 
رئیس دانشگاه قم با تاکید بر اینکه پژوهش و فناوری باید در خدمت تولید باشد، عنوان کرد: 
تحقق این هدف بر سایر بخش ها مثل توزیع و مصرفِ بهینه تاثیر قابل توجهی خواهد داشت. 

حجت الاسلام والمسلمین دکتر عسگر دیرباز روز یکشنبه در نشست خبری که به مناسبت 
به  اشاره  با  طی سخنانی  برگزار شد،  قم  دانشگاه  ریاست  اتاق جلسات  در  پژوهش  هفته 
برنامه های این هفته اظها کرد: همه ساله با اهتمام وزارت کشور، استانداری، دانشگاه قم و 
سایر دانشگاه های استان، پژوهشگاه های استان، پارک علم و فناوری، آموزش و پرورش و دیگر 

بخش ها، هفته پژوهش با برگزاری برنامه های متعدد، گرامی داشته می شود.

آیت الله اعرافی: 

حوزه علمیه قم نگران افغانستان است
 مدیرحوزه های علمیه با بیان این که به عنوان حوزه همه نگران افغانستان هستیم، 
اذعان داشت: افغانستان با این همه ذخایر و منایع انسانی در مظلومیت به سر می برد 

و این مورد قبول علمای اسلام نیست. 
آیت الله علیرضا اعرافی در دیدار آیت الله موحدی نجفی از علمای افغانستان، 
سوابق مبارزاتی وی در مسیر اسلام ناب و معارف الهی و گفتمان انقلاب اسلامی را از 
افتخارات برشمرد و در ادامه با بیان این که همه ما باید اهتمام به امور مسلمین و جهان 
اسلام و کشورهای اسلامی داشته باشیم، خاطرنشان کرد: کشورهای اسلامی به این 
که بخش عمده ای از ذخایر و ظرفیت ها و شایستگی های فراوانی را در خود دارند، 

جایگاه کشورهای اسلامی متناسب با این موضوع نیست.
مدیر حوزه های علمیه با تاکید بر این که جهان اسلام از ذخیره معنوی و روحی و 
تمدنی برخوردار است، ابراز داشت: با توطئه هایی که مستکبرین عالم رقم زده اند، 
برخی از سرزمین های اسلامی وضع نامناسبی دارند و همه باید تلاش کنیم تا امت 

اسلام در جایگاه واقعی و برتر خویش قرار گیرد.
وی به سابقه دیدار خود با بزرگان و علمای افغانسان اشاره کرد و با بیان این که جامعه 
علمایی و حوزوی افغانستان جامعه ای ذی قیمت و از منزلت بالایی برخودار است، 
خاطرنشان کرد: طلاب افغانستان در هر نقطه ای ورود کنند، می درخشند و گستره 

این شخصیت های نشان دهنده جایگاه این کشور است.
مدیر حوزه های علمیه، حضور جامعه شریف افغانستان در ایران و تحصیل دانش 
آموزان و دانشجویان این کشور در ایران را سرمایه ای ارزشمند برشمرد و بیان داشت: 
همه ما خادم طلاب و روحانیون و جامعه علمی تمام کشورهای اسلامی به ویژه طلاب 

افغانسان هستیم.
وی صاحبان کار و سرمایه را از جوامع مهم و تاثیرگذار بر سرزمین های اسلامی 
دانست و یادآور شد: تمام آحاد جامعه افغانستانی مقیم ایران نه تنها سرمایه ای برای 

افغانستان، بلکه سرمایه ای بزرگ برای ایران و سرزمین های اسلامی هستند.
 اعرافی بر اهمیت توجه به نیازهای تمام مسلمین جهان به ویژه افغانستان اشاره 
کرد و ابراز داشت: تقویت روابط علمایی نقش بسزایی بر اصلاح روندها و بهبود 

خدمت رسانی خواهد داشت.
همه باید یار مقام عظمای ولایت باشیم

آیت الله موحدی نجفی نیز در این دیدار، ضمن اشاره به کتابی در رابطه با سرنوشت 

فردای جهان، به تحلیل های سیاسی، اقتصادی و اجتماعی این کتاب اشاره کرد و 
ابراز داشت: این کتاب منابع قدرت، اعم از قدرت اجتماعی، اقتصادی، استراتژیکی 

و... را در دست اسلام و مسلمین می داند.
وی با تاکید بر این که اسلام دینی قدرتمند و وحدت آفرین است، خاطرنشان 
کرد: از نظر قدرت اقتصادی ،منابع طبیعی اعم از نفت، گاز، طلا، نقره و همه و همه 

ظرفیت ها در کشورهای اسلامی یافت می شود.
 موحدی، بنیه های قدرت اجتماعی اسلام را مورد توجه قرار داد و اذعان داشت: از 
نظر قدرت استراتژیکی سرزمین های اسلامی در بهترین نقطه جهان حضور دارند؛ 

این شاهراه مسیر ترانزیتی شرق و غرب و نیز شمال و جنوب کره زمین هستند.
وی افزود: با وجود همه قدرت در سرزمین های اسلامی، جهان آینده از آن اسلام و 
مسلمین خواهد بود و ظهور حضرت حجت)عج( تبلور والای این استعدادها خواهد 

بود.
این استاد حوزه علمیه، در ادامه ضمن ارائه تاریخی از نحوه حضورشان در نجف 
اشرف، ابراز داشت: حضور در حوزه علمیه به ویژه نجف اشرف مسئولیت سنگین 
دینی را در عمل به رسالت طلبگی ایجاد نمود. امیدواریم همواره خادم اسلام و 

مسلمین و خدمتگزار بشریت و یار مقام عظمای ولایت باشیم.

معاون بهداشتی دانشگاه علوم پزشکی قم با اشاره 
به فعالیت سفیران و داوطلبان سلامت در ایام کرونایی 
گفت: ۷2 درصد خانوارهای سطح استان قم دارای 

سفیر سلامت خانواده می باشند.
دکتر سیامک محبی روز یکشنبه  در مراسم بزرگداشت 
روز جهانی داوطلب که در سالن شهید مفتح دانشگاه 
علوم پزشکی قم با حضور سفیران و داوطلبان سلامت و 
جمعی از مسئولان این دانشگاه برگزار شد، اظهار کرد: 
ایثارگری سفیران سلامت در شرایط و بحران  کرونا بر 

هیچ کس پوشیده نیست.

اطلاع  و  آموزش  در  مشارکت  کرد:  تصریح  وی 
رسانی علائم و راههای پیشگیری از بیماری در سطح 
خانوارهای تحت پوشش، توزیع رسانه های آموزشی، 
بر  رسانی  اطلاع  ایستگاه های  و  پایگاه ها  در  حضور 
اپیدمی کرونا، حضور فعال در غربالگری  پا شده در 
تلفنی کرونا، همکاری با تیم های حمایتی طرح شهید 
سلیمانی و همچنین مشارکت در اقناع سازی جامعه در 
خصوص واکسیناسیون کرونا خدماتی است که سفیران 
سلامت به مردم از ابتدای شیوع ویروس کرونا ارائه کرده 
اند. محبی با اشاره به اینکه بیش از 250 هزار سفیر 

سلامت خانواده در قم فعالیت می کنند، ادامه داد: 
یک هزار و 573 رابط سلامت محله در قم فعال هستند 
و همچنین72 درصد خانوارهای سطح استان قم دارای 

سفیر سلامت خانواده می باشند.
حوزه  در  سلامت  سفیران  کرد:  نشان  خاطر  وی   
بهداشت به صورت کاملا داوطلبانه در این عرصه حضور 
دارند و هیچ گونه مزایا و امتیازی برای آن ها وجود ندارد، 
اکثر افراد با نیت و تفکر کمک رسانی وارد این عرصه 
شده اند و خوشبختانه از تاثیرگذاری بالایی نیز برخوردار 

هستند.

معاون بهداشتی دانشگاه علوم پزشکی قم؛

بیش از 250 هزار سفیر سلامت خانواده در قم فعالیت می کنند

رئیس اداره امور قرآنی اوقاف و امور خیریه استان قم گفت: 12 نفر از برادران و 
خواهران استان قم با کسب حد نصاب های لازم به مرحله فینال چهل و چهارمین 

دوره مسابقات سراسری قرآن کریم راه یافتند. 
سید محمد صالح نژاد با اشاره به اعلام اسامی راه یافتگان به مرحله فینال چهل و 
چهارمین دوره مسابقات سراسری قرآن کریم در رشته ها و بخش های مختلف از سوی 
مرکز امور قرآنی سازمان اوقاف اظهار کرد: 10 نفر از برادران و دو نفر از خواهران قمی 

موفق به کسب حد نصاب های لازم و حضور در مرحله نهایی این مسابقات شده اند.
وی افزود: بر این اساس، روح الله آقایی و سید صادق کاظمی در رشته ترتیل، 
محمدرضا احمدی در رشته حفظ کل، حمیدرضا صافی در رشته حفظ 20 جزء، 
شهاب امانتچی و سعید شعبانی در رشته دعاخوانی، حسین یزدان پناه در رشته اذان 
و سید محسن روحانی، محمد دهقانی و موسی مقدسی در رشته تفسیر به مرحله 

فینال راه یافته اند.

رئیس اداره امور قرآنی اوقاف و امور خیریه استان قم خبرداد:

راهیابی ۱2 نفر از قم به مرحله نهایی مسابقات سراسری قرآن
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بازی جدید قدرت
 در منطقه

با تحولات جدید، اکنون شاهد یک نقطه عطف تاریخی 
در منطقه غرب آسیا برای ایجاد تعادل بین دو اصل مهم 

»حکمرانی خوب« )رشد و توسعه اقتصادی و اجتمایی-سیاسی( و حفظ »امنیت ملی« 
)بقای کشور( هستیم و کشورها بیشتر در این چارچوب منافع ژئوپلتیک و سیاست 
خارجی خود را تنطیم می کنند. البته پویایی های جدید، بازی جاری قدرت در منطقه 
را به سمتی هدایت کرده که کشورها به تامین منافع ژئواستراتژیک خود اولویت می 
دهند و در این قالب مفاهیمی همچون تقویت »دولت«، »ایدئولوژی« و »جنگ« در 
خدمت بقا و امنیت اقتصادی کشورها با هدف افزایش عیار قدرت ملی قرار می گیرند. 
در این چارچوب، روند انتقال دولت شکل حداکثری و متمرکز پیدا کرده، دولت های 
قوی تاریخی )همچون ایران، روسیه و ترکیه( از ایدئولوژی به عنوان یک منبع قوی برای 
تقویت قدرت ملی و افزایش نقش و نفوذ خود استفاده می کنند، و در این چارچوب 
حتی مشروعیت جنگ ها، به ویژه جنگ های غیرمتقارن و نیابتی، برای پیشبرد منافع 
ژئوپلتیک کشورها در نزد نخبگان سیاسی و حکومتداران توجیه می یابد. بر این مبنا، 
اکنون منطقه بزرگتر غرب آسیا شاهد نوع جدیدی از »بازی قدرت« است که در آن 
موضوع تامین منافع ژئواستراتژیک یک کشور تا حد زیادی با مفاهیم تقویت دولت، 

ایدئولوژی و جنگ ترکیب و متعادل می شوند. 
الگوسازی فوق را می توان در سه منازعه مهم جاری عملیاتی کرد. نخست، منازعه 
اخیر )جنگ 44 روزه( در منطقه قره باغ بین آذربایجان و ارمنستان است که به نفع 
آذربایجان )با کمک نظامی ترکیه( تمام شد، اما حساسیت های دولت های قوی 
تاریخی ایران و روسیه را هم به همراه داشت. هرچند آذربایجان پس از سال ها و بطور 
مشروع مناطق اشغالی سرزمین خود از سوی ارمنستان را پس گرفت، اما پررنگ 
شدن ایدئولوژی پان ترکیسم و بهره برداری ترکیه از شرایط میدانی برای تقویت کمربند 
سیاسی و اقتصادی کشورهای ترک زبان به واسطه آذربایجان )از طریق جمهوری 
نخجوان و اندیشه ایجاد دالان زنگزوردر خاک ارمنستان( تا امتداد آسیای مرکزی، سبب 
واکنش ایران و روسیه برای جلوگیری از تغییر جغرافیای ژئوپلتیک منطقه شد که به نوعی 
این رویای به اصطلاح پان ترکیسمی را تحقق می بخشید. برای ایران و روسیه کاملا 
آشکار است که به دلیل ماهیت متفاوت ساختار قدرت و سیاست در کشورهای ترک 
زبان )حتی آذربایجان( سیاست خارجی ایدئولوژیک رئیس جمهور ترکیه رجب طیب 
اردوغان به سمت ایجاد یک کمربند سیاسی-اقتصادی ترک زبانان در عالم واقع تحقق 
یافتنی نیست. به واقع، موضوع اصلی تامین منافع ژئوپلتیک این دو کشور است که 
اجازه چنین تحولی را نخواهد داد، چون »زنجیره انتقال منطقه ای کالاها، انرژی و 
سیاست« به منطقه قفقاز و اروپا را برای این دو کشورقطع می کند و نفوذ غرب در منطقه 
را افزایش می دهد. بنابراین آنها از شرایط اتصال تاریخی-ایدئولوژیک خود با منطقه و 
دولت های قوی خود استفاده کردند تا مانع از تحقق چنین تحولی شوند. در مورد ایران 
حتی منجر به مانورهای سنگین نظامی سنگین و آمادگی برای واکنش در طول مرزهای 

مشترک با آذربایجان شد.   
در مورد منازعه افغانستان و بازگشت طالبان به قدرت در کابل، همه چیز با خروج شبانه 
و ناگهانی و فضاحت بار آمریکا از این کشور آغاز شد که البته یک واقعیت اجتناب ناپذیر 
بود. به واقع، این تحول نیز تحت تاثیر انتقال صورت گرفته در شیوه حکمرانی دولت در 
افغانستان، شکست ایدئولوژی غربی و به نوعی »پایان لحظه آمریکایی« در میدان های 
منطقه و تحول در مفهوم جنگ است، که طالبان از آن برای مشروعیت بخشی حکومت 
خود در قالب یک جنگ مقدس برای اخراج نیروهای اشغال گر خارجی )آمریکا( 
استفاده کرد. اکنون دو گفتمان در سطح منطقه ای و جهانی در مواجهه با بازی قدرت 
در افغانستان وجود دارد: نخست، گفتمان مبتنی بر »امنیت بشری« که مربوط به شیوه 
حکمرانی رژیم طالبان در تشکیل یک دولت فراگیر متشکل از تمامی اقوام افغانستان و 
همچنین چگونگی مواجهه این نیروی نظامی-امنیتی با مسائل حقوق بشری، مسائل 
زنان، مسائل اقلیمی و بطور کلی هدایت روابط بین المللی افغانستان می شود. دوم، 
گفتمان مبتنی بر تامین منافع »ژئواستراتژیک« کشورها در مواجهه با طالبان است. 
در این گفتمان، اولویت دولت های درگیر در بحران، مهار طالبان با کمترین هزینه از 
طریق هدایت معادلات سیاسی داخلی افغانستان و ارتباط مستقیم با این گروه در قالب 
روابط دوجانبه اقتصادی و سیاسی است. به واقع، واقعیات میدانی و تسلط طالبان بر 
افغانستان کشورها را به این سمت سوق داده، هرچند مسائل امنیت بشری و افکار 
عمومی داخلی آنها را همچنان وادار به سکوت و عدم شناسایی طالبان می کند. واقعیت 
تلخ بازگشت طالبان درس های جدی برای بازی قدرت در منطقه دارد. اکنون آرایش 
بازیگران اصلی صحنه افغانستان تغییر کرده و کشورهایی همچون ایران، روسیه و 
پاکستان که اتصال جغرافیایی یا تاریخی با افغانستان داشته و بر میدان این کشور تسلط 
بیشتری دارند، جایگزین کشورهایی همچون آمریکا، ترکیه و عربستان سعودی یعنی 
نیروهای غالب در گذشته می شوند. شکست آمریکا در افغانستان یک پیام جدی هم 
برای متحدین منطقه ای و به ویژه رژیم های محافظه کار عربی دارد که  آمریکا کشوری 
صرفا منافع-محور است و اطمینانی به چتر امنیتی آن در منطقه نیست، چون توانایی 

های میدانی و ایدئولوژیک خود در منطقه غرب آسیا را بتدریج از دست می دهد.
و نهایتا، منازعه در منطقه شامات )سوریه و عراق( و یمن است. در این منازعه نیز 
سه مفهوم دولت، ایدئولوژی و جنگ به هم ترکیب شده و نقطه عطفی را در بازی 
قدرت جدید منطقه ای شکل داده اند. بحران سوریه با سرسختی حکومت سوریه و 
در چارچوب و ضرورت حفظ بقای کشور سوریه با حمایت ایران و روسیه به ثبات نسبی 
رسیده است. استفاده از ابزار ایدئولوژی به عنوان یک منبع قدرت ملی از سوی ایران 
برای مبارزه با نیروی تروریستی داعش و تسخیر میدان های نبرد و سرکوب نیروهای 
نظامی  ضد دولتی و متحدین منطقه ای آنها با کمک نیروی هوایی قدرتمند روسیه 
منجر به تثبیت دولت بشار اسد در سوریه گردید. با سرکوب داعش و نیروهای القاعده 
اتصال منازعه عراق و سوریه قطع گردید و اکنون موضوع دولت سازی در عراق و 
بازسازی سوریه در الویت بازی قدرت اقتصادی در منطقه قرار گرفته است. سفارت 
های عربی به تدریج در دمشق بازگشایی می شوند، رژیم های پولدار عربی به عراق و 
سوریه پیشنهادات سرمایه گذاری اقتصادی می دهند، و آمریکا بتدریج منافع خود را 
در خروج نیروهای نظامی خود می داند. در یمن معادله قدرت با کمک ابزار ایدئولوژی 
و تغییر شیوه  جنگ در قالب »موازنه وحشتی« که نیروهای انصارالله )با محوریت 
حوثی ها( از طریق حمله های پهبادی و بکارگیری جنگ نامتقارن با متجاوزان خارجی 
ایجاد کرده اند به ضررعربستان سعودی و امارات متحده عربی در حال تغییر است و 
بزودی شاهد شکست این دو کشور در میدان بازی قدرت در یمن خواهیم بود. آمریکا 
و متحدین اروپایی اش هم از اجتناب ناپذیر بودن این شکست اطمینان دارند و بر 
همین مبنا سعودی ها را تشویق به مذاکره با ایران برای خروج آبرومندانه از این افتضاح 

تاریخی و خود ساخته می کنند.
نتیجه اینکه در بازی جدید قدرت در منطقه غرب آسیا، معادلات ژئواستراتژیک بتدریج 
به اولویت اول کشورهای منطقه تبدیل می شوند و در این میان استفاده از مفاهیمی 
همچون دولت قوی، ابزار ایدئولوژی، و شیوه های پیشبرد جنگ در یک قالب بهم 
پیوسته با هم ترکیب و یک قوه و نیروی محرکه جدید تولید می کنند. در این شرایط، 
نقش و نفوذ بازیگرانی که بر میدان ها و سیاست منطقه تسلط بیشتری دارند افزایش 
یافته که این خود سرآغاز جدیدی برای همکاری های بیشتر منطقه ای بین بلوک های 

متضاد جاری به عنوان یک جبر اجتناب ناپذیر می گردد.
*  ، استاد روابط بین الملل

معاون دفتر تبلیغات وزارت فرهنگ:

ممنوعیتی برای استفاده از اسامی محلی 
در اماکن وجود ندارد

 معاون دفتر تبلیغات و اطلاع رسانی وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی گفت: هیچ 
ممنوعیتی برای استفاده از اسامی محلی در اماکن در تهران وجود ندارد. 

در پی انتشار خبری مبنی بر ممنوعیت استفاده از اسامی محلی برای اماکن 
پایتخت، پس از اعلام رئیس پلیس اماکن تهران مبنی بر کذب بودن این خبر، 
ارشاد  و  تبلیغات و اطلاع رسانی معاونت مطبوعاتی وزارت فرهنگ  معاون دفتر 
اسلامی نیز با اشاره به  قانون ممنوعیت بکارگیری اسامی، عناوین و اصطلاحات 
بیگانه مصوب سال 1۳۷5 مجلس شورای اسلامی، گفت: مطابق با اصل 15 قانون 
اساسی، در کشور ما علاوه بر زبان فارسی، زبان های رایج دیگر هم وجود دارد، در 
کنار زبان رسمی در محلات، استفاده از اسامی و حتی تدریس گویش های محلی 
بلامانع است، این در حالی است که در قانون یاد شده استفاده از اسامی بیگانه در 
سردر واحدهای صنفی یا نام گذاری تولیدات و محصولات داخلی مورد بحث بوده 

و ممنوعیت دارد.

کیهان برزگر*

اخبار

وزیر فرهنگ در نشست با اساتید ارتباطات تاکید کرد:

مصمم به تصویب نظام جامع رسانه ای 
کشور در دولت هستیم

وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی با اشاره به ضرورت اهتمام و توجه به تصویب نظام جامع 
رسانه ای کشور تاکید کرد: مصمم به پیگیری نظام  حقوق رسانه ای در دولت سیزدهم 

هستیم. 
محمد مهدی اسماعیلی در نشستی صمیمی با اساتید پیشکسوت عرصه روزنامه 
نگاری و ارتباطات در سالن جلسات حوزه وزارتی با موضوع بررسی مسائل حوزه رسانه 
ها و ارائه راه حل با تاکید بر ماموریت بازآرایی نظام رسانه ای ، اظهار داشت: در حوزه 
ارتباطات، متناسب با اقتضائات و مسائلی که در سال های اخیر با آن مواجه بوده ایم، 
باید پیش برویم و برگزاری چنین جلساتی به منظور رسیدگی به برخی از ضعف ها و 
ارتقای وضع موجود است. بنابراین متناسب با ضروریات در حوزه رسانه باید به بازآرایی 

رسانه ای بپردازیم.
وی همچنین با اشاره به استفاده از تجربیات صورت گرفته در خصوص ساماندهی 
فضای مجازی حوزه رسانه در سال های گذشته گفت: تلاش های صورت گرفته در 
تمامی دوره ها با توجه به ظرفیت ها و ماموریت های خود قابل قدردانی است و ما باید 
از اقدامات مثبت گذشته بهره کافی را ببریم و در عین حال برای ادامه راه دارای هدف 

گذاری مشخص هستیم.
اسماعیلی با اشاره به تاکید رهبر معظم انقلاب در مراسم تنفیذ ریاست جمهوری بر 
ضرورت بازآرایی جریان رسانه ای در کشور گفت: بر اساس تاکید معظم له در این زمینه 
تمام تلاش خود را به کار می گیریم و اساتید حوزه ارتباطات نیز باید در این مسیر به 
ما کمک کنند.  وی افزود: ما در زمینه بازآرایی جریان رسانه ای کشور تاکنون جلسات 
متعددی با مدیران رسانه های مختلف داشته ایم و هم اکنون آماده انعقاد همکاری 
پژوهشی در این زمینه با دانشگاه ها هستیم. رئیس شورای هنر با اشاره به ضرورت 
اهتمام و توجه به تصویب نظام جامع رسانه ای کشور گفت: در این زمینه مصمم هستیم 

و نظام  حقوق رسانه ای را در دولت پیگیری می کنیم.
عضو شورای عالی انقلاب فرهنگی در پایان تاکید کرد: اساتید حوزه ارتباطات ما را از 
نقطه نظرات خود بی بهره نگذارند، چرا که معتقدیم این حوزه با حضور و مشورت دغدغه 

مندان، نخبگان و اساتید ارتباطات سامان و ارتقا می یابد.
  

عضوهیات رئیسه مجلس:

روند انباشت و پیچیدگی قوانین 
در کشور اصلاح می شود

عضو هیات رئیسه مجلس شورای اسلامی بر لزوم جلوگیری از تورم قانون در کشور 
تاکید کرد و گفت: این روند در کشور اصلاح می شود. 

علی کریمی فیروزجائی با اشاره به موضوع مهم تورم قوانین در کشور، گفت: انباشت 
قانون و اجرایی نشدن آنها به دلیل ضعف های نظارتی از مشکلات اساسی در حوزه 

قانونگذاری است.
عضو هیأت رئیسه مجلس یازدهم با یادآوری وجود بیش از 12 هزار عنوان قانون در 

کشور، افزود: تورم قانون از اشکالات ساختاری در عرصه حکمرانی است.
وی، ضرورت تمرکز بر اصلاح قوانین و کاهش عناوین قانونی را خاطر نشان کرد و 
افزود: بسیاری از کشورهای مترقی دنیا با 2 تا ۳هزار مورد قانون وضع شده در عرصه 
حکمرانی پیشتاز هستند. دبیر کل جامعه اسلامی فرهنگیان کشور، اهمیت ساده 
نویسی قوانین را یادآورشد و افزود: وضع قوانین ساده و فاقد پیچیدگی اداری رافع 
نیاز مردم و کشور است. وی با تاکید بر عزم قاطع مجلس یازدهم در اصلاح فرآیندهای 
جاری قوه مقننه، خاطر نشان کرد: روند انباشت و پیچیدگی قوانین در کشور اصلاح 
خواهد شد.  نماینده مردم بابل در مجلس اضافه کرد: متاسفانه برخی از قوانین به علت 
پیچیدگی و حجیم بودن در مسیر اجرا با تفاسیر نامربوط به انحراف کشیده می شود. 

همه قوانین در عرصه حکمرانی باید به نفع مردم وضع و تفسیر شود.
کریمی فیروزجایی با انتقاد از فربهی نظام دیوانی کشور، چابک سازی دستگاه های 
اداری را ضروری دانست و افزود: دولت باید با کوچک سازی ساختارهای اداری گام 

های اساسی در راستای تحول اداری کشور بردارد.
نماینده مردم بابل در مجلس با تاکید بر ضرورت همپوشانی بخش های دیوانی با 
سیاست های عرصه حکمرانی، افزود: عرصه اجرایی و قانونگذاری کشور باید پیوست 
فرهنگی در طی مسیر حکمرانی ارائه کنند. عضو کمیسیون آموزش، تحقیقات و 
فناوری مجلس با اشاره تغییر ماهیت اولویت های عرصه حکمرانی گفت: هم اکنون 
چالش های اقتصادی و فرهنگی دستور کار عرصه حکمرانی کشور است. وی همگرایی 
مردم با مسئولان را رهیافت اساسی سیاست های نظام عنوان و تصریح کرد: مردم عمق 
استراتژیک نظام اسلامی و مهمترین پشتیبان دولت به شمار می روند. عضو مجمع 
نمایندگان استان مازندران مهندسی بهینه مشکلات حال وآینده کشور را در گرو شناخت 
دقیق نظام مسائل و راهبردهای آن دانست و افزود: تامین مطالبات عمومی مردم بویژه 

در حوزه اقتصاد و معیشت در اولویت برنامه های مسئولان قوای سه گانه قرار دارد.
 

نماینده مجلس: 

نباید در حوزه رمز ارزها مانع ایجاد کنیم
 نماینده علی آباد کتول در مجلس شورای اسلامی گفت: باید در بحث های اقتصادی 

و به پلتفرم ها کمک کنیم نه اینکه برای آنها و به ویژه در حوزه رمزارزها مانع ایجاد کنیم. 
»رحمت الله نوروزی« در جلسه علنی روز یکشنبه مجلس شورای اسلامی در تذکری 
گفت: رویکرد ما حمایت از کسب و کارهای داخلی و مجازی است بنابراین در بحث 
فضای مجازی باید در بحث های اقتصادی و به پلتفرم ها کمک کنیم نه اینکه برای آنها و 

به ویژه در حوزه رمزارزها مانع ایجاد کنیم.
وی افزود: دولت دوازدهم این ماده را که مربوط به ثبت حقوق در سامانه است، اجرایی 
نکرد و دولت سیزدهم هم وعده انجام آن را داده است در حالی که برای جلوگیری از 
رشد نجومی بگیران باید حقوق ها در سامانه ثبت شود. این نماینده مجلس همچنین 
با تاکید به لزوم دفاع رییس مجلس شورای اسلامی از کیان مجلس گفت: رهبر معظم 
انقلاب به طور مداوم خطاب به افرادی که در شورای سیاستگذاری ائمه جمعه هستند 
تأکید دارند که نطق انقلابی، به روز و علمی داشته باشند و این روال از اول انقلاب مطرح 
بوده است. انتظار می رود ائمه جمعه که منصوب رهبر انقلاب هستند در 40 سالگی و 
گام دوم انقلاب، حامی قوای سه گانه باشند البته انتقاد به جای خود اما مجلس و دولت 
در این شرایط نباید تضعیف شوند. وی همچنین تاکید کرد که طرح حمایت از فضای 
مجازی موافق و مخالف در مجلس دارد. »محمدباقر قالیباف« که ریاست جلسه را بر 
عهده داشت در پاسخ به این نماینده گفت: تنقیح از اولویت های مجلس است و معاونت 
قوانین با همکاری دانشگاه ها این کار را انجام می دهد. رییس مجلس شورای اسلامی 
گفت: در این مورد با حجت الاسلام و المسلمین حاج علی اکبری، رییس شورای 
سیاستگذاری ائمه جمعه صحبت خواهیم کرد و باید در این شرایط اولویت ما رسیدگی 
به مسائل مردم باشد.  قالیباف تصریح کرد: در بحث فضای مجازی، توسعه اقتصادی، 

کمک به پلتفرم ها، اشتغال، معیشت و افزایش تولید ناخالص ملی، اساس کار ما است.
 

حسینی در تذکر شفاهی:

بانک ها عامل اصلی »تحریم داخلی« هستند
 نماینده مردم خدابنده در مجلس شورای اسلامی گفت: بانک ها با دریافت نرخ بهره 

بالا عامل اصلی تحریم داخلی هستند که باید این مشکل حل شود.
سید البرز حسینی در جلسه علنی روزیکشنبه 14 آذرماه مجلس شورای اسلامی طی 
تذکری شفاهی، گفت: روند کاری ما در کشور باید به سمتی حرکت کند که مردم به طور 

ملموس نتیجه تصمیمات مار ا ببینند.
وی بیان کرد: وضعیت اقتصادی و معیشتی کشور وخیم است و تورم بالای 40 درصد 

زندگی مردم را مختل کرده است.
نماینده مردم خدابنده در مجلس شورای اسلامی تصریح کرد: یکی از ام الفسادهای 
نظام اقتصادی ما رویه غلط بانک ها در بانکداری اسلامی است و آنان با این روند غلط 
خود و دریافت نرخ بهره بالا عامل اصلی تحریم داخلی هستند که باید این مشکل حل 
شود. حسینی گفت: قیمت گذاری دستوری و مداخله زیاد در اقتصاد یکی دیگر از 

مشکلات کشورمان است و باعث می شود تولید رقابتی تضعیف شود.
وی با بیان اینکه همچنین شاهد معافیت مالیاتی فعالیت های سوداگرانه و نبود عدالت 
مالیاتی هستیم، تأکید کرد: در خصوص تغییر ریل اقتصادی کشور مقاومت زیادی 

می شود که باید این روند اصلاح شود.
نماینده مردم خدابنده در مجلس شورای اسلامی گفت: تقاضای بنده از رئیس 
جمهور و دیگر مسئولان اجرایی کشور این است که روی تغییر ریل اقتصاد کشور تمرکز 

کنند تا شرایط به نفع مردم و اقتصاد کشور تغییر یابد.

 

 رییس سابق شورای هماهنگی تبلیغات اسلامی، 
در  مردم  حضور  را  اسلامی  انقلاب  قدرت  مبنای 
صحنه عنوان کرد و گفت: همیشه باید مراقب باشیم 
مقام معظم رهبری حاکم  لوای  زیر  کلمه  وحدت 

باشد. 
آیت الله احمد جنتی روز یکشنبه در آیین تکریم 
تبلیغات  هماهنگی  شورای  ریاست  معارفه   و 
اسلامی با قدردانی از رهبر معظم انقلاب به دلیل 
انتصاب نماینده ولی فقیه و رییس جدید شورای 
حجت  به  تبریک  و  اسلامی  تبلیغات  هماهنگی 
موسی پور،  حسین  محمد  والمسلمین  الاسلام 
یکی  عنوان  به  اسلامی  تبلیغات  سازمان  گفت: 
از قدیمی ترین شوراها،  از ابتدای پیروزی انقلاب 

اسلامی برای یک صدا بودن نظام شکل گرفت.
رییس سابق شورای هماهنگی تبلیغات اسلامی، 
با بیان اینکه سعی ما بر این بود که کارها مردمی 
شود، افزود: انقلاب اسلامی، انقلابی مردمی است 
باشد  مردمی  تا  و  بماند  مردمی  آخر هم  تا  باید  و 
کرد:  خاطرنشان  جنتی  آیت الله  است.  قدرتمند 
مراسمی چون 22 بهمن، مردمی است و جهان هم 
روی این قضیه حساب می کند. حضور مردم در همه 

جا، افتخاری برای ما و نظام است و این افتخار برای 
همیشه باید به قوت خود باقی بماند.

وی بیان کرد: ما نمی توانیم از مردم کنار بکشیم یا 
مردم از  ما کنار بکشند چرا که این مفهوم خیلی بدی 
دارد الحمدلله حضور مردم در صحنه قوت و قدرت 
انقلاب را نشان می دهد.باید همیشه مراقب باشیم 
وحدت کلمه زیر لوای مقام معظم رهبری حضرت 
آیت الله خامنه ای حاکم باشد. دبیر شورای نگهبان 
انقلاب  قدرت  و  قوت  را  صحنه  در  مردم  حضور 
اسلامی دانست و گفت: از مردم خاضعانه تشکر 
می کنم و از خدا هم می خواهم که لطف و عنایت 
خود را بر این مردم بیشتر کند.  چرا که مردم از اول 

پیروزی انقلاب امتحان خود را پس داده اند.
آیت الله جنتی گفت: امیدوارم شورای هماهنگی 
بتواند همصدا با مردم برنامه های خود را اجرا کند 
تا مردم احساس کنند که در مسائل حضور دارند و 
بدانند که کجا هستند و به کجا می خواهند بروند و 

چه مسیری را طی می کنند.
دبیر شورای نگهبان ادامه داد: تاکنون برنامه های 
خوبی داشتیم و شورای هماهنگی هم نقش موثری 
داشته است و سعی ما بر این بوده کاری کنیم یکصدا 

از نظام بیرون بیاید.
والمسلمین  الاسلام  حجت  از  قدردانی  با  وی 
موسی پور برای قبول این مسئولیت، گفت: امیدوارم 
با هماهنگی نهادهای دیگر کارها را خوب  بتوان 
پیش ببرد. چرا که باید به این مردم خدمت کنیم و هر 
چقدر از این مردم تشکر کنیم باز هم کم است. این 
مردم نجیب و مجاهد و همیشه در صحنه هستند به 
همین جهت دشمن امیدش از مردم برای ضربه زدن 

به این نظام و کشور قطع شده است.  
آیت الله جنتی با تاکید بر محوریت تقوا،  گفت: 
وظیفه همه ما تقوا است و سیاست و اقتصاد ما باید 
بر تقوا باشد.  امیدواریم که بتوانیم به وظیفه خود 

عمل کنیم.
 آثار ارزشمند دوران آیت الله جنتی در شورای 

هماهنگی ادامه یابد 
محمد  حجت الاسلام  مراسم  این  در  همچنین   
حکم  متن  قرائت  از  پس  گلپایگانی  محمدی 
حجت الاسلام موسی پور اظهار کرد: قم پیچیدگی ها 
و ظرافت های خود را دارد و حجت الاسلام موسی 
پور اولین روحانی بود که در سمت استانداری در این 
شهر مقدس مشغول خدمت شد، در مدت سه سالی 
که بودند همه اقشار مردم از ایشان راضی بودند و ما 
هیچوقت گلایه و شکایتی از جانب مردم نسبت به 
ایشان نشنیدیم. گلپایگانی با بیان اینکه مطمئن 
هستم که ایشان در مسئولیت جدید نیز مثل گذشته 
ایشان  به  انقلاب  رهبر  که  اعتمادی  با  مخصوصا 
دارند توفیق خواهند داشت، یادآور شد: روز گذشته 
خدمت رهبر معظم انقلاب که بودم، ایشان فرمودند 
حجت الاسلام موسی پور نماینده من هم در این شورا 
هستند که مسئولیت سنگینی برای ایشان ایجاد 
می کند.   رییس دفتر مقام معظم رهبری خاطرنشان 
کرد: از خدا می خواهیم در این مسئولیت با توجه به 
سوابق و اخلاصی که در ایشان داریم منشاء خدمات 
بزرگی باشند و بتوانند آثار ارزشمندی که در دوران 
طولانی مسوولیت آیت الله جنتی در این شورا وجود 

داشته، ادامه دهند.

آیت الله جنتی: 

همواره مراقب باشیم وحدت کلمه بر کشور حاکم باشد

رییس شورای هماهنگی تبلیغات اسلامی، گفت: نظام تبلیغاتی سلطه با همه توان 
و ابزار با بدبین کردن مردم، شایعه پراکنی و کوچک نمایی دستاوردها درصدد ناکارآمد 

نشان دادن حاکمیت و بزرگ جلوه دادن مشکلات کشور است. 
حجت الاسلام والمسلمین محمد حسین موسی پور روز یکشنبه در آیین تکریم و 
معارفه روسای سابق و جدید شورای هماهنگی تبلیغات اسلامی در دبیرخانه مجلس 
خبرگان رهبری، گفت: آیت الله احمد جنتی، این فقیه بصیر و مبارز، عمر خود را در 
راه تعظیم شعائر الهی صرف کرد و مهر تایید و رضایت ولی امر مسلمین حضرت آیت 

الله خامنه ای بر خدمات و عملکرد صادقانه ایشان در پایان این مسئولیت است.
رییس جدید شورای هماهنگی تبلیغات اسلامی و نماینده ولی فقیه در این شورا، 
افزود: رهبر انقلاب اسلامی بارها فرموده اند نظام اسلامی مقتدرِ مظلوم است.  بیش 
از 40 سال است که دشمنان بر علیه جمهوری اسلامی کار می کنند اما این نظام و 
کشور همچنان استوار است که این نشانه اقتدار است. امروز اقتدار نظام جمهوری 

اسلامی به قدری است دشمنان این نظام اسلامی هم به آن اعتراف می کنند.
حجت الاسلام والمسلمین موسی پور گفت: امروز بزرگترین ارتش جهان از مواجهه 
با نیروهای مسلح ما وحشت دارد و ما هر روز جلوه هایی از آن را می بینیم که هرکدام 
از این جلوه ها نیازمند جشن ملی است. این که یک قلدر را مثل آمریکا در منطقه سر 

جای خود بنشانیم و اجازه ندهیم که باج خواهی کند این نشاندهنده اقتدار است.
وی یادآور شد: کدام نظامی در این کره خاکی جرائت دارد که به ناو آمریکایی اخطار 
دهد یا اینکه پهپاد پیشرفته آن را در آسمان مورد هدف قرار دهد یا اینکه پایگاه نظامی 

او را هدف موشک قرار دهد.  
نماینده ولی فقیه شورای هماهنگی تبلیغات اسلامی با اشاره به مذاکرات وین 
گفت: کشورهای غربی طراحی کرده بودند که عده ای از مترسک های منافقین در 
محل مذاکرات راهپیمایی کنند و شعار دهند تا بتوانند استفاده تبلیغاتی از این مراسم 
کنند که هیات مذاکره کننده ما گفتند که اگر این مراسم برگزار شود ما دیگر مذاکره 
نمی کنیم و آنها جمع کردند رفتند. این اقتدار سیاسی است. این اقتدار را با دوران 

ذلت و نکبت پهلوی و قاجار مقایسه کنید که متاسفانه نتوانستیم آن را تبیین کنیم.
حجت الاسلام موسی پور اضافه کرد: جمهوری اسلامی در اوج اقتدار مظلوم است 

و یکی از ابعاد این مظلومیت این است که نظام تبلیغاتی سلطه با همه توان و ابزارهای 
تبلیغاتی به مقابله تبلیغاتی با بدبین کردن مردم، شایعه پراکنی و کوچک نمایی 
دستاوردها و ناکارآمد نشان دادن نظام جمهوری اسلامی و بزرگ جلوه دادن مشکلات 

کشور پرداخته است.
وی گفت: به تعبیر رهبر معظم انقلاب اسلامی، آرایش امروز دشمن در مواجهه با 
نظام جمهوری اسلامی در کنار هجمه های دیگر هجمه رسانه ای و جنگ تبلیغاتی 
است. متاسفانه ما در تراز نظام جمهوری اسلامی عمل نکردیم و نتوانستیم تبلیغات 

مناسب داشته باشیم و این گلایه و دغدغه رهبر انقلاب است.
رییس جدید شورای هماهنگی تبلیغات اسلامی گفت: رهبر معظم انقلاب اخیرا 
تاکید کردند که جبهه جنگ، جبهه تبلیغاتی است و ما در این زمینه کم کاری و ضعف 
داریم. کار تبلیغاتی کار مهمی است و لازم است که قوی تر و هوشمندانه تر عمل کنیم 
بنابراین برای تحقق این مهم همه دستگاهها و نظام نیازمند یک برنامه ریزی جدی 
و دقیق است. حجت الاسلام موسی پور در ادامه گفت: تکلیفی که رهبر انقلاب بر 
عهده بنده گذاشتند این است که باید مقابله با جنگ تبلیغاتی دشمن به دغدغه همه 
مسئولین و ارکان نظام تبدیل شود. ما نیازمند هماهنگی، همکاری و هم افزایی و 
انسجام فعالیت های تبلیغاتی و رسانه ای هستیم. اگر ما در این جنگ پراکنده عمل 

کنیم نمیتوانیم در برابر آرایش منظم دشمن توفیقی داشته باشیم.
وی ادامه داد: تبلیغات یک دانش و فناوری و هنر است. ساده انگاری، تبلیغات  ما را 
به نتیجه نمی رساند و به همین دلیل نیاز به اتاق های فکر داریم. باید از ظرفیت نخبگان 

و جوانان انقلابی، مساجد، تکایا استفاده کنیم.
رییس جدید شورای هماهنگی تبلیغات اسلامی، گفت: باید جهاد تبیین مورد تاکید 
رهبر معظم انقلاب را با استفاده از ابزارهای نوین و فضای مجازی که ظرفیت عظیمی 

است به کار بگیریم اما آنطور که باید و شاید از این ظرفیت استفاده نکرده ایم.
حجت الاسلام موسی پور گفت: شورای هماهنگی تبلیغات به عنوان یک نهاد 
بالادستی در صورتی موفق خواهد شد که همه دستگاه ها و نهادها به کمک آن بیایند. 
ما نیازمند کمک و مساعدت همه نهادهای کشور هستیم تا بتوانیم دغدغه رهبر 

انقلاب در عرصه تبلیغات اسلامی را مرتفع کنیم.

رییس جدید شورای هماهنگی تبلیغات اسلامی:

باید درکارتبلیغاتی قوی تر وهوشمندانه تر عمل کنیم

دبیر شورای عالی امنیت ملی کشورمان با اشاره به 
تحولات افغانستان گفت:شرایط بغرنج کنونی منطقه 
به ویژه اوضاع افغانستان حاصل سیاست های غلط و 
بحران آفرین آمریکا در منطقه و بیش از 20 سال تجاوز و 

اشغالگری واشنگتن در افغانستان است 
طلعت بیک مصدق اف معاون رئیس جمهور و رییس 
یک  انجام  برای  که  قرقیزستان  ملی  امنیت  شورای 
دیدار رسمی سه روزه به تهران سفر کرده است؛ صبح 
روزیکشنبه با دریابان علی شمخانی نماینده مقام معظم 
رهبری و دبیر شورای عالی امنیت ملی دیدار و پیرامون 
طیف وسیعی از همکاری های دوجانبه و منطقه ای و 

بین المللی با وی گفتگو کرد. 
در این دیدار طرفین بر گسترش همکاری های همه 
جانبه میان تهران - بیشکک در حوزه های سیاسی، 

امنیتی و اقتصادی تاکید کردند.
دریابان شمخانی در جریان این ملاقات با اشاره به 
اشتراکات تمدنی و منافع و تهدیدات مشترک تصریح 
کرد: با برنامه ریزی مناسب می توان همکاری میان دو 

کشور در همه سطوح را گسترش و تعمیق داد.
دبیر شورای عالی امنیت ملی کشورمان با تشریح 
انرژی،  ترانزیتی،  های  حوزه  در  ایران  های  ظرفیت 
علمی، پزشکی، فناوری، آی تی و شرکتهای دانش 
بنیان، آمادگی جمهوری اسلامی ایران را برای توسعه 

همه جانبه همکاری میان دو کشور اعلام کرد.
دریابان شمخانی با اشاره به تحولات افغانستان خاطر 
نشان کرد، شرایط بغرنج کنونی منطقه به ویژه اوضاع 
افغانستان حاصل سیاست های غلط و بحران آفرین 
آمریکا در منطقه و بیش از 20 سال تجاوز و اشغالگری 

واشنگتن در افغانستان است.
گفت:  کشورمان  ملی  امنیت  عالی  شورای  دبیر 
با توجه به لزوم ایجاد صلح، ثبات و امنیت پایدار در 
افغانستان تشکیل دولتی فراگیر با مشارکت همه اقوام 
برای تحقق چنین هدفی می  از مولفه های مهم  را 

دانیم.
در این دیدار مصدق اف معاون رئیس جمهور و رئیس 
شورای امنیت ملی قرقیزستان نیز با ابراز خرسندی 

در  توجه  قابل  اشتراکات  وجود  بر  ایران  به  سفر  از 
رویکردهای منطقه ای دو کشور تاکید کرد و گفت: 
با استقرار  قرقیزستان علاقه مند است که هم زمان 
اقتصادی،  مناسبات  سطح  ایران،  در  جدید  دولت 

سیاسی و امنیتی خود را با تهران ارتقاء بدهد.
وی با اشاره به مواضع مشترک ایران و قرقیزستان 
در زمینه بحران افغانستان اظهار داشت: لازم است 
کشورهای منطقه برای جلوگیری از شکل گیری بحران 
افغانستان،  در  تروریسم  رشد  و  مطلق  فقر  انسانی، 
و  مشترک  ابتکارهای  اتخاذ  با  منطقه  کشورهای 

هماهنگ به ایجاد ثبات در این کشور کمک کنند.
مصدق اف استفاده از بنادر جنوبی ایران برای ترانزیت 
کالا به قرقیزستان را در ردیف اولویتهای همکاری دو 
کشور عنوان کرد و افزود: همکاری های امنیتی و تبادل 
تجربیات برای مبارزه با تروریسم، موادمخدر و جرائم 
سازمان یافته از جمله زمینه های مهمی است که می 
تواند در دستور کار توسعه مناسبات تهران - بیشکک 

قرار بگیرد.

شمخانی در دیدار رئیس شورای امنیت ملی قرقیزستان:

شرایط بغرنج منطقه حاصل سیاست های غلط و بحران آفرین آمریکا است

کمیته امنیتی اجتماعی و انتظامی ستاد ملی مدیریت کرونا خبر داد؛

طرح مدیریت هوشمند بیماری در بستر سامانه امید اجرایی می شود
 کمیته امنیتی، اجتماعی و انتظامی ستاد ملی مدیریت بیماری کرونا در اطلاعیه ای 

از اجرای طرح مدیریت هوشمند بیماری در بستر سامانه امید خبر داد. 
به گزارش روز یکشنبه ایرنا از پایگاه اطلاع رسانی وزارت کشور، در متن اطلاعیه 
شماره یک کمیته امنیتی، اجتماعی و انتظامی ستاد ملی مدیریت بیماری کرونا با 
اشاره به گذشت بیست و یک ماه از همراهی و مشارکت هموطنان در مقابله با بیماری 
همه  گیر کرونا آمده است: ناشناخته بودن، رفتارهای غیر قابل پیش  بینی و ظهور 
گونه های مختلف، نبود دارو و درمان موثر و ایجاد فضای توام با نگرانی، روزها، هفته  

ها و ماه های همراه با بیم و امید را در کشور رقم زد.
بر اساس این اطلاعیه یکی از راهبردهای اساسی در کنار اقدامات درمانی، اعمال 
محدودیت  ها و مداخلات حاکمیتی بود، که شرایط عادی زندگی را با تغییر مواجه و 
فعالیت  های روزمره اجتماعی، اقتصادی، آموزشی، فرهنگی  و ... تحت تاثیر آن قرار 
گرفت که با اهتمام تمام ارکان نظام و اعضای ستاد ملی، امروز شاهد موفقیت  های 
مهم در کشور هستیم که با ایثار، گذشت و فداکاری کادر بهداشت و درمان در خط 

مقدم مقابله با این بیماری و همچنین همت والای فرزندان سخت کوش این سرزمین 
و همراهی شما مردم شریف این توفیقات به دست آمده است.

کمیته امنیتی، اجتماعی و انتظامی ستاد ملی مدیریت بیماری کرونا اضافه کرد: در 
این راستا متناسب با شرایط موضوع ایجاد تحول در مدیریت بیماری از سوی ریاست 
جمهوری در دستور کار قرار گرفت که در قالب "طرح مدیریت هوشمند بیماری در 
بستر سامانه امید "اجرایی می شود. این طرح تلاش دارد، تا فراهم کردن بسترهای 
لازم امکان "همزیستی با کرونا" را به همراه کاهش ریسک ابتلای بیماری برای عموم 
مردم عزیزمان فراهم آورد. این اطلاعیه خاطرنشان می کند: تلاش شده که برای 
کاهش محدودیت ها اقدامات جدی انجام شود به نحوی که امکان فعالیت و تردد 
اقشار مختلف مردم و صنوف در بستر ایمن تر میسر و هر گونه محدودیت صرفاً برای 
مبتلایان عملیاتی تا سلامت اکثریت مردم به خاطر بی -اطلاعی اقلیت در مخاطره 
قرار نگیرد. براساس این گزارش، در اطلاعیه های بعدی مطالب تکمیلی به استحضار 

هموطنان خواهد رسید.
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دلایل خارش کف دست + راهکارهای تسکین آن؛  علت وقفه تنفسی در خواب؛
 آپنه را چگونه درمان کنیم؟

فلوشیپ پزشکی خواب گفت: چاقی به همراه فشار خون بالا و احساس خواب 
آلودگی و خستگی در طول روز، علت قطع تنفس در هنگام خواب و کاهش 

اکسیژن بدن است.
خسرو صادق نیت فلوشیپ پزشکی خواب، متخصص اختلالات خواب خصوص 
دلایل بیداری  مکرر در زمان خواب گفت: بیداری های مکرر دلایل متفاوتی از قبیل 

مشکلات جسمانی و روحی روانی دارد که در آقایان در با خانم ها متفاوت است.
وی افزود: یکی از دلایل مهم بیداری های مکرر در آقایان مشکلات تنفسی است 
که می تواند تنگی نفس، خشکی گلو یا نیاز به دفع ادرار را به همراه داشته باشد 
و علامت مهم آن خروپف شبانه است. اما بزرگی پروستات و دیابت و استرس، 
اضطراب و افسردگی هم می تواند موجب بیداری های مکرر باشد. اگر این روند به 

صورت مداوم تکرار می شود باید به متخصص مراجعه کرد.
این متخصص اختلالات خواب استرس های در طول روز و علائم اضطرابی را 
یکی از دلایل کاهش خواب عمیق عنوان کرد و اظهار داشت: به طور طبیعی 
خواب سبک حدود ۶ درصد از سهم خواب را به خود اختصاص می دهد. افرادی 
که خواب سبک بیشتری دارند و هنگام خواب صدای اطراف را می شنوند باید به 
روانپزشک مراجعه کنند تا اضطراب خود را رفع کنند. اگر این اختلال درمان نشد 

باید به متخصصان اختلال خواب مراجعه کنند.
فلوشیپ پزشکی خواب دندان قروچه را نشانه اضطراب و استرس دانست و 
گفت: خوردن مواد محرک مثل قهوه قبل از خواب دندان قروچه را تشدید می 
کند. در وهله اول علل اضطرابی باید بر طرف شود. اگر بیمار تشنج داشته باشد 
حتما باید به آن توجه کرد ولی خود دندان قروچه مشکل خاصی برای بدن ایجاد 
نمی کند فقط برای جلوگیری از ساییدگی دندان از نایت گارد یا محافظ دندانی 
استفاده کنند اما اگر دندان قروچه همراه با درد است و خواب را مختل می کند باید 

از داروهای تجویز پزشک این مشکل را برطرف کنند.
متخصص اختلالات خواب اظهار داشت: خروپف علامتی شایع در بین آقایان 
به ویژه مردان چاق است که پس از 40 سالگی شایع تر است اما در خانم ها پس از 
50 سالگی و در سن یائسگی بیشتر دیده می شود. اگر آقایی خروپف دارد، چاق 
است، فشار خون بالایی دارد و در طول روز احساس خواب آلودگی و خستگی دارد 
نشانه قطع تنفس در هنگام خواب و کاهش اکسیژن بدن وی است. در این هنگام 
بدن برای جبران اکسیژن کم، تقلا و تلاش می کند که با تعریق همراه است. تعریق 
نشانه استرس و فشار بدن است که فرد حتما باید به پزشک اختلال خواب مراجعه 
کند. این روند اگر درمان نشود می تواند دیابت و فشار خون و در نهایت سکته قلبی 

و مغزی را به همراه داشته باشد.
وی در پاسخ به اینکه آیا داروی خواب آور ضرر ندارد؟ گفت: داروی خواب آور دو 
ضر دارد. اول آنکه فرد را به خود وابسته می کند و دوم اینکه مشکل بی خوابی فرد 
را مزمن می کند. ممکن است در کوتاه مدت مشکل فرد رفع شود ولی در درازمدت 

درمان را با اختلال مواجه خواهد کرد.

رئیس اداره تغذیه بیمارستان مسیح دانشوری، مصرف برخی مواد غذایی را باعث 
تقویت سیستم ایمنی، تنفسی، گوارشی و قلبی و کاهش آسیب های ناشی از 

آلاینده ها در بدن عنوان کرد.
از  باردار و بیماران قلبی ریوی را  منصور رضایی، کودکان، سالمندان، مادران 
گروه های در معرض خطر در آلودگی هوا عنوان کرد که بیشتر از سایر افراد آسیب 
می بینند و با استفاده از تدابیر تغذیه ای می توان اثرات مضر آلودگی هوا را در آنها تا 

حدی کاهش داد.
وی با اشاره به عوارض نامطلوب آلاینده های موجود در هوا بر سلول های بدن 
گفت: در حالت عادی سیستم دفاعی بدن توسط اندام های دفعی نظیر کلیه، روده، 
ریه و پوست با کمک برخی مواد مغذی سلول ها را از آسیب های بیرونی محافظت 
می کند. اما با افزایش میزان آلاینده ها، بدن نمی تواند با این اثرات مبارزه کند و 

ساختمان و عمل سلول های بدن توسط رادیکال های آزاد تخریب می شود.
رضایی، مصرف بیشتر آنتی اکسیدان ها را باعث جلوگیری از آسیب رادیکال های 
آزاد و تخریب سلول های حیاتی بدن برشمرد و از منابع غذایی آنتی اکسیدانی به 
ویتامین های C , E، کاروتنوئیدها، سلنیوم و پلی فنول ها اشاره کرد و عملکرد هر 

یک از آنها را تشریح کرد.
عضو هیئت علمی دانشگاه علوم پزشکی شهید بهشتی با اشاره به نقش مهم آنتی 
اکسیدانی ویتامین E ؛ روغن ها را غنی ترین منبع این ویتامین برشمرد که با حرارت 

پختن از بین نمی رود اما سرخ کردن باعث تخریب آن می شوند.
در طبخ و فرآوری غذاها از روغن های گیاهی استفاده شود

وی با اشاره به روغن های گیاهی نظیر سویا، آفتابگردان و جوانه گندم به عنوان 
منبع غنی این ویتامین توصیه کرد: در طبخ و فرآوری غذاها حتماً از انواع روغن های 
خوراکی گیاهی استفاده شود. گرچه روغن ماهی، روغن زیتون و انواع مغزها به 
عنوان منابع خوب این ویتامین به شمار می آیند اما نباید بیش از نیاز مصرف شوند 

زیرا منجر به اضافه وزن یا چاقی می شوند.
رضایی، سبزی ها و میوه های تازه را منبع ویتامین Cبرشمرد و افزود: این ویتامین 
به دلیل وجود آنتی اکسیدان باعث افزایش مقاومت به عفونت ها و افزایش جذب 

آهن می شود و نسبت به حرارت، نور و محیط قلیایی بسیار حساس است.
به گفته وی، مهم ترین منابع ویتامین C شامل مرکبات، فلفل سبز، کلم بروکلی، 
گل کلم، کلم برگ، گوجه فرنگی، سبزیجات برگی شکل سبز )سبزی خوردن(، 

اسفناج، کیوی، طالبی، توت فرنگی و سیب زمینی است و برای حفظ ویتامین های 
موجود باید میوه ها و سبزی ها تا حد امکان به صورت خام و تازه مصرف شوند.

روزانه حداقل ۳ واحد سبزی و 2 واحد میوه مصرف کنید
این دکترای تخصصی علوم تغذیه و رژیم درمانی بیمارستان دکتر مسیح دانشوری 
تاکید کرد: افراد در برنامه غذایی روزانه خود به ویژه در شرایط آلودگی هوا حتماً از 
سبزی ها و میوه های فصل استفاده کرده و روزانه ۳ تا 5 واحد از گروه سبزی ها و 2 تا 

4 واحد از گروه میوه ها را در برنامه غذایی خود قرار دهند.
به گفته رضایی، هر واحد میوه معادل یک عدد میوه متوسط یا نصف لیوان آب 
میوه تازه یا یک چهارم میوه خشک است. همچنین هر واحد سبزی معادل یک 
لیوان سبزی خام برگی )سبزی خوردن یا کاهو( یا نصف لیوان سبزی پخته یا 

خردشده، یا یک عدد گوجه فرنگی یا پیاز متوسط است.
وی، بتاکاروتن را یکی از کاروتنوئیدهای مهم وپیش ساز ویتامین Aبرشمرد و 
سبزی ها و میوه های رنگی سبز، زرد و نارنجی مانند هویج، کدو حلوایی، کلم 
بروکلی، اسفناج، گوجه فرنگی، انواع کلم، طالبی، هلو و زردآلو، موز را از منابع 
خوب بتاکاروتن ذکر کرد. وی با اشاره به نقش مهم ویتامین Aبر سلامت بینایی و 
پوست خاطرنشان کرد: با توجه به نقش مهم ویتامین A در تقویت سیستم ایمنی 
در شرایط آلودگی هوا باید در برنامه غذایی خانواده ها انواع سبزی ها و میوه های 

رنگی گنجانده شود.
سیب درختی دفع سرب از بدن را تسهیل می کند

رضایی سیب درختی را منبع غنی پکتین عنوان کرد که از دسته فیبرهای محلول 
در آب و باعث تسهیل دفع سرب از بدن است و افزود: از سایر منابع پکتین می توان 
به مرکبات مثل پرتقال، نارنگی، لیمو و گریپ فروت، توت فرنگی، هویج و غلات 
سبوس دار اشاره کرد. مصرف روزانه میوه های حاوی پکتین برای کاهش خطرات 
آلودگی هوا بسیار مهم است و توصیه می شود حداقل یک سیب در طول روز مصرف 

شود.
وی دریافت سلنیم را برای بهبود عملکرد آنزیم هایی که بتواند با شرایط بد محیطی 
و آسیب رسان به سلول های بدن مقابله کند ضروری دانست و ماهی، گوشت قرمز، 
غلات، حبوبات، تخم مرغ، مرغ، سیر، زردچوبه و قارچ را حاوی این ماده ذکر کرد.

رئیس اداره تغذیه بیمارستان مسیح دانشوری، ریزمغذی روی را از مواد مؤثر در 
تقویت سیستم ایمنی بدن برشمرد و گفت: انواع گوشت، غلات و حبوبات خیسانده 

شده و ترجیحاً جوانه زده به خصوص غلات سبوس دار منابع سرشار از روی هستند 
و مصرف انواع فراورده های دریایی، نخود سبز، عدس و جوانه گندم به دلیل اینکه از 

منابع خوب ریزمغذی روی هستند، توصیه می شود.
وی با بیان این مطلب که منیزیم در هوای آلوده موجب کاهش جذب فلزات 
سنگین مانند کادمیوم و افزایش دفع سرب می شود گفت: انواع سبزی های دارای 
رنگ سبز تیره غنی از این ماده مغذی هستند. از دیگر منابع غذایی منیزیم نیز 
انجیر، لیمو، گریپ فروت، ذرت زرد، بادام، گردو، پسته، مغزها، آجیل، سبزیجات 
برگی شکل مثل کلم، اسفناج، جعفری، کاهو، برگ چغندر، غلات سبوس دارو 

حبوبات مثل لوبیا و سویا هستند.
تأثیر مواد مغذی حاوی آهن و ید در کاهش تنگی نفس

رضایی مصرف ماهی های روغنی سرشار از اسیدهای چرب امگا ۳ و پروتئین, 
روی، منیزیم، سلنیوم، آهن و ید را در کاهش تنگی نفس و اثرات زیان بار ترکیبات 
التهاب آور مفید دانست و توصیه کرد: سرخ کردن ماهی با شعله ملایم باشد و 
ترجیحاً به صورت بخارپز، آب پز و یا تنوری توصیه می شود. افزودن انواع چاشنی ها 
)آب لیمو و آب نارنج( به ماهی بخارپز و تنوری و یا آب پز موجب بهبود طعم و مزه 

آن می شود.
به گفته وی، چای سبز با داشتن مقدار قابل توجه آنتی اکسیدان تأثیر زیادی 
بر سیستم ایمنی دارد و باعث تقویت سیستم ایمنی بدن در مقابل بیماری های 
مختلف به ویژه بیماری های فصلی مانند سرماخوردگی و آنفلوانزا در زمستان، 
اسهال و استفراغ در فصل تابستان و حساسیت های فصل پاییز و آلودگی ها می شود 
و افزود: نوشیدن چای سبز باعث آرامش و رفع التهاب و حساسیت دستگاه تنفس 

می شود ولی باید توجه داشت که مصرف بیش از حد آن می تواند مضر باشد.
مصرف روزانه حداقل دو لیوان شیر و مواد لبنی توصیه دیگر این متخصص تغذیه 
بود که می تواند باعث کاهش عوارض ناشی از آلودگی هوا بر بدن و دستگاه گوارش 

شود.
توصیه های تغذیه ای برای کاهش عوارض آلودگی هوا

این دکترای تخصصی علوم تغذیه و رژیم درمانی بیمارستان مسیح دانشوری 
برای داشتن برنامه غذایی مناسب که زیان های آلودگی هوا را به حداقل برساند 
توصیه کرد: حداقل 400 گرم سبزی و میوه تازه موجود در فصل سرما در طی 
روز باید مصرف شود. سبزی ها را بیشتر به صورت تازه و خام مصرف کنید چون 

ویتامین های آن به خصوص ویتامین Cبیشتر حفظ می شود.
روزانه از شیر و مواد لبنی کم چرب مثل ماست و پنیر کم چرب به مقدار کافی 

مصرف کنید.
حداقل 2 تا ۳ بار در هفته ماهی مصرف کنید.

پرهیز از مصرف تنقلات کم ارزش مثل چیپس و پفک و نوشابه های گازدار زیرا 
باعث اختلال جذب عناصر مفید در بدن می شوند و می توانند اثرات سو آلودگی هوا 
را دوچندان کنند. پرهیز از مصرف سوسیس و کالباس و کنسروها به دلیل داشتن 
مواد شیمیایی و نگهدارنده در شرایط آلودگی هوا و مصرف بیشتر مواد غذایی تازه و 

غیرصنعتی برای حفظ سلامتی افراد در مواجهه با آلاینده های هوا.
مصرف میزان کافی آب و مایعات بدن در روز برای حفظ سلامت اندام های دفعی 
و تسهیل دفع سموم و مواد دفعی. بهتر است از شیر و لبنیات کم چرب و انواع میوه 
و سبزی های فصل سرما نظیر انار، خرمالو، به، نارنگی، پرتقال، کیوی، شلغم، سیر 
و پیاز و انواع کلم، چغندر پخته و خام در انواع آش، سوپ و خورش و البته آب و چای 

کم رنگ نیز بیشتر استفاده شود.
تهیه یک بسته غذایی به عنوان میان وعده سالم برای کودکان مهد کودک ها، 
پیش دبستانی و سنین مدرسه شامل یک عدد میوه ترجیحاً سیب یا مرکبات، یک 

پاکت 200 سی سی شیر و یک بسته 50 گرمی از انواع مغزهای تازه و بی نمک.

یک متخصص تغذیه تشریح کرد؛ 

توصیه های درخصوص مصرف زنجبیل؛برنامه غذایی روزهای آلودگی هوا

خواص و مضرات زنجبیل برای سلامتی

زنجبیل با تمام خواصی که دارد می تواند برای افرادی که از بیماری های خاصی 
رنج می برند مضر نیز باشد.

زنجبیل یک تنه می تواند طعم هر غذا یا شیرینی را از این رو به آن رو کند. علاوه 
بر طعم دهی خواص درمانی زیادی نیز برای این ادویه قائل شده اند؛ اما با تمام 
خواصی که دارد می تواند برای افرادی که از بیماری های خاصی رنج می برند مضر 

نیز باشد. در این نوشتار شما را با خواص و مضرات زنجبیل بیشتر آشنا می کنیم. 
زنجبیل برای کاهش حالت نفخ

اگر همیشه نفخ می کنید توصیه می کنیم به چای خود کمی زنجبیل اضافه 
کنید و یا اینکه یک تکه  کوچک زنجبیل تازه و پوست کنده بجوید. شما همچنین 
می توانید برای جلوگیری از نفخ حاصل از خوردن حبوبات یک تا دو ورقه ی نازک 
زنجبیل تازه را به غذای حاوی این مواد اضافه کنید. خواهید دید که حالت نفختان 

به میزان قابل توجهی کاهش پیدا خواهد کرد.
زنجبیل برای تسکین درد

نتایج پژوهش های متعدد نشان می دهد که افرادی که با شروع اولین علائم 
میگرن یا سردرد زنجبیل مصرف می کنند درد کمتری احساس می کنند. به خاطر 
اینکه ترکیبات موجود در زنجبیل باعث مسدود شدن ترشح هورمون های التهاب 
زا می شود. نتایج بررسی های دیگر نیز نشان می دهد خواص و مضرات زنجبیل 

می تواند به بهبود و تسکین آرتریت کمک کند.
به عقیده ی محققان افرادی که از آرتروز یا پولی آرتریت روماتوئید رنج می برند 
و روزانه پودر زنجبیل میل می کنند درد و تورم کمتری در مفاصل خود احساس 
می کنند. توصیه می کنیم مقداری پودر زنجبیل به شیر یا چای خود اضافه کنید. 

می توانید از زنجبیل تازه برای تهیه  غذاهایتان نیز استفاده کنید.
زنجبیل برای پیشگیری از خطر ابتلا به سرطان

اگر در گذشته مردم از قحطی، وبا و یا طاعون می مردند امروزه سرطان بلای 
جان انسان شده است. به نظر می رسد که چاره ای جز تلاش برای پیشگیری 
از ابتلا به این بیماری مهلک نیز وجود ندارد. نتایج پژوهش های متعدد نشان 
می دهد که زنجبیل حاوی ترکیباتی است که خواص ضدسرطانی دارند. محققان 
مشاهده کرده اند که زنجبیل با سلول های سرطانی تخمدان مقابله می کنند. 
نتایج بررسی های دیگر نیز نشان می دهد که مصرف زنجبیل تازه باعث کاهش 

التهاب های کولون )روده( می شود.
زنجبیل در دوره ی بارداری: آری یا نه؟

در خصوص مصرف زنجبیل در دوره ی بارداری اتفاق نظری بین محققان وجود 
ندارد. نتایج پژوهش های مختلف نتایج مختلفی را نیز نشان داده است. برخی از 
مطالعات نشان می دهند که رابطه ای بین مصرف زنجبیل و سقط جنین وجود 
دارد. نتایج بررسی های دیگر حاکی از این است که مصرف این ادویه باعث بروز 
مشکلات و عوارضی در این دوره می شود. درحالی که بررسی های متعدد دیگر نیز 
نشان می دهد که مصرف زنجبیل در دوره  بارداری نه تنها مشکلی به بار نمی آورد 
بلکه باعث تسکین حالت تهوع نیز می شود. به همین دلیل توصیه می کنیم که 
شما قبل از مصرف مکمل یا خود زنجبیل با پزشکتان مشورت کنید. زیرا بسیاری 

از خانم ها برای مقابله با حالت تهوع  صبحگاهی از این ادویه استفاده می کنند.
زنجبیل باعث بروز التهاب های دهانی می شود

در طب سنتی این اعتقاد وجود دارد که زنجبیل گرمی است و باعث گرم شدن 
بدن می شود؛ یعنی اینکه باعث می شود بدن گرمای بیشتری تولید کند. امکان 
دارد این مسئله نیز باعث بروز التهاب در دهان و مخاط شده و ایجاد سوزش یا 
التهاب و سوزش در دهان  با مصرف زنجبیل احساس  خارش کند. اگر شما 

داشتید از مصرف آن بپرهیزید.
زنجبیل باعث تسکین حالت تهوع می شود

اگر به دلیل ورود یک ویروس به بدنتان و یا حالت تهوع ناشی از ماشین گرفتگی 
دچار حالت تهوع می شوید زنجبیل می تواند به دادتان برسد. پودر، نوشیدنی 
زنجبیل، قرص و یا مربای آن باعث تسکین معده و جلوگیری از آشوب آن می شود. 
نتایج پژوهش ها نشان می دهد که زنجبیل به اندازه  داروی اسکوپولامین یا همان 
برای  و  این دارو که بدون نسخه تجویز می شود  هیوسین موثر عمل می کند. 

پیشگیری از ماشین گرفتگی و دل درد مصرف می شود.
زنجبیل می تواند باعث کاهش قند خون شود

نتایج یک پژوهش جدید نشان می دهد که پودر زنجبیل در افرادی که از دیابت 
نوع 2 رنج می برند باعث کاهش قند خون می شود. اگر شما نیز از این بیماری 
رنج می برید و نگران میزان قند خونتان هستید با پزشک معالج خود در خصوص 
مصرف زنجبیل مشورت کنید. اگر پزشکتان تشخیص بدهد که مصرف این ادویه 
با داروهایتان تداخل ایجاد نکند می توانید از آن برای کنترل هر چه بیشتر قند 
خونتان استفاده کنید. توجه داشته باشید که در برخی موارد خواص و مضرات 

زنجبیل می تواند تأثیر خطرناکی روی میزان انسولین بدنتان داشته باشد.
زنجبیل هم پای دارو های ضدانعقاد خون

نتایج یک پژوهش استرالیایی نشان می دهد که زنجبیل یک ضدانعقاد قوی 
است که تا حدودی قوی تر از آسپرین نیز محسوب می شود. در نتیجه مصرف آن 
برای بیمارانی که دارو های رقیق کننده  خون مصرف می کنند توصیه نمی شود. به 
خاطر اینکه خطر خونریزی یا کبودی را در آن ها بالا می برد. اگر مشکل خونریزی 
دارید و یا از دارو های رقیق کننده  خون استفاده می کنید بهتر است از مصرف 

زنجبیل بپرهیزید.

عضو ستاد ملی مقابله با کرونا:

واکسن بزنید تا »اومیکرون« نگیرید
عضو ستاد ملی مقابله با کرونا کاهش و کنترل کرونا را فقط در گرو رعایت 
پروتکل های بهداشتی دانست و گفت: ریشه کنی فوتی کرونا و بهترین گزینه برای 

در امان ماندن از ویروس جهش یافته »اومیکرون« مستلزم دریافت واکسن است.
مسعود مردانی روز یکشنبه در گفت وگو با خبرنگار ایرنا با بیان اینکه وزارت 
بهداشت اعلام کرده تاکنون هیچ مورد از ابتلای به ویروس جهش یافته اومیکرون 
در کشور شناسایی نشده، افزود: به دلیل اینکه اومیکرون جدید و ناشناخته است 
و اطلاعات دقیقی از آن در دست نیست تنها براساس نقل قول ها، عوارض این 

بیماری در آفریقا به صورت خفیف گزارش شده است.
فوق تخصص بیماری عفونی با تاکید بر اینکه اگر مردم می خواهند اومیکرون 
نگیرند باید واکسن کرونا را دریافت کنند، اظهار داشت: با توجه به اینکه این 
بیماری در آفریقای جنوبی شیوع یافته، گفته شده اومیکرون بیشتر در کودکان و 

اشخاصی که واکسن دریافت نکرده اند دیده شده است.
مردانی با بیان اینکه علائم اومیکرون شبیه کرونا بوده و در موارد اعلام شده 
خفیف تر گزارش شده، گفت: کرونا در نوع شدید خود کشنده است اما عمدتا 

با درمان به موقع و در صورت عدم برخی مشکلات در بدن کشنده نخواهد بود.
مردم همچنان باید از ماسک استفاده کنند

مصطفی صالحی وزیری مسوول آزمایشگاه مرجع کشوری کووید 1۹ انستیتو 
پاستور ایران نیز پیش تر در این زمینه گفته بود: تزریق واکسن کرونا نباید عامل 
ساده انگاری هموطنان شود و همه باید از عادی انگاری به شدت پرهیز کنیم، 
تزریق واکسن همراه با رعایت دقیق پروتکل های بهداشتی، به خوبی در برابر 
ویروس کرونا از جمله »اومیکرون« محافظت می کند. مردم همچنان باید از ماسک 
استفاده کنند و با رعایت فاصله گذاری اجتماعی، از تجمعات و دورهمی ها پرهیز 

کنند.



دوشنبه-15 آذر ماه 1400-    سال بیست  وچهارم -   شماره 45405 اجتماعی

 نماینده قم درمجلس شورای اسلامی:

مقاومت و در میدان بودن همیشه مهم است
نماینده مردم قم در مجلس شورای اسلامی گفت: اینکه مؤمنان همیشه و تا آخرین 
لحظه در جبهه حق بوده و در میدان مقابله با مستکبران استقامت داشته باشند،مهم و 

اساسی است.
حجت الاسلام و المسلمین مجتبی ذوالنوری شنبه شب در مراسم گرامیداشت 
مرحوم حجت الاسلام و المسلمین حیدری زنجانی در قم گفت: »تقوا« تمام آن چیزی 
است که انسان در جهان آخرت به عنوان توشه به همراه خود دارد و تقوا در هر عرصه ای، 

می تواند به گونه ای بروز و ظهور داشته باشد.
وی با بیان اینکه انسان های باتقوا در بزنگاه های حساس اجتماعی و سیاسی، بصیرت 
و آگاهی خود را نشان می دهند، خاطرنشان کرد: مرحوم حیدری زنجانی تا پایان عمر 
بابرکت خویش، مدافع سرسخت اسلام و انقلاب بود و برای خنثی کردن فتنه ها و توطئه 

های دشمنان بسیار تلاش می کرد.
نماینده مجلس شورای اسلامی با اشاره به برخی افراد سست عنصر که ایمان و 
اعتقادشان در هر برهه ای رنگ عوض می کند، اظهار داشت: این عالم مجاهد در برابر 
برخی رفتارهای مسؤولان که بوی انحراف از منویات رهبر معظم انقلاب را می داد، به 

شدت موضع می گرفت.
وی همچنین نقشه های شوم دشمنان برای تجزیه کشورمان پیش از جنگ تحمیلی 
به ویژه در منطقه کردستان را مورد توجه قرار داد و گفت: مرحوم حیدری زنجانی که به 
عنوان نماینده امام)ره( در این منطقه حضور داشت، عملکرد بسیار درخشانی در خنثی 

کردن توطئه های دشمنان از خود نشان داد.
ذوالنوری با اشاره به جنایت های بسیار وحشیانه ضدانقلاب در منطقه کردستان، 
تصریح کرد: این عالم ربانی همچون خورشید بر دوست و دشمن می تابید و با حسن 
خلق خود افراد ناآگاه را به سمت انقلاب جذب می کرد و ملجأ سنی و شیعه در منطقه 

بود.
وی در پایان با اشاره به ولایتمداری مرحوم حیدری زنجانی، بر ضرورت الگو گرفتن 
جوانان از چنین شخصیت هایی تأکید کرد و گفت: ایشان همواره نسبت به ناهنجاری 
های فرهنگی در شهر قم و مشکلات معیشتی مردم دغدغه های جدی داشت و به 
مسؤولان تذکر می داد. مرحوم حجت الاسلام و المسلمین نورالدین حیدری زنجانی، 
نماینده حضرت امام خمینی)ره( در سپاه پاسداران انقلاب اسلامی استان کردستان 
در دوران دفاع مقدس بود که پس از عمری جهاد و خدمت به اسلام و انقلاب و مردم 
محروم، روز پنجشنبه 11 آذرماه جاری به دیار حق شتافت. »احمد حیدری« فرزند 
مرحوم حیدری زنجانی و »جمشید حیدری« برادر زاده وی، در عملیات والفجر ۸ در 

سال 1۳۶4 به شهادت رسیدند.
 

مدیرکل بهزیستی استان قم :

22 هزار و ۶00 معلول درقم زندگی می کنند 
مدیرکل بهزیستی استان قم گفت: از زمان شیوع کرونا تاکنون، یک هزار پرونده به 

مجموعه پرونده های موجود در بهزیستی این استان افزوده شده است.
مهدی پهلوانی در گفت وگو با خبرنگاران  افزود: بسیاری از افراد معلول پیش از شیوع 
کرونا زندگی عادی داشتند و پرونده ای دربهزیستی تشکیل نداده بودند،  ولی با شیوع 
کرونا و فشارهای اقتصادی ناشی از آن، این دسته از افراد به دلیل نیازمندی تشکیل 

پرونده دادند.
وی اضافه کرد: از سوی دیگر در مواردی فوت سرپرست خانوار باعث تشکیل پرونده 
هدف  جامعه  جزو  خانوار  سرپرست  بانوی  زیرا  شد،  بهزیستی  در  خانواده  آن  برای 
بهزیستی است. وی ادامه داد: در مواردی نیز خانواده ها هر دو سرپرست را از دست 

دادند و بهزیستی فرزندان خانواده را تحت پوشش قرار داد.
پهلوانی با تاکید بر این که نگاه ها باید به سمت تقویت بهزیستی برود، بیان کرد: از 
دستگاه های اجرایی انتظار داریم نسبت به مسئولیت اجتماعی شان پایبند باشند و 

بهزیستی را در خدمت رسانی به جامعه هدف یاری دهند.
وی با بیان این که بهزیستی متولی ارتقاء سلامت اجتماعی است، گفت: بهزیستی 

سازمانی با 1۷0 ماموریت است و نیاز است نگاه خاص و ویژه ای به این نهاد باشد.
وی با اشاره به این که هر سال 12 آذرماه فرصتی است تا نگاه ویژه به معلولان شود، 
افزود: این روز فرصتی برای رساندن صدای معلولان به آحاد جامعه و جلب حمایت 
خیران است. مدیرکل بهزیستی قم با بیان این که در قم 22 هزار و ۶00 معلول زندگی 
می کنند، اضافه کرد: در سال های گذشته سعی شده با غربالگری ژنتیکی از تولد موارد 

جدید پیشگیری شود، ولی حوادث چندین برابر معلولیت ایجاد می کند.
وی ادامه داد: از تعداد معلولان قم،  هشت هزار نفر معلولیت های جسمی حرکتی 

دارند که درصدی بر اثر حوادث رانندگی ایجاد شده است.
استعدادهای  و  دارند  بالایی  بسیار  توانمندی های  معلولان  کرد:  خاطرنشان  وی 
بسیار نخبه ای هستند؛ باید بستر فراهم شود تا در جامعه حضور پیدا کنند و کمکی که 

می توانند به جامعه داشته باشند را به منصه ظهور و بروز برسانند.
پهلوانی با بیان این که در مناسب سازی ادارات قم و منازل معلولان اقدامات خوبی 
انجام شده، ادامه داد: برای مناسب سازی معابر عمومی باید همت بیشتری شود و این 

اقدام گامی برای حل مشکلات معلولان است.

عضو هیئت داوران جشنواره استانی تئاتر قم:

آسیب شناسی از مهم  ترین نیازهای تئاتر است
عضو هیئت داوران جشنواره استانی تئاتر قم با تأکید بر اینکه تئاتر به برنامه ریزی، علم 
و تجربه زنده است، گفت: باید آسیب شناسی کاملی از فضای تئاتر داشت تا بتوان آینده 

بهتری را پیش بینی کرد. 
 رامتین خداپناهی با اشاره به برگزاری جشنواره استانی تئاتر قم، گفت: به نظر من 
برای بالندگی تئاتر باید بیشتر به توانمندی های خود تئاتر تکیه کرد. وی تصریح کرد: 
بعضی معتقدند نقطه اتحاد تئاتر در چند دهه اخیر تکیه بر تئاتر جشنواره ای بوده اما 
من نظر موافقی ندارم و معتقدم تئاتر باید از درون بجوشد و در انتظار توجه نهادها نماند. 
عضو هیئت داوران بیست ودومین جشنواره استانی تئاتر قم افزود: به باور من، تئاتر نه 
سفارش پذیر است نه موضوع پذیر، بر این اساس تئاتر باید از دل جریان های فرهنگی 
روز جامعه رشد و بالندگی پیدا کند. خداپناهی تصریح کرد: جشنواره ها می توانند مرکز 
ثقل اتحاد فرهنگی تئاتر باشند نه اینکه باعث رشد و بالندگی شوند. این هنرمند سینما، 
تئاتر و تلویزیون افزود: تا زمانی که جریان تئاتر چشم به حمایت نهادها دارد و منتظر 
توجه دولت ها باشد، مسیر بالندگی را طی نخواهد کرد چرا که تئاتر باید از خودش ارتزاق 
کند، چه در نحله فکری چه در بحث اقتصاد و سیاست گذاری. عضو هیئت داوران 
بیست ودومین جشنواره استانی تئاتر قم همچنین از بازیگری به عنوان یکی از عناصر 
مهم تئاتر یاد کرد و گفت: بازیگری مهم است اما برای موفقیت یک مجموعه نمایشی 
باید تمام اجزای آن به درستی شکل بگیرد. خداپناهی با بیان اینکه تئاتر و بازیگری 
امروز یک علم است، افزود: امروز برای شکل گیری تئاتر علمی تجربی نیازمند تلفیق 
خردورزی و عنصر علم با تجربه هستیم. وی بر لزوم پیوند تئاتر دانشگاهی و تجربی تأکید 
کرد و گفت: امروز می توانیم با استفاده از فضای جهانی وب، در جریان روز فرهنگ و 
هنر جهان قرار بگیریم و جهانی فکر کنیم و خانگی عمل کنیم. این مدرس دانشگاه 
همچنین بر لزوم مخاطب شناسی در تئاتر تأکید کرد و گفت: باید بدانیم برای چه 
مخاطبی می خواهیم نمایش تولید کنیم و تا این طبقه بندی را نداشته باشیم، نمی توان 

انتظار موفقیت داشت.
وی در پایان با تأکید بر اینکه تئاتر به برنامه ریزی، علم و تجربه زنده است، گفت: باید 

آسیب شناسی کاملی از فضای تئاتر داشت تا بتوان آینده بهتری را پیش بینی کرد.
  

ویژه بیماران دیابتی و بیماران دارای زخم های خاص ؛

ویزیت و مشاوره رایگان
 در دارالشفا مسجد جمکران

درمانگاه دارالشفای حضرت مهدی)عج( مسجد مقدس جمکران به مناسبت ولادت 
حضرت زینب کبری)س( و روز پرستار اقدام به ویزیت، مشاوره و آموزش رایگان بیماران 

دیابتی و بیماران دارای زخم های وریدی، شریانی و زخم بستر خواهد کرد. 
درمانگاه دارالشفای حضرت مهدی)عج( مسجد مقدس جمکران به مناسبت ولادت 
حضرت زینب کبری)س( و روز پرستار و همچنین افتتاح واحد درمان پیشرفته زخم، 
اقدام به ویزیت، مشاوره و آموزش رایگان بیماران دیابتی و بیماران دارای زخم های 
وریدی، شریانی و زخم بستر خواهد کرد. متخصصین این واحد روز پنج شنبه از ساعت 

1۶ الی 20 پذیرای زائرین، مجاورین مسجد مقدس جمکران خواهند بود.
مراجعین می توانند برای دریافت نوبت از ساعت 14الی 20 روز  دوشنبه 15 آذرماه 
از طریق شماره تلفن های 025۳۷25۶0۶۶ و  و 025۳۷25۶044 و یا کد دستوری 

۶۶55۳1۳12# اقدام کنند.

آیت الله اعرافی:

 کشورهای اسلامی برابر دنیای غرب 
منفعل نباشند 

مدیرحوزه های علمیه کشور با تاکید بر اینکه کشورهای اسلامی عزت مندانه برای 
سرافرازی اسلام قدم بردارند گفت: در برابر دنیای غرب نه منفعل عمل کنند و نه از 
طرفی کارهای تند و افراطی انجام دهند این منطق  اسلام، و انقلاب اسلامی نیز 

داعیه دار آن است. 
آیت  الله علیرضا اعرافی در دیدار اعضای اتحادیه علمای جعفری ترکیه موسوم به جابر، 
سفر علمای ترکیه و دیدارشان را مایه خیر و برکت دانست و اظهار داشت: خدمات زینبیه 
و جابر به مسلمانان جهان بسیار ستودنی و مایه افتخار است، مسجد زینبیه می تواند 

قطب فعالیت های دینی و فرهنگی نه تنها در کشور ترکیه، بلکه برای منطقه باشد.
مدیر حوزه های علمیه، در ادامه با تاکید بر این که امت اسلام با مشکل های فراوانی 
دست و پنجه نرم می کند خاطرنشان کرد: پراکندگی امت اسلام و دوری از یکدیگر، 
بزرگترین دردی است که امت اسلام را گرفتار کرده، برغم تمام ظرفیت های عظیم در 
جهان اسلام، شاهد پراکندگی بوده، مسلمانان از جایگاه علمی، فناوری، سیاست و 

فرهنگ در خور توجهشان دور نگه داشته شده اند.
وی به نقش بزرگ ترکیه در دنیای اسلام اشاره کرد و بیان داشت: همه وظیفه داریم تا 
پیش از هر چیز به فکر عظمت امت اسلام اعم از همه نژادها، اقوام، فرهنگ ها باشیم، 
همه باید در اندیشه خویش عزت و عظمت اسلام و ارتقای جایگاه امت اسلامی در همه 

سطوح علمی، اقتصادی، فناوری، اجتماعی، فرهنگی و سیاسی را مهم بدانیم.
عضو شورای عالی حوزه های علمیه همچنین ابراز امیدواری کرد: مجموعه دوستان 
و علما این مسیر را طی کرده، دولت مردان کشورهای اسلامی نیز توجه جدی داشته 
باشند، چراکه همه زیر یک خیمه قرار داریم و باید برای عظمت اسلام و مسلمانان تلاش 

کنیم.
سرافرازی  برای  عزت مندانه  باید  اسلامی  کشورهای  کرد:  تاکید  قم  جمعه  امام 
اسلام قدم برداشته، در برابر دنیای غرب نه منفعل عمل کنند و نه از طرفی کارهای 
تند و افراطی انجام دهند، این منطقی است که اسلام به ما یاد داده، انقلاب اسلامی 

داعیه دار آن است.
آیت الله اعرافی بر اهمیت هم افزایی، همدلی و همبستگی در میان تمام مسلمانان 
تاکید کرد و بیان داشت: به عنوان روحانیت باید تلاش کنیم تا از نظر علمی و معنوی و 
اخلاقی الگوهای بزرگی را تربیت نماییم، جامعه ترکیه نیازمند علمای بزرگی است که در 
قلمروها و عرصه های مختلف سرآمد باشند، چرا که ترکیه سابقه تمدنی در تاریخ اسلام و 

نقش برجسته ای داشته، علمای بزرگ و تراز والایی را تربیت کرده است.
عضو جامعه مدرسین حوزه علمیه قم، به سفر خود به ترکیه و بازدید از مراکز علمی و 
مجموعه های دانشگاهی این کشور اشاره کرد و با تاکید بر این که مجموعه های دینی 
باید ارتباط خود با مجموعه های دانشگاهی را توسعه دهند، خاطرنشان کرد: این ارتباط 
و حضور مدام علما و استادان دانشگاه، می تواند به دریچه ای مهم برای انعکاس معارف 

و اندیشه های تولیدی در سطوح مختلف اجتماعی تبدیل شود.
 

معاون اجتماعی و پیشگیری از وقوع جرم دادگستری قم خبرداد:

برگزاری دوره های آموزشی مهارت 
زندگی برای زندانیان 

معاون اجتماعی و پیشگیری از وقوع جرم دادگستری قم از برگزاری کارگاه آموزشی 
برای آشنایی زندانیان با مهارت های زندگی و دانش رفتاری در اردوگاه حرفه آموزی، 

زندان مرکزی، کانون اصلاح و تربیت و اندرزگاه نسوان قم خبرداد. 
حجت الاسلام والمسلمین مجید یزدی در گفت وگویی اظهار کرد: از ابتدای سال 
1400 تاکنون، ۶ دوره کارگاه آموزشی 15 ساعته طرح هجرت با 1۸0 مخاطب و به 
میزان 2۷00 نفر ساعت در اردوگاه حرفه آموزی، زندان مرکزی، کانون اصلاح و تربیت و 

اندرزگاه نسوان قم با رعایت شیوه نامه های بهداشتی برگزار شده است.
 وی افزود: از آنجا که ریشه بسیاری از جرایم در فقدان مهارت های زندگی و دانش 
رفتاری است، دوره های هجرت با رویکردی نوین و با لحاظ نمودن نیازهای مخاطبین، 
برای گروه های مخاطب زندانیان توسط معاونت اجتماعی و پیشگیری از وقوع جرم قوه 

قضاییه طراحی شده و توسط مربیان آموزش دیده و متخصص اجرا می شود.
معاون اجتماعی و پیشگیری از وقوع جرم دادگستری قم تصریح کرد: هویت یابی 
فردی و اجتماعی، رسیدن به احساس ارزشمندی، خودآگاهی و شناخت خویشتن، 
افزایش اعتماد به نفس و کنترل ذهن از افکار منفی، پیشگیری از استرس، افسردگی و 

مهارت ارتباط موثر از جمله سرفصل های این دوره های آموزشی برای مخاطبان است.
وی گفت: ارائه خدمات مشاوره فردی، برگزاری مسابقات و اهدای جوایز از دیگر موارد 

دنبال شده در این دوره ها بوده است.

مدیرکل گمرکات استان قم خبرداد:

رشد40درصدی درآمد گمرکات استان قم 
مدیرکل گمرکات استان قم بیان این که گمرکات قم ظرفیت بالایی برای خدمت رسانی 
به فعالان اقتصادی داردگفت: درآمد کل گمرکات استان نیز درآبا نماه به بیش از 20 
میلیارد تومان رسید که این رقم نسبت به مدت مشابه سال قبل 40 درصد رشد را نشان 

می دهد.
اسفندیار دریکوندی با اشاره به این که درآبان ماه روزانه بیش از یک میلیون دلار کالا از 
قم به کشور های جهان صادر شده است، بیان کرد: میزان صادرات آبان ماه امسال از نظر 

ارزش دلاری نسبت به مدت مشابه سال قبل 20۹ درصد رشد داشته است.
 مدیرکل گمرکات قم افزود: تنها در آبان ماه ۳1 هزار تن کالا به ارزش ۳5میلیون و 

۶۷۷هزار و ۸42 دلار از گمرکات استان قم به سمت بازار های هدف صادر شد.
وی ادامه داد:همچنین دراین مدت ۳4میلیون و 5۳4هزار دلار کالا در قالب 2۹0 
اظهار نامه و وزن ۶هزار و ۳12 تن از کشور های مختلف جهان وارد گمرکات استان قم 
شد که بیشتر آن را تجهیزات و مواد اولیه مورد نیاز واحد های صنعتی و تولیدی فعال 
در استان تشکیل می دهد. دریکوندی همچنین گفت: در آبان ماه امسال 221 بسته 
پستی و مطبوعاتی به وزن یک هزار و 250 کیلوگرم و ارزش 5۷هزار و 42۳ دلار از طریق 
گمرکات قم به مناطق مورد نظر در سایر کشور های جهان صادر شده است و این میزان 

نسبت به مدت مشابه سال قبل رشد بسیار چشمگیری دارد.
دریکوندی در ادامه با تاکید به جدیت گمرکات استان در موضوع مقابله با قاچاق، بیان 
کرد: طی مدت یاد شده، ۶2 پرونده مظنون با قاچاق به ارزش یک میلیارد و 500 میلیون 
تومان در گمرکات قم تشکیل شد و مراجع قضایی براساس قانون با متخلفان در این 

خصوص برخورد می کنند.
 مدیرکل گمرکات قم با اشاره به این که بیش از 50 درصد صادرات و واردات استان در 
مسیر های سبز و زرد است که امور اداری مربوط به آن در کوتاه ترین زمان انجام می شود، 
افزود: حمایت از فعالان اقتصادی استان را به عنوان یک اولویت مهم در دستور کار داریم 
که در همین رابطه فرآیند ترخیص کالا در گمرکات قم با سرعت قابل قبولی صورت 

می گیرد 

معاون پارک علم و فناوری قم :

نمایشگاه هفته پژوهش به صورت مجازی 
برگزار می شود

معاون پارک علم و فناوری قم گفت طبق روال هرسال برگزاری نمایشگاه هفته پژوهش 
بر عهده  پارک علم و فناوری استان قم است و با توجه به محدودیت های کرونایی مجبور 

به برگزاری مجازی این نمایشگاه هستیم. 
حمید رضا فرجی شوشتری در نشست خبری که صبح روزیکشنبه در دانشگاه قم به 
مناسبت هفته پژوهش و فناوری برگزار شد، ضمن تشکر از دانشگاه قم برای برگزاری 
جشنواره هفته پژوهش در این دانشگاه، بیان کرد: شعار جشنواره امسال پژوهش 

فناوری در خدمت تولید است.
وی افزود: نقش مهم فناوری و نوآوری در تولید  و افزایش کارایی تولید قطعا برکسی  

پوشیده نیست لذا برگزاری نمایشگاه هفته پژوهش اهمیت این حوزه را نشان میدهد.
معاون پارک علم و فناوری قم،تصریح کرد: طبق روال هرسال برگزاری نمایشگاه هفته 
پژوهش بر عهده  پارک علم و فناوری استان قم است و با توجه به محدودیت های کرونایی 

مجبور به برگزاری مجازی این نمایشگاه هستیم.
شوشتری ادامه داد:  امروز روز آخر فراخان جشنواره برای دستگاه ها است.

معاون پارک علم و فناوری قم از تاریخ برگزاری جشنواره هفته پژوهش و فناوری استان 
قم خبر داد و گفت: بیستم تا سی ام آذرماه نمایشگاه به صورت مجازی برگزار خواهد 
شد. وی افزود: عموم مردم می توانند با مراجعه به آدرس سایت های Qomstpfair.ir و 

Qom techfair.ir  از این نمایشگاه مجازی بازدید کنند.

 
  پس از مدت ها هشدار کارشناسان درباره افزایش آمار طلاق در کشور، سرانجام 
چندی پیش مرکز آمار ایران اعلام کرد در 10 سال گذشته، میزان ازدواج ۳۶ درصد 

کاهش و طلاق حدود 2۸ درصد افزایش داشته است.
ادامه این روند به طور حتم سبب پیدایش معضلات پیچیده اجتماعی و فردی و 
انباشت برخی آسیب های موجود در جامعه خواهد شد. درک درست و منطقی از 
دلایل چندوجهی رشد طلاق یا به عبارتی ناپایداری نهاد خانواده در کشور، پیش نیاز 
هرگونه تصمیم گیری و سیاست گذاری است و بدون واکاوی علمی آن، امکان بروز 

خطا در برنامه ریزی دستگاه های متولی، دور از انتظار نخواهد بود.
با درک این موضوع، سلسله مطالبی را درباره دلایل و ریشه های کاهش ازدواج و رشد 
طلاق منتشر نومده ایم در آخرین بخش از این مطالب، دلایل اجتماعی و فرهنگی 
طلاق به بحث گذاشته شد؛ در این قسمت به علل و عوامل روان شناختی، فردی و 

میان فردی جدایی زوج ها خواهیم پرداخت.
پیش از ورود به بحث اصلی لازم است به موضوعی مهم و چالش برانگیز درباره تاثیر 
»مشکلات اقتصادی« در افزایش احتمالی جدایی زوجین اشاره شود؛ شماری از 
پژوهش ها نشان می دهد برخی متغیرهای اقتصادی مانند رشد تورم، گرانی، بیکاری، 
تعطیلی کارگاه ها، کسادی کسب وکار و افزایش هزینه های معیشتی، به افزایش 
جدایی زوج ها منجر می شود؛ این موضوع البته در بازه زمانی 10 ساله اخیر که طلاق 
نزدیک به ۳0 درصد افزایش داشته است،از جهاتی  قابل توجیه است؛ زیرا در 10 
سال اخیر حداقل دو بار شوک اقتصادی بزرگی به جامعه وارد شده که مرتبط با آغاز و 

بازگرداندن تحریم های بی سابقه بوده است.
بار نخست در اوایل دهه نود در اواخر دولت دهم و بار دوم در سال ۹۷ همزمان با 
خروج آمریکا از برجام و بازگشت تحریم ها بود که با جهش نرخ ارز و دیگر نیازهای 
عمومی همراه شد؛ در این شرایط  قابل درک است که بیکاری یکی از زوج ها و یا فشار 
اقتصادی ناشی از ورشکستگی یا آوار قرض و نداری بر سر معیشت خانوار، ممکن 
است، عامل مهمی برای از هم پاشیدن یک خانواده باشد. با این حال در نقض این 

گزاره، موارد زیادی وجود دارد که قابل چشم پوشی نیست.
اگر یکی از ملاک های برخورداری خانواده ها را از نظر شرایط اقتصادی و رفاهی، 
مربوط به منطقه یا محل زندگی آنها بدانیم، گزارش های متعددی در دست است که 
در مناطق مرفه نشین شهرهای بزرگ کشور از جمله تهران، طلاق به گونه ای بی سابقه 
در حال رشد است و گاه به ۶0 درصد هم رسیده؛ در میانه دهه ۹0 که اتفاقا چند 
سالی بیشتر از نخستین شوک اقتصادی بزرگ نگذشته بود، محمد علی محزون 
مدیرکل وقت آمار و اطلاعات جمعیتی سازمان ثبت احوال کشور، در یک برنامه 
تلویزیونی، آمار طلاق در شمال تهران را نزدیک به ۶0 درصد و بیش از 2.5 برابر جنوب 
پایتخت اعلام کرده بود و در مقایسه ای دیگر، آمار طلاق در کلان شهرها را بسیار بیشتر 

از شهرستان ها و مناطق کمتربرخوردار تحلیل کرده بود.
عوامل رشد طلاق

تدوام نسبی این وضعیت در ۶ سال اخیر نشان می دهد که متغیر اقتصادی »به 
تنهایی« نمی تواند مولد طلاق یا رشد آن باشد زیرا در غیر این صورت باید شاهد 
بیشترین طلاق ها در مناطق محروم تر و حاشیه ای کشور باشیم و در میان خانواده های 

دهک های اول تا سوم، شاهد کاهش طلاق باشیم که اینگونه نبوده است.
دلایل و انگیزش های مختلفی برای جدایی در زوج های مرفه وجود دارد که خارج از 
حوصله این نوشتار است اما به هر ترتیب به نظر می رسد تا انجام یک پیمایش گسترده 
کشوری و سنجش همه عوامل »اقتصادی«، »اجتماعی«، »فرهنگی«، »فردی«، 
یا  »میان فردی« و »روان شناختی«، نمی توان به طور قطع اعلام کرد کدام عامل 
عوامل، نقش اصلی را در ناپایداری نهاد خانواده در یک دهه اخیر و افزایش جدایی ها 

داشته اند.
اما هرچه قدر ناگزیریم درباره پیامدهای شرایط اقتصادی بر رشد طلاق، با عدم 
قطعیت صحبت کنیم، درباره ریشه های روان شناختی و فقر مهارتی منجر به طلاق در 
دو بُعد فردی و میان فردی کمتر کسی تردید دارد؛ دادگاه های خانواده، مراکز مشاوره 
قوه قضائیه، مراکز مشاوره و خدمات روان شناسی دولتی و خصوصی همگی شاهد 
حضور افرادی زیادی هستند که دلیل استمداد برای جدایی را مشکلات ارتباطی، 

خلقی، اخلاقی، مرواداتی، اعتیاد و دیگر انواع ناسازگاری ها عنوان می کنند.
میزان مراجعه ها به مراکز مشاوره روان شناختی کشور نشان می دهد در سال های 
اخیر بخش بزرگی از متقاضیان کسانی بوده اند که یا در آستانه طلاق هستند، یا طلاق 

گرفته اند یا مدت هاست در وضعیت طلاق عاطفی قرار دارند.
البته همچنان که در بخش گذشته بخش پیشین این مطلب عنوان شد، هرگز 
نمی توان طلاق را در همه موارد و تحت هر شرایطی، امری منفی تلقی کرد؛ چه بسیار 
خانواده هایی که در صورت نبودن امکان طلاق، دچار آسیب های متعدد روانی و حتی 
جسمانی، بویژه در ارتباط با فرزندان می شدند و از اساس به همین دلیل  است که 

شارع مقدس، طلاق را ممنوع اعلان نکرده؛ اما به طور قطع در یک جامعه نیمه سنتی 
و مذهبی همچون ایران، رشد شتابان طلاق با روند کنونی، بیانگر کژکارکردی نهاد 

خانواده و دیگر متولیان حاکمیتی تحکیم ازدواج و خانواده است.
گاهی به طنز شنیده ایم که »ریشه همه طلاق ها در ازدواج است«! این گزاره خارج 
از شوخی، البته یک حقیقت را در دل خود نهان دارد که ریشه برخی از طلاق ها در 
انتخاب نامناسب و نامتناسب همسر است و به همین دلیل در سال های اخیر »مشاوره 
پیش از ازدواج« تا این حد رواج داشته است؛ اگر چه بیش از چند سال از رواج این 
نوع مشاوره نمی گذرد و برای درک آثار قطعی آن، نیازمند زمان بیشتری هستیم اما 
گزارش های میدانی نشان می دهد مشاوره های پیش از ازدواج تا کنون به طور قطع 
نتوانسته سهم آنچنانی در کاهش طلاق یا جلوگیری از شکل گیری یک پیوند زناشویی 

نامناسب و اشتباه داشته باشند.
پیامدهای غفلت از کیفیت مشاوره های ازدواج

برخی کارشناسان معتقدند تکیه صرف وزارت ورزش و جوانان )به عنوان متولی 
رسمی این مشاوره ها( بر آمارهای کمیتی در این باره و یا گاهی آمارسازی، موجب 
غفلت از کیفیت مشاوره ها و مشاوران شده و یا اینکه الزام آور نبودن نتایج مشاوره، مزید 

علت بوده است.
در فقدان سازوکار قانونی، کمی بعید است که در صورت تشخیص قطعی مناسب 
نبودن دو نفر برای ازدواج از سوی یک مشاور، آنها به نظر کارشناسی تمکین کنند و از 

ادامه فرآیند عقد و ازدواج قانونی منصرف شوند.
به این ترتیب »انتخاب اشتباه« یا همسرگزینی نادرست، به عنوان یکی از عوامل 
مهم و تاثیرگذار بر احتمال جدایی مطرح است و چنانچه می دانیم شرایط فرهنگی و 
اجتماعی کشور به گونه ای متحول شده است که حداقل در شهرهای بزرگ، خبری 
از »سوختن و ساختن« تا پایان عمر نیست و راه برای شکستن تابوی قبلی طلاق باز 

شده است.
یا  اجتماعی  منظر  دو  از  می توان  را  موضوع  اشتباه،  انتخاب های  دلایل  درباره 
خانوادگی و فردی واکاوی کرد؛ در بُعد فردی، نقش »انگیزش« اصلی یا اولیه برای 
تصمیم به ازدواج از دیگر عوامل پررنگ تر است. برخی از روان شناسان و متخصصان 
امور خانواده و زوج درمانی معتقدند، هرگونه ازدواجی که با یک انگیزش نادرست 
شکل گیرد، در ادامه در صورتی که اهداف آن انگیزه محقق نشود، منجر به اختلاف 

در زوج و یا جدایی خواهد شد.
فخرفروشانه،  ظاهری،  شغلی،  مالی،  انگیزه های  از  »یکی«  که  پسری  و  دختر 
یا  افسردگی  درمان  تنهایی،  از  گریز  پدری،  خانواده  از  فرار  فرزندآوری،  جنسی، 
اضطراب و ... را »به تنهایی« مبنای ازدواج و انتخاب همسر قرار دهد، به محض سست 
شدن دلایل اولیه یا فراهم نشدن انتظارات خام نخست، نواختن ساز جدایی را شروع 
خواهند کرد و به دلیل نداشتن مهارت های ارتباطی و غیرارتباطی، به سوی جدایی یا 
اختلاف های جدی پیش خواهند رفت؛ به این ترتیب انگیزش های نادرست نخستین 
و انتخاب های اشتباه در انتخاب همسر، یکی از مهم ترین دلایل رشد طلاق در کشور 

برآورد می شود.
*دکتر محمدرضا رئیسی – روانشناس

دلایل روانی، فردی و میان  فردی رشد طلاق در ایران :

همسرگزینی »اشتباه«، طلاق و مرارت های بعدی

طی سال ها در اتاق های درمان، دادگاه ها و مراکز 
حل اختلاف، مشاوران ، روان شناسان ، وکلا و قضات 
زوج های زیادی را دیده اند که بعد از گذشت یک تا 
اعتقاد  زندگی مشترک که خودشان هم  از  ها  سال 
ناکجا  به  اما  اند،  کرده  شروع  را  آن  عاشقانه  دارند، 
رسیدند و کارشان به طلاق کشیده است. شاید این 
زوج ها همان هایی هستند که از ابتدای ازدواج تصور 
این را هم نداشتند، زندگی که اینطور با شور و حرارت 

شروع شده، کارش به جای باریک بکشد.
یکی از علل این کمرنگ شدن شور و هیجان اولیه 
این است که زوجین تصور می کنند، ازدواج نیز چون 
چیزهای دیگر در زندگی شان دایمی است و دیگر تا ابد 
باقی خواهد ماند و برای حفظ آن عشق هی تلاشی 

نمی کنند.
بیاید مسئله را اینطور کوچک کنیم، تا به حال شده 
منتظر یک چیزی باشد مثلا برای بدست آوردن یک 
ماشین یا خانه یا هر چیز ریز و درشت دیگری تلاش 
کرده اید، اما بعد از به دست آوردن آن باز هم احساس 
ادامه  اگر  کردید  فکر  مثلا  باشید؟  نداشته  رضایت 
تحصیل بدهید، همیشه خوشحال هستید ، یا شغل 
مورد علاقه تان را پیدا کرده اید، دیگر هیچگاه خسته 
نمی شوید و همه چیز وفق مرادتان پیش می رود، اما 
بعد از مدتی می بینید که همه چیز عادی شده و انگار 
نه انگار که شما همان کسی بودید که قبلا آرزوی فلان 

مورد را داشته است.
همین امر درباره ازدواج و عشق نیز صدق میکند، 
همه افراد با شوق و ذوق ازدواج می کنند، خیلی ها 
با عشق و علاقه زیاد و شور و هیجان تصور می کنند 
که عشق زندگی شان را یافته اند و دیگر هیچ مشکلی 
ندارند و حال با علاقه تا ابد در کنار هم هستند، اما 
بعد از گذشت مدتی از زندگی مشترک حس می کنند 
که آنقدرها هم همه چیز رویایی نبوده و این عشق تا 
ابد قرار نیست ماندگار باشد، حتی کار خیلی ها به 

اختلاف و جدایی هم کشیده است.
 یکی از علل این امر این است که ما گاه تصور می 
کنیم ، چیزی که بدستش آوردیم ، دیگرتا ابد برای 
ماست و دست از تلاش برای حفظ آن بر می داریم. 
باور غلطی هم درباره عشق و ازدواج وجود دارد و آن هم 
این است که باید تلاش کنیم تنها به عشقمان برسیم ، 
اما وقتی بدان رسیدیم، دیگر انگار همه چیز تمام می 

شود و نیازی به تلاش نیست.
از  بعد  بلافاصله  دقیقا  مشترک  زندگی  درحالیکه 
به  نیاز  ، هر لحظه و همیشه  شروع شدنش هر روز 
تلاش دارد واین تلاش تنها مادی نیست بلکه تلاش 
عشق  حفظ  و  مثبت  رابطه  صمیمیت،  حفظ  برای 

است.
در این گزارش تلاش داریم برخی راه هایی را که 
باعث می شود شما دست از تلاش نکشید و رابطه تان 
بعد از گذشت سال ها هم رو به بهبودی باشد، با هم 

مرور کنیم.
1- ویژگی های مثبت همسرتان را به او بگویید

سعی کنید ریز بین باشید. بعضی افراد با افتخار می 
گویند که ما ادم کلی بینی هستیم و کاری با جزئیات 
نداریم. این اشتباه است مرد و زن می بایست در خیلی 
مباحث به ویژه مسائل مثبت ریز بین باشند. بنابراین از 
موقعیت های خوب استفاده کنید و در تعریف هایتان 

تنوع به خرج دهید.
ها  زوج  همه  برای  همیشه  دارم«  »دوستت  جمله 
آفرین است. پس آن را  ابد شور  تا  ازدواج  اول  از روز 
فراموش نکنید و در هر شرایطی از همسرتان تعریف 
کنید. به او بگویید که خیلی زیبا شده است. دست 
پختش عالی است یا خیلی خوش تیپ شده و هر 
روز جوانتر می شود. این جملات خیلی خوب و مفید 

است اما کافی نیست.
 -برخی جملات دیگر مثل: از اینکه با خانواده ام با 

احترام رفار می کنی، خیلی خوشحال می شوم.
-به خاطر حضورت در زندگی ام احساس خوشبختی 

می کنم.
-از اینکه صبح ها خیلی آرام بلند می شوی تا بیدار 
نشوم، حس خوبی دارم، حس می کنم مراقبم هستی.

-خیلی خوب به حرف هایم گوش می دهی.
-بعد حرف زدن با تو یا شما احساس آرامش دارم.

-این رنگ لباس خیلی بهت میاد، خیلی زیباتر می 
شوی.

 2-رابطه تان را بازبینی کنید
عشق و رابطه عاطفی هر چند وقت یک بار نیاز به 
بازبینی دارد. در این بازبینی باید چیزهایی را از آن کم 
و یا چیزهایی را بدان اضافه کنید. درست مثل یک غذا 

که گاه چاشنی های مختلف نیاز دارد.
پس با هم یک قرار دو نفره بگذارید حتی اگر سال ها 
از زندگی گذشته و بچه دارید و دیگر به قول خودتان 
این حرف ها از شما گذشته، اما هیچگاه هیچیز برای 
تداوم عشق از کسی نمی گذرد. در این قرار دو نفره 

درباره احساسات و انتظاراتتان با هم صحبت کنید.
گاه برخی دلخوری ها در زندگی روی هم تلمبار می 
شوند، پس بهتر است این فرصت ها را برای صحبت 

کردن غنیمت بشمرید. مثال:
-من جدیدا نیاز بیشتری به تفریح در رابطه مان دارم. 
این موضوع  برای  امکانش هست  اگر  می خواستم 

فکری کنیم.

-من اخیرا این حس نیاز را دارم که زمان هایی با 
دوستام و برای خودم باشم، می خواستم درباره این 

حسم باهات حرف بزنم.
این موارد عمق نیازهای ما را شفاف و به درک طرف 

مقابل می رساند.
 3-هدف های مشترک تنظیم کنید

گاه پس از گذشت مدتی از زندگی زوجین می بینند 
که علایق مشترکشان کمرنگ است پس هر نفر برای 
خودش به تفریح یا برنامه ریزی می پردازد در حالیکه 
این صمیمت را کمرنگ می کند. افرادی که با هم 
مشترک  علایق  بعضی  در  معمولا  کنند  می  ازدواج 

هستند و در نتیجه اهداف مشترکی هم دارند.
دوست  ورزش  دو  هر  است  ممکن  زوج  یک  مثلا 
داشته باشند و با هم به کوه بروند، یا عاشق فیلم دیدن 
باشند اما باید دقت داشته باشید که تنظیم هدف های 
مشترک جدید در جریان رابطه باعث می شود رابطه 
شما از حالت روتین و تکراری خارج شود و صمیمت 

بینتان افزایش پیدا کند. مثال:
-نظرت چیه با هم یه زبان جدید یاد بگیریم؟

-نظرت چیه با هم سبک غذا خوردنمونو تغییر بدیم و 
بیشتر غذاهای سالم بخوریم؟

-نظرت چیه برای یه سفر برنامه ریزی کنیم؟
4-به مناسبت ها اهمیت بدهید

یکی از روش های روشن نگه داشتن عشق این است 
که به مناسبت هایی مثل اعیاد، سالگردها و تعطیلات 

مشترکتان اهمیت بدهید. 
نفره،  دو  قرارهای  گرفتن،  جشن  کادو،  خریدن 
یادآوری خاطرات دوست داشتنی و  وقت گذاشتن 
مضاعف برای همسرتان در این موقعیت هاب اعث 
می شود تا هم ارزش او رابه خودش یادآوری کنید و هم 
خودتان یادتان باشد که چقدر عاشق هستید و اهمیت 
می دهید. گاه حتی یک شاخه گل هم برای حفظ 
رابطه عاشقانه کفایت می کند. وگرنه نیازی به هزینه 

های گزاف برای ترتیب یک قرار با همسرتان نیست.

چطور عشق مان را زنده نگه داریم؟

 مهارت هایی برای تداوم گرمای عشق در زندگی مشترک
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گام به گام با خشکسالی در ایران؛

کاهش 44 درصدی آب ورودی
 به سدهای کشور

میزان کل حجم ورودی به سدهای کشور از ابتدای مهرماه تا تاریخ 1۳ آذر 
معادل 2 میلیارد ۸4 میلیون مترمکعب بوده که کاهش 44 درصدی را نسبت به 

مدت مشابه سال آبی گذشته نشان می  دهد. 
سال آبی جاری )ابتدای مهر1400 تا آخر شهریور 1401( بنا بر اعلام قبلی 
مرکز ملی پایش و هشدار خشکسالی یکی از خشک ترین سال های 50 ساله 
اخیر است؛ گرچه سال آبی گذشته )ابتدای مهر1۳۹۹ تا آخر شهریور1400( 

هم سالی خشک بود.
تداوم این خشکسالی ها اثر سو خود را بر سدهای کشور به عنوان تامین کننده 
اصلی آب بخش های مختلف گذاشته و به نگرانی ها درباره تامین آب مورد نیاز 

دامن زده است.
می دهدکه  نشان  کشور  آب  های  داده  و  اطلاعات  دفتر  گزارش  ترین  تازه 
نگرانی ها در باره روند مصرف آب و نیز ورودی سدها همچنان تداوم دارد زیرا 
میزان کل حجم ورودی به سدهای کشور از ابتدای مهرماه تا 1۳ آذر معادل 2 
میلیارد ۸4 میلیون مترمکعب است که کاهشی معادل 44 درصد نسبت به مدت 

مشابه سال آبی گذشته را نشان می  دهد.
مدیرکل دفتر اطلاعات و داده های آب کشور در این باره می گوید: با سپری 
شدن ۷۳ روز از سال آبی، تا 1۳ آذرماه )سال آبی 1401-1400( میزان کل 
حجم آب در مخازن سدهای کشور حدود 1۷ میلیارد و ۶۷ میلیون متر مکعب 
است که نسبت به مدت مشابه سال آبی پارسال ۳0 درصد کاهش را نشان 
می دهد. »فیروز قاسم زاده« خاطر نشان کرد: در شرایط کنونی، از کل حجم 
مخزن سدهای مهم کشور به میزان حدود 50.5 میلیارد متر مکعب، حدود ۳5 
درصد آب ذخیره شده وجود دارد. وی افزود : میزان پرشدگی سدهای مهمی 
چون زاینده رود، شمیل و نیان و سفید رود در شرایط فعلی حدود 1۳ تا 1۸ درصد 
است. در استان  های خوزستان و تهران، میزان پرشدگی متوسط مخازن طی 

سال آبی جاری به ترتیب در حدود ۳۸ درصد و 20 درصد است.
میزان بارندگی های کشور از ابتدای سال آبی جاری )اول مهرماه( تا 12 آذرماه 
به ۳2.۶ میلی متر رسیده که این رقم در مقایسه با بارش های مدت مشابه سال 
گذشته )5۳.1 میلی متر( کاهش ۳۹ درصدی و در مقایسه با میانگین بلندمدت 

با حدود 40.۶ میلی متر بارندگی، کاهش 20 درصدی را نشان می دهد.
بعد از تداوم بارندگی ها در هفته های اخیر نگاهی به وضعیت بارش مناطق 
مختلف کشور نشان می دهد که در این بازه زمانی استان های گیلان با 42۹.۹ 
میلی متر، مازندران با 24۳.۸ میلی متر و گلستان بدون تغییر با 100.۶ میلی متر 

بارندگی به ترتیب پربارش ترین استان های کشور بوده اند.

معاون امور صنایع وزارت صنعت، معدن و تجارت خبر داد:

 پیش بینی رشد حدود 50 درصدی  تولید 
خودرو در کشور

معاون امور صنایع وزارت صنعت، معدن و تجارت از پیش بینی رشد حدود 50 
درصدی  تولید خودرو کشور در سال آینده خبر داد و گفت: خودروسازان بخش 

خصوصی در حال تلاش برای افزایش عرضه هستند. 
»مهدی صادقی نیارکی« با اشاره به اینکه سال ۹0، یک میلیون و 420 هزار 
خودروی سواری در کشور تولید شد، افزود: بیشترین واردات خودرو مربوط به 
سال ۹۳ می شود که در آن سال 10۳ هزار دستگاه وارد کشور شد و در سال ۹۶ 

این رقم به حدود ۷0 هزار دستگاه رسید.
وی با اشاره به اینکه در سال 1۳۹۶، یک میلیون و 550 هزار دستگاه خودرو 
در کشور تولید و به بازار عرضه شد، گفت: در آن سال یک هزار دستگاه خودرو 
وارد شد. معاون امور صنایع وزارت صنعت با اشاره به اینکه حدود یک میلیون 
و 500 هزار دستگاه تقاضای موثر در کشور وجود دارد، خاطرنشان کرد: تولید 
یک میلیون دستگاه خودرو برای امسال پیش بینی شده است و برای سال آینده 
رشد حدود 50 درصدی را پیش بینی می کنیم و خودروسازان نیز انواع و اقسام 
شرایط و لیزینگ را مطرح می کنند. صادقی نیارکی ادامه داد: اگر قیمت خودرو 
واقعی باشد، بسیاری از تقاضاها ممکن است وجود نداشته باشد، اما اگر تقاضا 
را یک میلیون و 500 هزار دستگاه در نظر بگیریم باید دید که چه میزان می توان 
صادر و چه میزان تولید کرد. به گزارش ایرنا، پیشتر »سید رضا فاطمی امین« وزیر 
صنعت، معدن و تجارت با اشاره به برنامه ریزی برای تولید سالیانه سه میلیون 
دستگاه خودرو تا سال 1404، آن را منطبق بر توانایی های خودروسازان برشمرد 
و گفت: در این زمینه ظرفیت ها و برنامه های همه 10 خودروساز بزرگ کشور اخذ 
شده است. فاطمی امین یادآور شد: اکنون ۹0 درصد تولید توسط دو خودروساز 
بزرگ کشور یعنی ایران خودرو و سایپا انجام می شود و این سهم تا سال 1404 به 
۷0 درصد کاهش خواهد یافت، به عبارتی سهم سایر خودروسازان از 10 به ۳0 

درصد افزایش خواهد یافت.
قانونی برای ممنوعیت واردات خودرو نداریم

وی همچنین گفت: تقاضای موثر عددی است که باید به صورت کارشناسی 
شده و موثر مطرح شود، قانونی برای ممنوعیت واردات خودرو نداریم و مانند همه 
کالاهایی که در قانون واردات و صادرات مطرح شده، بر اساس تعرفه باید کنترل 

انجام شود.

یک کارشناس بازار سرمایه مطرح کرد:

ریزش صف های فروش، نشانه کاهش 
هیجانات منفی در بورس

یک کارشناس بازار سرمایه با بیان اینکه بورس تا پنج سال آینده پر سودترین 
بازار در میان بازارهای سرمایه گذاری خواهد بود، گفت: نکته مثبتی که در 
قرار گرفت، عدم وجود  بازار  فعالان  توجه  مورد  بورس، کمتر  اخیر  معاملات 

فروشنده سنگین و کاهش صف های فروش در منفی های بازار است. 
امیرعلی امیرباقری روند معاملات بورس و نوسان حاکم در این بازار طی چند 
روز گذشته اشاره کرد و اظهار داشت: در بازار هفته گذشته شاهد نوسانات 
قیمتی در بیشتر سهام شرکت ها بودیم که معاملات بازار به دنبال چنین روندی 

در برخی از روزها مثبت و در دیگر روزها منفی بود.
وی با بیان اینکه نکته مثبتی که در معاملات اخیر بازار کمتر مورد توجه فعالان 
بازار قرار گرفت، عدم وجود فروشنده سنگین در منفی های بازار است، گفت: به 
دنبال چنین روندی حجم معاملات همراه با کاهش شاخص بورس بر مدار نزولی 
قرار گرفت، این امر می تواند نوید بخش این موضوع باشد که در کوتاه مدت شاهد 

کف قیمتی در سهام شرکت ها خواهیم بود.
سهام شاخص ساز مورد اقبال بازار سرمایه

این کارشناس بازار سرمایه با اشاره به اینکه در میان مدت و بلندمدت سهام 
بنیادی، شاخص ساز و دلار محور مورد اقبال بازار سرمایه قرار خواهد گرفت، 
افزود: در کل پیش بینی می شود  که روند صعودی شاخص بورس را برای میان 

مدت و بلندمدت بدون حرکت های سنگین شاهد باشیم.
وی معتقد است که از الان تا پنج سال آینده بازار سرمایه پر سودترین بازار در 
میان بازارهای سرمایه گذاری خواهد بود. وی با تاکید بر اینکه رییس سازمان 
بورس هم در این مدت خبرهای خوبی را از نرخ خوراک، نرخ سوخت و نمادهای 
پالایشی منتشر کرده است، افزود: بحث لغو قیمت گذاری دستوری در سطح 
مجلس، سازمان بورس و وزارتخانه های مربوطه در حال پیگیری است که این 

مسایل به عنوان اخباری مثبت برای کلیت بازار سرمایه تلقی می شوند.
امیرباقری با اشاره به اینکه سابقه معاملات بازار سرمایه نشان دهنده آن است 
که اخبار مثبت را به مرور در کنار یکدیگر قرار می دهد و یکباره رفتار هیجانی را از 
خود نشان می دهد، گفت: به سرمایه گذاران پیشنهاد می شود که اکنون از عنصر 
تحلیل استفاده بهینه داشته باشند و در کنار نگاه تحلیلی، سهام ارزنده را انتخاب 

کنند و آنها را در یک پرتفوی مناسب قرار دهند.
شاخص کل بازار بورس روز شنبه، 1۳ آذرماهبا پنج هزار و ۳۳۷ واحد کاهش، 

در جایگاه یک  میلیون و ۳۳4 هزار واحدی قرار گرفت.

رئیس کمیسیون اقتصادی مجلس گفت: در مجلس و دولت بحثی درباره حذف 
ارز 4200 تومانی وجود ندارد و فقط نحوه تخصیص آن تغییر خواهد کرد.

 محمد رضا پور ابراهیمی در جمع خبرنگاران، درباره آخرین وضعیت تغییر شیوه 
تخصیص ارز 4200 تومانی اظهارداشت: دولت این موضوع را در قالب یک لایحه 
دو فوریتی به مجلس ارائه داد و مجلس به دو فوریت رسیدگی به آن رای نداد که 
عملا بیانگر این است که رسیدگی به این لایحه نیازمند زمان بیشتری است تا به 

جمع بندی برسیم.
وی افزود:چون اصل موضوع ارز 4200 تومانی برای بازه زمانی یک ساله است 
و به ماه های پایانی سال نزدیک می شویم مجلس موافقت خود را با تغییر شیوه 
تخصیص ارز 4200 تومانی اعلام نکرد، زیرا عملا امکان اجرایی شدن لایحه دولت 

برای تغییر نحوه تخصیص ارز 4200 تومانی وجود ندارد.
رئیس کمیسیون اقتصادی مجلس گفت: تا پایان سال وضعیت استمرار تخصیص 
ارز 4200 تومانی همانند سنوات قبل ادامه خواهد یافت و احتمالا در لایحه بودجه 
تعیین تکلیف آن برای سال 1401 در دستور قرار خواهد گرفت و بعد از ارائه لایحه 

مشخص خواهد شد که چه تصمیمی اتخاذ می شود.
نماینده مردم کرمان در مجلس ادامه داد: عملا لایحه دولت برای تغییر شیوه 
تخصیص ارز 4200 تومانی به سال بعد موکو ل شده و تخصیص این ارز تا پایان 

سال ادامه خواهد یافت.
وی گفت: از روز اول با ایجاد ارز 4200 تومانی برای کالا های اساسی مخالف 
بودیم و در مجلس دهم بار ها تکرار شد، اما به نظر می رسد مافیای واردات در کشور 
در این حوزه و در این سال ها پیگیری های زیادی انجام داده اند و شرایط را به 
گونه ای اضطراب آور نشان داده اند که مسئولین دولت قبل و همچنین مسئولین 

فعلی تصمیمی برای ارز ترجیحی نگیرند.
پور ابراهیمی تصریح کرد: اعتقاد داریم که ادامه تخصیص ارز ترجیحی به جز 
رانت عدم دسترسی مردم به آن چیزی در پی ندارد بنابراین ادامه این مسیر از بین 

بردن منابع ملی کشور است.
رئیس کمیسیون اقتصادی مجلس با بیان اینکه به طور متوسط سالیانه 15 هزار 
میلیارد برای این ارز تخصیص یافته، ولی قیمت کالا ها هیچ تناسبی با ارز 4200 
تومانی نداشته است گفت:در هر صورت به دلیل نگرانی دولت و جامعه و مجلس 
امکان این تصمیم تاکنون فراهم نشده و امیدواریم برای سال بعد محقق شود. البته 
موضوعی که در جامعه مطرح شد این بود که ارز 4200 تومانی قرار است حذف 
شود در حالی که این واقعیت ندارد بلکه موضوع این بود که به جای دادن این ارز 
به واردات آن را به مصرف کننده بدهیم و به جای اینکه این پول در شبکه مافیای 

صادرات تزریق شود به مردم و اقشار کم درآمد تزریق شود.
 رفع مشکل اعمال نظر سلیقه ای بانک ها درباره وام ودیعه

رییس کمیسیون اقتصادی مجلس گفت: با ابلاغ دستور العمل جدید از سوی 
بانک مرکزی و وزارت اقتصاد، مشکلات مردم برای دریافت وام ودیعه مسکن رفع و از 

اعمال نظر سلیقه ای بانک ها جلوگیری می شود.
آقای محمدرضا پورابراهیمی درباره مشکلات به وجود آمده درباره وام ودیعه 
مسکن اظهار داشت: در کمیسیون اقتصادی موضوع وثایق برای پرداخت وام ودیعه 
مسکن و وام های خُرد را پیگیری کردیم و از بانک مرکزی هم جوابیه ای خواسته ایم.
پور ابراهیمی گفت:، چون قانون گذار در جزئیات تصمیمات ورود نمی کند، باید 

وام هایی که پرداخت می شود امکان وصول آن وجود داشته باشد.
وی افزود: در مجموع باید آئین نامه ها از انسجام برخوردار باشد تا مردم دچار 

سردرگمی نشوند.
رییس کمیسیون اقتصادی مجلس گفت: از بانک مرکزی درخواست کردیم 
موضوع تدوین بخشنامه جدید با هماهنگی وزارت اقتصاد را در دستور کار قرار 

دهد.
پور ابراهیمی تصریح کرد: منتظریم که بخشنامه های بانک مرکزی و وزارت اقتصاد 
درباره چارچوب ارائه ضمانت نامه های خرد ارائه شود، تا شاهد حذف رفتار های 

سلیقه ای باشیم.
وی افزود: البته طبیعتا باید بانک مرکزی که اجازه تعیین ضمانت نامه ها را در 
اختیار خودش می داند باید توضیح دهد که چگونه حجم بالای معوقات وام ها با 

مبالغ بالا رسیدگی نمی شود؟.
رییس کمیسیون اقتصادی مجلس همچنین گفت: کمیسیون اقتصادی به 
شدت پیگیر این موضوع است تا آئین نامه جدید اعطای تسهیلات و ضمانت 

نامه های جدید مشخص شود.
پور ابراهیمی با بیان اینکه این موضوع سریع تر اجرایی خواهد شد افزود: ظرف 
یکی دو هفته آینده شاهد ابلاغ دستور العملی خواهیم بود تا مشکلات مردم رفع 

و ضابطه ای مشخص برای جلوگیری از اعمال نظر سلیقه ای بانک ها فراهم شود.

رئیس کمیسیون اقتصادی مجلس :

شیوه تخصیص ارز 42۰۰ تومانی تغییر خواهد کرد

هیأت حل اختلاف مستقر در اداره ثبت اسناد و املاک منطقه دو قم تصرفات مالکانه مفروزی متقاضیان پرونده های تشکیلی طبق 
قانون مذکور را براساس گزارش کارشناسان و به استناد مدارک موجود در پرونده به شرح ذیل تأیید نموده اند:

1-رأی شماره 1400۶0۳۳00020102۷۶ مربوط به پرونده کلاسه 14001144۳0002000521 مربوط به تقاضای خانم لیلا 
ملائی فرزند عسگر در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 54 مترمربع پلاک شماره 5فرعی از 
2۳02 اصلی واقع درقم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی و خریداری مع الواسطه از حسین قندی صفحه ۳۳2 دفتر 

۳2۸ )م الف11۶۳۹(
2- رأی شماره 1400۶0۳۳00020115۳0 مربوط به پرونده کلاسه 14001144۳0002000۶۳۳ مربوط به تقاضای خانم سمیه 
محمدعلی خانی فرزند اسماعیل علی در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۳0/۸0مترمربع پلاک 
شماره فرعی از1۹42/2۳۷ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی و خریداری مع الواسطه از خضر آتش 

فراز صفحه ۳4۳ دفتر 2۶۳)م الف11۶40(
۳-رأی شماره 1400۶0۳۳000201012۷ مربوط به پرونده کلاسه 14001144۳00020005۹4 مربوط به تقاضای آقای محمد 
حسن عقیقی بخشایش فرزند بیوک درقسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 11۶ مترمربع پلاک 
شماره فرعی از 1۶۸۸/۳/21 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی و خریداری مع الواسطه از فرحناز 

و اقدس فلاحیان صفحه 4۹1 و 500 دفتر ۳۳۳)م الف11۶۶4(
4-رأی شماره 1400۶0۳۳0002010۸۹0 مربوط به پرونده کلاسه 1۳۹11144۳000201545۳ مربوط به تقاضای آقای قاسم 
سرآبادانی تفرشی فرزند حسین درقسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 125/۸0 مترمربع پلاک 
شماره فرعی ازباقیمانده 1۷۹4 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی و خریداری مع الواسطه از 

ابوالفضل نصیری صفحه 22۹ دفتر ۳0)م الف11۶۶5(
تقاضای خانم  به  پرونده کلاسه 1۳۹۹1144۳0002000۹۸۳ مربوط  به  5-رأی شماره 1400۶0۳۳000200۹40۶ مربوط 
رقیه نورزاده فرزند داود درقسمتی ازششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 5۳/۸۷ مترمربع پلاک شماره فرعی 
از2142/۳5۸اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی و خریداری مع الواسطه از علی دادده صفحه1۳0 

دفتر 140)م الف11۶۶۶(
۶- رأی شماره 1400۶0۳۳00020104۶۷ مربوط به پرونده کلاسه 1۳۹۹1144۳0002002۸0۹ مربوط به تقاضای آقای 
مصطفی خسروی فرزند علی اکبر درقسمتی ازششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 100 مترمربع پلاک شماره 
فرعی از24۹۷اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مالکیت متقاضی طی سند قطعی صفحه 442 دفتر 254 )م 

الف11۶۹1(
تقاضای خانم  به  پرونده کلاسه 14001144۳00020000۹2 مربوط  به  ۷-رأی شماره 1400۶0۳۳0002010۹۸4 مربوط 
معصومه محمد پور فرزند حبیب اله درقسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 120 مترمربع پلاک شماره 
فرعی از21۷۸اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی و خریداری مع الواسطه از حسن خطیبی صفحه 

25۳ دفتر۶۷ )م الف11۶۹2(
۸-رأی شماره 1400۶0۳۳0002011۶۳۹ مربوط به پرونده کلاسه 14001144۳0002000425 مربوط به تقاضای آقای عیوض 
حسین زاده فرزند بهلول درقسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۸0مترمربع پلاک شماره فرعی از 
1۷41 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی و خریداری مع الواسطه از حسین صادقی فر طی سند 

قطعی شماره 145۹۸۹ مورخ 1۳۹2/5/۳0 دفترخانه 12 قم )م الف11۶۹۳(
۹- رأی شماره 1400۶0۳۳0002011415 مربوط به پرونده کلاسه 1۳۹۹1144۳000200215۳ مربوط به تقاضای آقای یوسف 
علی علی فرزند حیدرعلی درقسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 50/۷5 مترمربع پلاک شماره  
فرعی از221۳ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی و خریداری مع الواسطه از فاطمه دهقان خیر 

آبادی صفحه 1۶۳ دفتر20۸ )م الف11۶۹4(
10- رأی شماره 1۳۹۹۶0۳۳000201۸۶2۳ مربوط به پرونده کلاسه 1۳۹11144۳000201۸400 مربوط به تقاضای آقای 
قدرت احمد زاده فرزند حبیب اله درقسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 10۸ مترمربع پلاک شماره 
فرعی از 21۸1 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی و خریداری مع الواسطه از حسین و قدسی و 

فخری و مصطفی همگی شهرت رضویان و اعظم میرشجاعی مقدم )م الف11۶۹5(

11- رأی شماره 1400۶0۳۳0002011۶1۳ مربوط به پرونده کلاسه 14001144۳0002000240 مربوط به تقاضای آقای 
محمد علی مرادی پور پرند فرزند عباسعلی درقسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 115/50مترمربع 
پلاک شماره فرعی از باقیمانده 1۹۳۹ اصلی که طبق بخشنامه سازمان به پلاک 1۹۳۹/۷05 اصلی تبدیل شده واقع در قم بخش 

حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی و خریداری مع الواسطه از جعفر دولتمند صفحه 544 دفتر ۳0۳ )م الف11۶۹۶(
12-رأی شماره 1400۶0۳۳0002010۸۹1 مربوط به پرونده کلاسه 1۳۹۹1144۳00020004۸1 مربوط به تقاضای آقای علی 
فتح اللهی فرزند ابراهیم در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 1۷2۹/۶0 مترمربع پلاک شماره 
فرعی از 21۶۷/۳/۸4 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی وخریداری مع الواسطه از اسماعیل 
نوروزی نسبت به 1۶51 سهم طی سند قطعی شماره 41۹10 مورخ 1۳52/1/2۶ دفترخانه ۳ قم  وخریداری عادی مع الواسطه 

از علی منفردی شادقلی نسبت به ۷۸ سهم طی سند قطعی شماره ۶۶۳۹۷ مورخ 1۳4۸/11/25 دفترخانه ۸ قم )م الف11۷11(
1۳- رأی شماره 1۳۹۹۶0۳۳00020221۳۸ مربوط به پرونده کلاسه 1۳۹۹1144۳0002000۹۹4 مربوط به تقاضای آقای 
عباس زارعی فرزند عربعلی در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۷0 مترمربع پلاک شماره فرعی از 
21۸5 و 21۸۶ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی و خریداری مع الواسطه از ابوالفضل حسن زاده 

صفحه 4۳۸ دفتر ۳2۹ )م الف11۷12(
14-رأی شماره 1400۶0۳۳0002011۳1۸ مربوط به پرونده کلاسه 1۳۹۹1144۳00020022۸5 مربوط به تقاضای خانم زهره 
چرویده فرزند قوچعلی درقسمتی از سه دانگ مشاع از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت  12۶مترمربع پلاک 
شماره 1 فرعی از21۶۷ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی و خریداری مع الواسطه از اشرف میریی 

صفحه 4۹۷ دفتر 14 )م الف11۷1۳(
15- رأی شماره 1400۶0۳۳0002011۳1۹ مربوط به پرونده کلاسه 1۳۹۹1144۳00020022۸۶ مربوط به تقاضای آقای علی 
رضا صدقی فرزند ستار درقسمتی از سه دانگ مشاع از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت  12۶مترمربع پلاک 
شماره 1 فرعی از21۶۷ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی و خریداری مع الواسطه از اشرف میریی 

صفحه 4۹۷ دفتر 14 )م الف11۷14(
1۶- رأی شماره 1400۶0۳۳0002011۶۳۳ مربوط به پرونده کلاسه 14001144۳0002000441 مربوط به تقاضای آقای 
محمد اورتکلی فراهانی فرزند حمداله درقسمتی ازسه دانگ مشاع از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 
4۸/55 مترمربع پلاک شماره فرعی از 1۹۶۷ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی و خریداری مع 

الواسطه از ابوالفضل شاکری)م الف11۷1۶(
1۷- رأی شماره 1400۶0۳۳0002011۶۳2 مربوط به پرونده کلاسه 14001144۳0002000440 مربوط به تقاضای آقای 
حمداله اورتکلی فراهانی فرزند احمدعلی درقسمتی ازسه دانگ مشاع از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 
4۸/55 مترمربع پلاک شماره فرعی از 1۹۶۷ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی و خریداری مع 

الواسطه از ابوالفضل شاکری)م الف11۷1۷(
1۸- رأی شماره 1400۶0۳۳000201152۷ مربوط به پرونده کلاسه 14001144۳0002000۸42 مربوط به تقاضای آقای سید 
مصطفی ایمان دوست فرزند سید محمد درقسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 105/55مترمربع 
پلاک شماره فرعی از2۷۳4 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مالکیت متقاضی طی سند قطعی صفحه ۳1۷ دفتر 

5۳۳)م الف11۷20(
مورد تأیید قرار گرفته و از آنجائیکه مقرر گردیده است پس از نشر آگهی و انقضاء موعد مقرر سند مالکیت رسمی صادر گردد با توجه به 
عدم دسترسی به مالکین مشاعی مراتب در دونوبت به فاصله 15 روز آگهی تا چنانچه اشخاص ذینفع اعتراضی داشته باشند ظرف مدت 
2 ماه از تاریخ انتشار آگهی نوبت اول اعتراض خود را به اداره ثبت اسناد منطقه ی دو قم تسلیم و رسید آن را اخذ و ظرف یکماه پس از 
تسلیم اعتراض به اداره ثبت به دادگاه مراجعه و دادخواست خود را به مرجع قضائی تقدیم و گواهی آن را به این اداره تحویل نمایند لازم 

به توضیح است که صدور سند براساس قانون مذکور مانع از مراجعه متضرر به دادگاه نخواهد بود. 
)ایمان و مواجهه اقتصادی(
نوبت اول: 1۴۰۰/۰8/3۰
نوبت دوم: 1۴۰۰/۰9/15
عباس پورحسنی حجت آبادی - رئیس ثبت اسناد منطقه دو قم

آگهی ماده سه قانون تعیین تکلیف اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی و مشاعی

 هیأت حل اختلاف مستقر در اداره ثبت اسناد و املاک منطقه یک قم تصرفات مالکانه 
مفروزی متقاضیان پرونده تشکیلی طبق قانون مذکور را براساس گزارش کارشناسان و به 

استناد مدارک موجود در پرونده به شرح ذیل تأیید نموده اند.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   1400۶0۳۳000100۶15۶ شماره  رای   -1
14001144۳0001000۷۳۷ مربوط به تقاضای آقای مهدی عرب زاده مقدم فرزند احمد 
در ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت 140/۷0 مترمربع پلاک شماره 10۹۸۶ اصلی 
واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم سند مالکیت مشاعی صادره در دفتر 

الکترونیکی 140020۳۳000150۶1)م الف 11۷15(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   1400۶0۳۳000100۶0۳2 شماره  رای   -2
14001144۳0001000۷01مربوط به تقاضای آقای محمد خراط زاده فرزند امیر در سه 
دانگ مشاع از ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ششدانگ 20۶/50مترمربع پلاک 
شماره 11010 اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم سند قطعی به 

شماره 1۹۶۹۷4 مورخ 1۳۹۹/0۹/0۹ دفترخانه ۳ قم )م الف 11۷1۸(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   1400۶0۳۳000100۶0۳4 شماره  رای   -۳
14001144۳0001000۷02مربوط به تقاضای آقای علی خراط زاده فرزند امیر در سه 

دانگ مشاع از ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ششدانگ 20۶/50مترمربع پلاک 
شماره 11010 اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم سند قطعی به 

شماره 1۹۶۹۷4 مورخ 1۳۹۹/0۹/0۹ دفترخانه ۳ قم )م الف 11۷1۹(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   1400۶0۳۳000100۶02۸ شماره  رای   -4
14001144۳0001000۷0۳مربوط به تقاضای آقای محمد خراط زاده فرزند امیر در سه 
دانگ مشاع از ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ششدانگ 1۶۸/۶0مترمربع پلاک 
شماره 11010 اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم سند قطعی به 

شماره 1۹۶۹۷۳ مورخ 1۳۹۹/0۹/0۹ دفترخانه ۳ قم )م الف 11۷21(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   1400۶0۳۳000100۶02۹ شماره  رای   -5
14001144۳0001000۷04مربوط به تقاضای آقای علی خراط زاده فرزند امیر در سه 
دانگ مشاع از ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ششدانگ 1۶۸/۶0مترمربع پلاک 
شماره 11010 اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم سند قطعی به 

شماره 1۹۶۹۷۳ مورخ 1۳۹۹/0۹/0۹ دفترخانه ۳ قم )م الف 11۷22(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   1400۶0۳۳000100۶۸۸0 شماره  ۶-رای 
فرزند  سیدی  ابوالفضل  سید  آقای  تقاضای  به  14001144۳0001000۹۶۷مربوط 

سید حسن در ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ۶0/1۶ مترمربع پلاک شماره 
111۹۸/1 اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم سند مالکیت مشاعی 
صادره در دفتر 425 صفحه 120 به موجب سند قطعی 255۹۸ مورخ 1400/0۶/1۸ 

دفترخانه ۷4 قم)م الف 11۷42(
مورد تأیید قرار گرفته و از آنجائیکه مقرر گردیده است پس از نشر آگهی و انقضاء موعد مقرر 
سند مالکیت رسمی صادر گردد با توجه به عدم دسترسی به مالکین مشاعی مراتب در دونوبت 
به فاصله 15 روز آگهی تا چنانچه اشخاص ذینفع اعتراضی داشته باشند ظرف مدت 2 ماه از 
تاریخ انتشار آگهی نوبت اول اعتراض خود را به اداره ثبت اسناد منطقه یک قم تسلیم و رسید 
آن را اخذ و ظرف یکماه پس از تسلیم اعتراض به اداره ثبت به دادگاه مراجعه و دادخواست 
خود را به مرجع قضائی تقدیم و گواهی آن را به این اداره تحویل نمایند لازم به توضیح است که 

صدور سند براساس قانون مذکور مانع از مراجعه متضرر به دادگاه نخواهد بود.
)ایمان و مواجهه اقتصادی(
نوبت اول: 1۴۰۰/۰8/3۰
نوبت دوم: 1۴۰۰/۰9/15
رضا حسین خانی- رئیس ثبت اسناد منطقه یک قم

آگهی ماده 3 قانون تعیین تکلیف اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی و مشاعی

رئیس سازمان اموال تملیکی گفت: 2۳ آذر، یکی از بزرگ 
ترین حراج های سازمان اموال تملیکی در سالن تلاش تهران 

برگزار خواهد شد.
سیدعبدالمجید اجتهادی صبح روز یکشنبه در نشست 
سازمان،  این  حراج های  بزرگترین  از  یکی  افزود:  خبری 
بیست و سوم آذرماه برگزار خواهد شد و شرکت برای عموم 
در این حراج آزاد است.  وی گفت: برای بازدید کالا هایی که 
در این حراج فروخته خواهد شد مردم می توانند از بیستم تا 
بیست و دوم آذر به انبار های این سازمان در سراسر کشور 
داد:  ادامه  تملیکی  اموال  سازمان  رئیس  کنند.   مراجعه 

به مساله  قوه قضائیه  ریاست  و  دولت  رئیس  ورود  از  پس 
دپوی کالا ها در انبار های سازمان اموال تملیکی، به سرعت 
با  که  خوبی  همکاری  با  و  کردیم  پیگیری  را  مشکل  این 
دادستان های سراسر کشور داشتیم در تلاش برای کاهش 
کالا های دپو شده در انبار ها هستیم. اجتهادی تصریح کرد: 
توسط  باید  دارد  وجود  انبار ها  در  که  کالا هایی  از  بخشی 
دستگاه های مرتبط رسیدگی شوند و برای خروج یا تحویل به 
صاحب کالا و یا امحای آن ها رای صادر شود و برای آن بخش 
از کالا ها که رای صادر شده، پیگیری لازم انجام تا هرچه 
زودتر تعیین تکلیف شوند.  وی گفت: یکی از مشکلات این 

سازمان برای تعیین تکلیف کالا های موجود در انبار ها اصل 
بر فروش کالا به قصد صادرات است که به دلیل نیاز به اسناد 
منشاء برای صادرات این کالاها، ما با مشکل نبود اسناد منشا 
روبرو هستیم که از جمله این کالا ها خودرو های دپو شده 
در انبارهاست.  رئیس سازمان اموال تملیکی ادامه داد: ما 
برای حل این مشکل پیشنهادی به دولت ارائه کرده ایم در 
صورتی که زودتر در هیئت دولت تصویب شود می توانیم این 
گونه کالا ها را هم به سرعت از انبار ها تخلیه کنیم. اجتهادی 
افزود: یکی از برنامه های مهم ما برای تعیین تکلیف کالاها، 
هاست  سامانه  و  هوشمندسازی  زیرساخت های  تکمیل 

حراج های  اجرای  امکان  ما  شدن،  اجرایی  صورت  در  که 
اقشار  همه  آن،  از  پس  و  داشت  خواهیم  را  الکترونیکی 
جامعه می توانند در این حراج ها شرکت و کالا های مورد نیاز 
خود را از طریق این سازمان تهیه کنند.  وی گفت: از جمله 
مشکلات این سازمان که راه حلی هم برای آن وجود ندارد 
مساله کالا های پزشکی و داروهاست که سازمان هلال احمر 
و وزارت بهداشت باید آن ها را از ما تحویل بگیرند و در صورت 
نبود مشکل، از آن ها در چرخه سلامت استفاده کنند، اما 
متاسفانه این اتفاق خیلی به ندرت می افتد و ما مجبور به 

امحای این کالا ها هستیم.

رئیس سازمان اموال تملیکی خبرداد:
23 آذر؛ برگزاری حراج بزرگ سازمان اموال تملیکی
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سرپرست هیئت هندبال استان قم خبر داد؛

آغاز دور چهارم لیگ برتر هندبال کشور 
به میزبانی قم

سرپرست هیئت هندبال استان قم از برگزاری دور چهارم لیگ برتر هندبال باشگاه 
های کشور در بخش آقایان با حضور 10 تیم به میزبانی سالن پیامبر اعظم)ص( قم 

خبر داد.
رحیم راسخ ظهر یکشنبه در گفتگو با خبرنگاران با بیان اینکه دور چهارم لیگ برتر 
هندبال باشگاه های کشور در بخش آقایان با حضور 10 تیم به میزبانی سالن پیامبر 
اعظم )ص( قم برگزار خواهد شد، گفت: تیم های اصفهانی ذوب آهن و فولاد سپاهان 

اولین این رقابت ها را برگزار خواهند کرد.
سرپرست هیئت هندبال استان قم با اشاره به اینکه مرحله چهارم دور رفت لیگ برتر 
هندبال مردان باشگاه های کشور 14 تا 1۹ آذر ماه در سالن پیامبر اعظم )ص( قم با 
رقابت 10 تیم برگزار خواهد شد، افزود: نماینده قم در روزهای دوشنبه، چهارشنبه و 
جمعه به ترتیب برابر تیم های نفت و گاز گچساران، زغال سنگ طبس و سپاهان نوین 

صف آرایی خواهد کرد.
وی با بیان اینکه نماینده قم با ۶ باخت از شش بازی گذشته در قعر جدول رده 
بندی این رقابت ها قرار دارد، ادامه داد: بازیکنان این تیم امیدوار هستند تا با استفاده 

از امتیاز میزبانی حداقل امتیازات را کسب کنند.
برنامه بازی های نماینده قم به شرح زیر است:

دوشنبه - 15 آذرساعت 14:۳0 پاس ناجا قم - نفت و گاز گچساران ،چهارشنبه 
- 1۷ آذرساعت 1۳:00 زغال سنگ طبس - پاس ناجا قم ،جمعه - 1۹ آذرساعت 

1۶:15 پاس ناجا قم - سپاهان نوین

 در دومین بازی خانگی رقم خورد ؛

توقف سرخپوشان قم برابر نماینده قزوین
سرخپوشان در دومین بازی خانگی، دومین تساوی را تجربه کرد.

براساس این گزارش ؛ عصرروز شنبه 1۳ آذرماه  تیم فوتبال سرخپوشان قم، در 
دیداری از هفته سوم لیگ دسته سوم باشگاه های کشور، جام آزادگان، در ورزشگاه 
شهید حیدریان میزبان تیم کیاپارس قزوین بود که این بازی با نتیجه تساوی 2 – 2 

به پایان رسید.
گل نخست نماینده قم را مدافع حریف به اشتباه وارد دروازه تیم قزوینی کرد و 

امیرحسین فلاح زننده گل دوم سرخپوشان بود.
فوتبالیست های قمی با این تساوی 5 امتیازی شدند و جمعه آینده در چارچوب 

هفته چهارم این رقابت ها میهمان ستارگان سرخ تهران خواهند بود.

درمسابقات قهرمانی کشور؛

بانوی قمی، قهرمان ووشو کشورشد
به  دختر ووشوکار قمی 
عنوان قهرمانی مسابقات  
قهرمانی کشور وانتخابی 
در  بزرگسالان  ملی  تیم 
بخش تالو رسید. براساس 
سادات  مهسا   ، این 
ووشوکار  بانوی  سجادی 
چانگ  سبک  در  قمی 
چوان بخش تالو مسابقات 
کسب  با  کشور  قهرمانی 

امتیاز ۹ و ۳2 صدم بالاتر از همه حریفان در جایگاه نخست ایستاد و ضمن کسب 
عنوان قهرمانی، جواز حضور در تیم ملی کشورمان را به دست آورد. نمایندگان قم 
در بخش ساندای این رقابت ها، از رسیدن به سکو بازماندند.  مسابقات ووشو بانوان 

قهرمانی کشور، انتخابی تیم ملی به میزبانی جزیره کیش برگزار شد.

در رده های پایه ؛

برترین های جودو استان قم معرفی شدند
برترین های مسابقات جودو بسیج استان قم در رده های پایه معرفی شدند. براساس 
این گزارش ؛ حسین پناهی پاکیزه، امیر حسین اسماعیل گل، محمد حسین نقی 
پور، علیرضا چشمه، محمدرضا محمدی، محمد مهدی کاوندی، علی جعفری،   
محمدطا ها مرادی، محمد بیات، امیرحسین اخوان در اوزان مختلف رده سنی 
خردسالان در جایگاه نخست ایستادند. در رده سنی خردسالان هم امیرحسین 
بهشاد  خلیلی،  امین  محمد  سرابندی،  سهیل  عسگری،  محمد  شمشیری،   
شکارچی، محمدهادی اسدی، محمد مهدی صادقی بدیع، محمد امین اشرفی، 
محمدمتین فاتح، عماد رضا شکارچی و سید محسن حسینی در اوزان مختلف به 
عناوین برتر دست یافتند. نفرات برتر این مسابقات به اردوی انتخابی تیم های استان 

جهت حضور در  رقابت های استعداد های برتر کشور راه پیدا خواهند کرد.

با برتری مقابل مس رفسنجان ؛

شیمیدر قم قهرمان نیم فصل لیگ برتر 
بسکتبال شد 

 تیم شیمیدر قم با پیروزی برابر مس رفسنجان در یک دیدار معوقه از هفته سوم قهرمان 
نیم فصل اول لیگ برتر بسکتبال کشور در گروه دوم شد.  به گزارش روز یکشنبه هیات 
بسکتبال قم، در یک بازی معوقه از هفته سوم لیگ برتر بسکتبال کشور، شیمیدر قم از 
ساعت 1۳ اروز یکشنبه در برابر مس رفسنجان قرار گرفت که در نهایت این رقابت را با نتیجه 
۸۶ بر ۶4 به سود خود به پایان برد. بلندقامتان شیمیدر قم در این بازی کوارتر اول، دوم و 
سوم را به ترتیب با نتایج 2۸ بر 25، 20 بر ۷ و 24 بر 14 پشت سر گذاشت و در کوارتر پایانی 
مس رفسنجان با کسب 24 امتیاز در برابر 22 شیمیدر قم امتیازات بیشتری را کسب کرد. 
شیمیدر قم با سرمربیگری مهران شاهین طبع در گروه ب با تیم های فولاد مبارکه سپاهان، 
صنعت مس رفسنجان، صنایع هرمزگان، اکسون تهران، آویژه صنعت پارسا و مهرام تهران 
همگروه است. نماینده بسکتبال قم فصل گذشته در بین 1۶ تیم لیگ برتر بسکتبال بعد 

از تیم های شهرداری گرگان و مهرام تهران بر روی سکوی سوم ایستاد.

سرپرست باشگاه پرسپولیس توضیحاتی درمورد قرارداد با کارگزار و بحث پرداخت 
طلب کالدرون ارائه کرد.

باشگاه  جدید  کارگزار  معرفی  مراسم  حاشیه  در  یکشنبه  روز  صدری  مجید 
پرسپولیس اظهار داشت: اگر خاطرتان باشد در قرارداد قبلی ما با کارگزار آمده بود 
این قرارداد با توافق طرفین در سالهای آینده تمدید خواهد شد اما کار قشنگی که 
با کارگزار جدید کردیم این بود که سه سال قرارداد می بندیم. به صراحت نوشته ایم 
کف تضمین 220، 110 یا ۳00 میلیارد برای سال بعد باید 20 درصد افزایش پیدا 
کند. یعنی قرارداد سال بعد ما 2۶4 میلیارد خواهد شد و قرارداد سال سوم هم 20 
درصد افزایش خواهد داشت. در حوزه تبلیغات محیطی مبلغ قرارداد در سال آینده 

20 درصد بالاتر می رود.
* کارگزارباید در 3 هفته ضمانت نامه بانکی بدهد

وی گفت: در حوزه حق پخش هم ۳00 میلیارد امسال در سال آینده ۳۶0 میلیارد 
می شود. این توافقات را تاکنون داشته ایم. نکته خوب بعدی که باید به آن اشاره کنم 
این است که در قرارداد رقمی را پیش گرفتیم و توانستیم با آن 15 درصد قرارداد 
بازیکنان را پرداخت کنیم. تلاش کردیم ضمانت نامه بانکی هم از دوستان بگیریم. 
برای هریک از این مسائل یعنی بحث 220 میلیارد، 110 میلیارد و ۳00 میلیارد 
تومان ضمانت نامه بانکی حسن انجام کار هم می گیریم. ظرف سه هفته باید 

شرکت طرف قرارداد این ضمانت نامه ها را ارائه بدهد.
وی خاطرنشان کرد: تمام مواردی که مختص به این مسائل بوده رعایت کرده ایم 
و آنها را انجام داده ایم. تلاش می کنیم کار مشترک و خوبی را با این شرکت جلو 
ببریم و از امروز تلاش خواهیم کرد به عنوان بازوی اقتصادی از این شرکت کمک 
بگیریم. خدا را شکر تمام این مسائل را جلو بردیم و امیدواریم بتوانیم با این کارگزار 
در دوره سه ساله به بهترین شکل کار کنیم و در خدمت باشگاه، کادرفنی و بازیکنان 

و هواداران باشیم. 
* امیدوار هستیم ماهیانه به بازیکنان پرداختی داشته باشیم

سرپرست باشگاه پرسپولیس ادامه داد: طبق وعده ای که به هواداران و بازیکنان 
داده بودیم تلاش کردیم مبلغی که وظیفه داشتیم به بازیکنان و کادرفنی پرداخت 
کنیم، به آنها پرداخت شود. شاید مقداری دیر شد اما سعی کردیم خلف وعده را 

جبران کنیم و این مبلغ روز گذشته پرداخت شد. از فصل جاری 20 درصد قرارداد 
بازیکنان به آنها پرداخت شده و امیدوار هستیم با وجود دراختیار داشتن کارگزار 
بتوانیم ماهیانه به بازیکنان پرداختی داشته و مشکلی با این عزیزان نداشته باشیم. 

قول ما پرداخت ماهیانه مطالبات است که ان شاءالله این کار را انجام می دهیم. 
*   ۲قسط از 3 قسط طلب کالدرون به حسابش نشسته است

در ادامه سرپرست باشگاه پرسپولیس در خصوص بحث تسویه حساب با گابریل 
کالدرون توصیح داد: چند ماهی برای تهیه این پول تحت فشار بودیم. پول کالدرون 
تهیه شد و تلاش کردیم این مبلغ را به حساب وی و دستیارش واریز کنیم. هواداران 
عزیز ما بدانند از سه قسطی که به حساب آنها واریز کردیم دو قسط به حساب 
نشسته و یکی از آنها باقی مانده است. برای آن هم راه حلی پیدا کردیم و کارها در 

حال انجام است.
* در بحث پرداخت طلب کالدرون کوتاهی نکردیم 

صدری اضافه کرد: این موضوع بحثی نبود که بخواهیم در آن کوتاهی انجام 
بدهیم. واقعیت این است که بحث تحریم ها خیلی اذیت کننده است. فقط یک 
بانک اروپایی را به ما اعلام کردند. حاضر بودیم پول را به شکل نقدی به کالدرون و 
دستیارش تقدیم کنیم و حتی حاضر بودیم در بانکهای کشورهای دیگر مثل ترکیه، 
امارات و قطر به حساب کالدرون پول بریزیم. از وی درخواست کردیم شماره حسابی 
در این کشورها به ما بدهد اما متأسفانه هیچ یک از این کارها انجام نشد. فقط یک 
شماره حساب به ما اعلام کردند و ما هم تلاش کردیم کار را انجام بدهیم.  سرپرست 
باشگاه پرسپولیس خاطرنشان کرد: نامه های متعددی به فیفا زدیم تا شماره حسابی 
به ما اعلام کنند تا در یک کشور دیگر به حساب فیفا این پول را واریز کنیم اما آنها هم 

قبول نکردند. هر کاری بگویید برای تسویه حساب با کالدرون انجام دادیم. 
* از سال 8۰ بدهی ها را تقسیم بندی کردیم

را  بدهی ها  سال ۸0  از  کرد:  عنوان  باشگاه  این  بدهی های  خصوص  در  وی 
تقسیم بندی کردیم و هر چه بدهی وجود داشت سال به سال مشخص کردیم. باید 
راه حل پرداختی برای آن پیدا کنیم. به هر حال ما بدهکار هستیم. برخی دوستان 
برای دریافت پولشان مجبور به شکایت کردن هستند و این موضوع سبب بسته 
شدن حساب باشگاه و مشکلاتی برای پرسپولیس می شود و به دنبال پرداخت 

بدهی برویم که بر ذمه ما است. 
* نباید دغدغه داشته باشیم به خاطر یک تا دو میلیارد حساب باشگاه 

بسته شود
صدری افزود: ان شاءالله به زودی اعلام می کنم هر کسی باشگاه پرسپولیس به 
وی بدهی دارد به باشگاه بیاید تا با هم مذاکره کرده و راه حلی پیدا کنیم تا دیگر 
هیچ یک از این بدهی ها به پرونده قضایی برای باشگاه تبدیل نشود. باید فکرمان 
برای انجام دادن کارهای بزرگ تر آماده باشد نه اینکه دغدغه داشته باشیم به خاطر 

یک تا دو میلیارد تومان حساب باشگاه را ببندند و ما هم شرمنده بازیکنان شویم.
* بدون قرض و کارگزار 3۰ تا ۴۰ میلیارد به تیم تزریق کردیم 

سرپرست باشگاه پرسپولیس تصریح کرد: در چند ماهی که کارگزار در پرسپولیس 
نبوده حدود ۳0 تا 40 میلیارد پول به باشگاه تزریق کرده ایم. خوب است هواداران 
بدانند خیلی از این پول ها قرض نبوده بلکه درآمدزایی کرده ایم. یعنی خدماتی 
را ارائه می دهیم و در قبال آن پول گرفته ایم. برخی دوستان بی انصافی می کنند 
که باشگاه مدام پول قرض می کند. تنها قرض ما در زمان اوایل حضور سمیعی در 

باشگاه بود که برای پرداخت طلب بودیمیر و برخی موارد دیگر قرض کردیم.
* حدود ۴۰ تا 5۰ میلیارد قرض کردیم

صدری افزود: قرض هم به این شکل بود که پولی را به اعتبار و ارتباطاتی که 
داشتیم گرفتیم و با فردی که پول داد، تفاهم کردیم در ۳-2 ماه پس از دریافت 
پول مان از AFC این قرض را پرداخت کنیم. نه بهره ای بابت این پول دادیم و نه 
اسمی از این افراد در جایی می بینید. قرض گرفتن ما طبق مصوبه هیات مدیره 
بوده است و قرار شد هر زمان پول مان از AFC آمد 10 میلیارد یا 15 میلیارد فلان 
افراد بدهیم. این عدد هم چیزی حدود 40 تا 50 میلیارد تومان است و ریز جزئیاتش 
وجود دارد. قرض به این شکل بوده و اصلا چنین چیزی نیست که قرض بالا آورده 
باشیم. روی پول خود حساب کرده ایم و اطمینان داریم مبلغی که در کنفدراسیون 
داریم به زودی کارسازی می شود و داخل کشورمان می آید تا باشگاه از این حالتی 

که فکر می کنند وجود دارد، دربیاید.
* روی مفاد قرارداد با پرسپولیس ۲ هفته کار کردیم

در ادامه مراسم معارفه کارگزار جدید باشگاه پرسپولیس، سعید بهنام مدیرعامل 
شرکت ایده پویان ماژ در خصوص قرارداد این شرکت با باشگاه پرسپولیس عنوان 
کرد: این افتخار نصیب ما شد بتوانیم در خدمت باشگاه پرسپولیس باشیم و با به 
کارگیری تکنیک های روز در حوزه بازاریابی بتوانیم برای این باشگاه درآمدزایی 
کنیم تا هم باشگاه ذینفع و هم خیال هواداران راحت شود. وی ادامه داد: مجید 
صدری در خصوص توضیحات قرارداد صحبت کرد اما حدود دو هفته روی مفاد 
قرارداد کار کردیم تا جای شک و شبهه ای نباشد و همه چیز شکل شفاف داشته 
باشد. ان شاءالله بتوانیم در فصل جاری و به تبع آن در سالهای آینده شرایطی فراهم 
کنیم تا باشگاه، کادرفنی، بازیکنان و هواداران با خیال راحت به کاری که باید انجام 
بدهند بپردازند. چالش در هر کاری هست اما باشگاه هم باید بتواند با خیال راحت 
کار کند. صدری برای حل کردن مشکلات استراتژی های خوبی دارد و امیدواریم 
تمام تلاش خود را برای حل مشکلات انجام بدهیم. ان شاءالله در کنار باشگاه 

پرسپولیس قدم های خوبی برداشته و شرایطی خوبی با هم رقم بزنیم.
* تشکر از عوامل تیم و غیرت بازیکنان

صدری تاکید کرد: شاید با رقم های کمتر می شد از کالدرون رضایت گرفت. سال 
گذشته حدود 40 میلیارد برای بودیمیر و کالدرون هزینه کردیم. توقع دارم دستگاه 

های نظارتی به این مسائل ورود کنند. باید این شفاف سازی انجام شود.
پرسپولیس عنوان کرد: یحیی  فوتبال  تیم  و مدیریت  از کادرفنی  با تشکر  وی 
گل محمدی، افشین پیروانی، حمید مطهری، داود فنایی، کریم باقری، سایر اعضای 
کادرفنی شبانه روز برای این تیم تلاش می کنند تا بتوانیم قهرمانی ششم را به مردم و 
هواداران هدیه بدهیم. باید از بازیکنان مان قدردانی ویژه کنم که با غیرت و مردانگی به 
ما ثابت کردند که شایسته این باشگاه و بهترین ها هستند. بازیکنان ما مثل  کاپیتان ها 
یعنی سید جلال حسینی، امید عالیشاه، وحید امیری، عیسی آل کثیر، مهدی 
شیری، مهدی عبدی کمال کامیابی نیا، مهدی ترابی، بازیکنان جدید مثل حامد 
پاکدل و رضا دهقانی و سایر نفرات واقعا سنگ تمام گذاشتند. حامد لک هم تلاش 
کرد در این مدت سنگ تمام بگذارد. به وجود همه این عزیزان در تیم افتخار کرده و 
خوشحالم خدا به من توفیق داد در خدمت آنها باشم. همچنین از علیرضا اشرف، 

حقیقت پزشک تیم و سایر عوامل تیم که اسم شان خاطرم نیست تشکر می کنم.

صدری خبرداد:

کارگزار ۶۳۰ میلیارد تومانی برای باشگاه پرسپولیس

سرمربی تیم ملی والیبال می گوید طی 10 سال گذشته و در 
زمان حضور تمام مربیان خارجی اردوهای ملی بلند مدت بوده 

و کسی هم در گذشته اعتراضی نداشته است.
بهروز عطایی سرمربی تیم ملی والیبال درباره سطح کیفی 
رقابت های لیگ برتر والیبال در 11 هفته دور رفت گفت: جدول 
رده بندی حاکی است که بازی ها و تیم ها از نظر کیفی بسیار به 
یکدیگر نزدیک می باشند. پیش بینی نتایج خیلی سخت است. 
هر تیمی شانس پیروزی دارد. تنها تیم متفاوت، تیم سپاهان 
است که تمرینات خود را به موقع آغاز و مهره های با کیفیتی را 
جذب کرد. سپاهان از سایر تیم ها متفاوت بازی می کند اما بقیه 
تیم های حاضر در لیگ شرایط بسیار نزدیکی با یکدیگر دارند و 

با یک برد یا باخت، چیدمان جدول تغییر می کند.
وی درباره فشردگی مسابقات تصریح کرد: در طول سال های 
گذشته نیز وضعیت همین طور بوده است. تیم ها خود را با 
شرایط تطبیق می دهند و سعی می کنند در این فضا عملکرد 
خود را هفته به هفته بهتر کنند. در مجموع لیگ پرفشاری داریم 

و رقابت تیم ها بسیار به یکدیگر نزدیک است.
عطایی درباره تعطیلی پیش آمده در مسابقات لیگ برتر یادآور 

بازیکنان سال گذشته فولاد سیرجان  نامه،  آیین  شد: طبق 
موظف هستند این تیم را در جام باشگاه های جهان همراهی 
کنند. بنابراین نمی توان به این قانون ایراد گرفت اما می توان 
برای سال آینده این نقص را اصلاح کرد. طبیعی است زمانی 
که باشگاه سیرجان از سایر باشگاه ها کمک خواست ما طبق 
بند آیین نامه با آنها همراهی کردیم و همین منجر به تعطیلی 
لیگ شد. از دست باشگاه ها کاری ساخته نبود و مجبور بودیم 
با این بند کنار بیاییم. اگر این قانون وجود نداشت تیم سیرجان 
با بازیکنان خودش در مسابقات شرکت می کرد و تنها بازی های 

این تیم به حالت استراحت در می آمد.
سرمربی تیم ملی والیبال در پاسخ به این سوال که اهمیت 
و اصرار برای اتمام مسابقات لیگ برتر تا اسفندماه چیست؟ 
گفت: از سال ۹0 تا به امروز که هر مربی خارجی در ایران حضور 
داشت مسابقات لیگ برتر تا پیش از عید نوروز به پایان می رسید. 
تیم ملی نیاز به اردوهای بلندمدت دارد و فقط لژیونرها دیرتر به 
اردو ملحق می شوند. نیاز است که بازیکنان مدتی در کنار هم در 
اردو حضور داشته باشند. اینکه بخواهیم لیگ را طولانی مدت 

برگزار کنیم خیلی مساعد نیست.

وی تاکید کرد: در دوره ولاسکو، لوزانو، کواچ، کولاکوویچ و 
الکنو همیشه مسابقات پیش از پایان سال به اتمام می رسید و 
کسی اعتراضی نداشت. این موضوع بسیار مهم است که باید 
به آن بپردازیم. تیم ملی فقط متعلق به لژیونرها نیست و سایر 

بازیکنان لیگ نیز باید به اردوهای ملی ملحق شوند.
عطایی درباره تاثیر عدم بازی تدارکاتی اظهار داشت: نظر 

سایر بازیکنان و مربیان محترم است اما اگر این شیوه غلط بود 
در طول سالهای اخیر می توانستیم آن را اصلاح کنیم. قرار 
نیست چیز جدیدی را امتحان کنیم. لیگ ملت ها برای ما سنگ 
محک بسیاری از بازیکنان خواهد بود. هدفمان این است در 
لیگ ملت ها از بازیکنانی که کمتر در مسابقات استفاده شده اند 

بهره بگیریم تا از تمام ظرفیت های والیبال ایران استفاده کنیم.

سرمربی تیم ملی والیبال :
تیم ملی نیاز به اردوهای بلندمدت دارد 

  

مدافع اسبق تیم فوتبال استقلال گفت: در دربی ۹۷ شوت در چارچوب ندیدیم و فقط شاهد یکی دو اقدام به شوت بودیم.
داود سیدعباسی در گفت وگویی، در خصوص تساوی استقلال مقابل پرسپولیس در هفته هشتم لیگ بیستم و یکم اظهار 
داشت: بازی بار فنی نداشت. دو تیم آمده بودند که نبازند. هر دو با احتیاط کار می کردند و به همین خاطر موقعیتی روی 

دروازه ها به وجود نیامد. 
وی افزود: شوتی در چارچوب ندیدیم و فقط یکی دو بار اقدام به شوت زنی را مشاهده کردیم. با این شرایط نمی دانم چه 
بگویم. به نظرم چون بازنده این بازی از لحاظ روحی در ادامه مسابقات لیگ افت می کرد هر دو تیم می خواستند که بازنده 

نباشند.
پیشکسوت استقلال در خصوص داوری این مسابقه عنوان کرد:  داوری صحنه خاصی نداشت فقط صحنه سرنگونی ژستد 
بود. البته در کل دنیا چنین صحنه هایی سلیقه ای است. ممکن است یک نفر پنالتی بگیرد و یک نفر پنالتی نگیرد به همین 
خاطر بهتر است کارشناسان داوری در مورد آن نظر بدهند اما به نظر من داور می توانست این صحنه را برای استقلال خطا 
بگیرد. سیدعباسی در مورد پنج تساوی پشت  سر هم استقلال گفت: به هر حال خوبی این تساوی ها این است که تیم 
نمی بازد. اینکه شما در پنج بازی بازنده نباشید خوب است اما استقلال که داعیه قهرمانی دارد نباید از پنج بازی پنج امتیاز 
بگیرد. با این حال با وجود این تک امتیازها استقلال می تواند در بازی های بعدی با یکی دو برد امتیازات از دست رفته را 
جبران کند. مدافع اسبق استقلال در خصوص غیبت تماشاگران و دربی ۹۷ اظهار داشت: واقعاً دلم برای یک دربی با 
تماشاگر تنگ شده است. من تجربه بازی در دربی با حضور 100 هزار تماشاگر را دارم. در آن شرایط کری خوانی هواداران، 
حضور آنها شب قبل از دربی پشت درهای استادیوم، ورودشان به استادیوم، شعارهای آنها هنگام گرم کردن بازیکنان، 
تشویق های شان زمانی که از تونل وارد زمین می شدیم و ... حس خوب و قشنگی داشت. وقتی این دربی را با زمان خودمان 
مقایسه کردم؛ جذابیت خاصی در این بازی ندیدم. نمی خواهم بازیکنان را از نظر فنی زیر سؤال ببرم. اما نبود تماشاگران 

برای کیفیت بازی مزید بر علت شد و حیف است که آنها نمی توانند به ورزشگاه بروند.

پیشکسوت فوتبال ایران گفت: تنها نقطه مثبت شهرآورد، تلاش مضاعف هر 2 تیم بود؛ اما تساوی بدون گل برای 
هواداران آن هیجان همیشگی را ندارد.

حسین عبدی افزود: شهرآورد تهران یک دیدار خاص برای هواداران دو تیم است و وقتی با نتیجه بدون گل به پایان 
می رسد، هیجان واقعی به آنان منتقل نمی شود. اگر قرار است مساوی شود بهتر است با گل همراه باشد تا طرفداران 2 

تیم هیجان را به خوبی حس کنند.
وی ادامه داد: شهرآورد نود و هفتم یک بازی بی کیفیت بود،  چند صحنه و موقعیت را شاهد بودیم اما آنچه مد نظر 
هواداران بود را در این بازی ندیدیم. بازیکنان 2 تیم محکم و پرتلاش در زمین ظاهر شدند اما بیشتر به دنبال آن بودند تا 

بازی طرف مقابل را خنثی کنند. 
پیشکسوت فوتبال کشورمان یادآور شد: پرسپولیس در نیمه اول خوب نبود اما در 45 دقیقه دوم بهتر شد. در نیمه دوم 
بیشتر از استقلال صاحب توپ و میدان بود، اما در گلزنی موفق نشان نداد. وحید امیری بهترین بازیکن پرسپولیس در این 
بازی بود و روی هوش ذاتی خودش یک موقعیت خوب را ایجاد کرد که توپ توسط دروازه بان استقلال دفع شد و شاید 

این صحنه بهترین موقعیت پرسپولیس در شهرآورد بود. 
عبدی در مورد استقلال هم تاکید کرد:  آنها هم بازی کنترلی را در دستور کار داشتند، در این بازی چند موقعیت هم از 
سوی آنان ایجاد شد اما نکته مهم این است که هر دو تیم توپ های بسیاری را لو دادند و این به خاطر استرس بازی بود که 

از قبل هم قابل پیش بینی بود.
بازیکن اسبق پرسپولیس در مورد تعدد تبلیغات محیطی در این بازی گفت: چند دهه قبل کسی به تبلیغات اعتقاد 
نداشت، اما الان آنقدر تبلیغ می بینیم که باید گفت از آن سوی بوم افتاده ایم. البته اگر این همه جنجال و مسایلی از این 
دست که در روزهای گذشته شاهد بودیم به نفع باشگاه های فوتبال باشد، توجیح دارد اما نباید بی محابا وارد این فضا 

شویم.

سیدعباسی: 

مدعی قهرمانی نباید از پنج بازی پنج امتیاز بگیرد
حسین عبدی: 

تنها نقطه قوت شهرآورد تلاش بازیکنان 2 تیم بود

آگهی ابلاغ اجرائیه کلاسه :1۴۰۰۰۴۰3۰۰11۰۰1۴36/1
بدینوسیله به وراث مرحوم حسن زنگارکی فراهانی نام پدر:محمد حسین تاریخ 
تولد: 1۳1۸/0۸/2۷ شماره ملی: 544۹5۶۷۶۷۷ 1-(معصومه زنگارکی فراهانی 
شماره  ملی:0۳۸1۷524۳۷  شماره   1۳5۸/04/01: تولد  تاریخ  پدر:حسن  نام 
شناسنامه:2۸5۸۹ 2-زرین زنگارکی نام پدر:حسن تاریخ تولد:1۳4۷/05/02 شماره 
ملی:544۹۸25۷۷۳ شماره شناسنامه:2 4- محمد فراهانی نام پدر:حسن تاریخ 
5-مریم  شناسنامه:۷  شماره  ملی:544۹۸5۸5۳1  شماره  تولد:1۳51/01/0۸ 
ملی:0۳۸4۳1۹۹۷1  شماره  تولد:1۳۶۳/0۶/14  تاریخ  پدر:حسن  نام  زنگارکی 
شماره شناسنامه:1504(بدهکار پرونده کلاسه 1400040۳00110014۳۶/1 که 
برابر گزارش.مامور ابلاغ شناخته نگردیده اید ابلاغ می گردد که برابر سند ازدواج:شماره 
ازدواج  کننده:دفترخانه  صادر  سند:1۳۹۳/0۸/0۳،دفترخانه  سند:۷4۹2،تاریخ 
شماره 20 وطلاق شماره 20 شهر قم بین مرحوم حسن زنگارکی فراهانی و خدیجه 
فرکی تعداد 50 عدد سکه تمام بهار آزادی بدهکار می باشید که بر اثر عدم پرداخت 
وجه بستانکار درخواست صدور اجرائیه نموده پس از تشریفات قانونی اجرائیه صادر و 
بکلاسه فوق در این اجرا مطرح می باشد لذا طبق ماده 1۸و1۹ آئین نامه اجرائی مفاد 
اسناد رسمی بشما ابلاغ می گردد ششدانگ پلاک های ثبتی 1۹14/125 اصلی 
بخش دو قم 44/ب15۶۷ اصلی بخش دو قم در قبال طلب خانم خدیجه فرکی 
بازداشت گردیده است از تاریخ انتشار این آگهی که تاریخ ابلاغ اجرائیه محسوب است 
فقط یک نوبت در روزنامه ....چاپ....درج و منتشر می گردد ظرف مدت 10 روز نسبت 
به پرداخت بدهی خود اقدام و در غیر اینصورت بدون انتشار آگهی دیگری عملیات 

اجرائی طبق مقررات علیه شما تعقیب خواهد شد. )م الف14۷1۹(
رئیس اداره اجرای اسناد رسمی قم-مهدی روزخوش
تاریخ انتشار :1۴۰۰/۰9/15



7 دوشنبه-15 آذر ماه 1400-    سال بیست  وچهارم -   شماره 5405
سیاسی

هوشمندی در تعیین مبنای مذاکرات وین؛

آیا ایران نتیجه ۶ دور مذاکره 
را کنار گذاشته بود؟

همزمان با پایان مذاکرات هسته ای اخبار رسیده نشان می دهد که تیم ایرانی با بررسی دقیق 
۶ دور مذاکرات برخی نقایص موجود را رفع کرده است؛ علاوه براین با هدف از بین نرفتن مبنای 
گذاشته شده برخی بخش های خلاف نص صریح برجام و همچنین نکات مغفول مانده در 

پیش نویس بدست آمده را کامل کرده است.
مذاکرات هسته ای ایران و کشورهای 1+4 در وین پس از چهار روز مذاکره فشرده جمعه شب 
پایان یافت و تیم های مذاکره کننده برای بررسی پیشنهادات مطرح شده تا هفته آینده و شروع 

دور بعدی مذاکرات، به پایتخت های خود بازگشتند.
دور اول مذاکرات وین براساس پیش بینی ها با اختلاف نظرهای فراوانی آغاز شد؛ در حالی 
که ایران با پیشنهادات مشخصی به وین رفته بود، اما طرف های اروپایی مذاکره، سعی داشتند 
مطالبات جدیدی را وارد مذاکرات کنند. ایران اما در همان ابتدا تاکید کرد که با  دو پیش نویس 
مشخص و دقیق پیرامون موضوع رفع تحریم ها و هسته ای وارد مذاکرات شده است که به دلیل 

عملیاتی بودن آن می تواند مورد مذاکره قرار گیرد.
در این میان طرف اروپایی تلاش کرد تا تیم ایران را متقاعد سازد که بر اساس نتایج ۶ دور 
مذاکره با دولت پیشین ایران، مذاکرات ادامه پیدا کند و حتی انریکه مورا معاون مسئول 
هماهنگ کننده سیاست خارجی اتحادیه اروپا نیز تلاش کرد تا مذاکرات وین را در ادامه ۶ دور 

قبلی مذاکرات عنوان کند.
بر اساس اطلاعات موجود پیش نویس های ایران متوازن و متناسب با توافق هسته ای سال 
2015 و قطعنامه 22۳1 شورای امنیت تنظیم شده است و طرف های حاضر در مذاکره نیز 

ادعای تعارض این پیش نویس ها با توافقات مذکور را ندارند.
نکته قابل تامل این است که طرف های اروپایی حاضر در مذاکرات در این دور، تلاش داشتند 
با عبور از آنچه توافقات ۶ دور قبل می خواندند، مباحث جدیدی را آغاز کنند؛ اما علی باقری 
مسئول تیم مذاکره کننده ایرانی تاکید کرد که »آنچه در ۶ دور مذاکرات در دولت پیشین ایران 

بدست آمده در واقع یک پیش نویس است نه توافق«.
اخبار رسیده نشان می دهد که تیم ایرانی با بررسی دقیق ۶ دور مذاکرات برخی نقایص 
موجود را رفع کرده است؛ در همین حال با هدف از بین نرفتن مبنای گذاشته شده برخی 
بخش های خلاف نص صریح برجام و همچنین نکات مغفول مانده در پیش نویس بدست آمده 

را کامل کرده است.
طرف اروپایی اما انتظار مشاهده یک متن مستند و کامل شده منطبق با برجام و قطعنامه 
سازمان ملل را نداشته است و به همین دلیل تمام تلاش دیپلماتیک و رسانه ای خود را برای 

بازگشت ایران به پیش نویس دارای اشکال پیشین به کار گرفت.
طرح برخی مطالبات فرابرجامی در مذاکرات و در مقابل هوشمندی تیم ایرانی در تصحیح 
متون بدست آمده در دورهای قبلی مذاکرات و مبنا قرار دادن آن، تاکنون باعث شده تا سه کشور 

اروپایی نتوانند اصول مندرج در پیش نویس طرف ایرانی را نفی کنند.

کنعانی مقدم فعال سیاسی اصولگرا:

دولتی که پاسخگوی اقداماتش نباشد، 
اعتماد عمومی را از دست می دهد

یک فعال سیاسی اصولگرا، گفت: نقد دولت توسط جریان اصولگرایی برای انتصابات فامیلی 
و مسائلی که مطرح می شود، باید به صورت جدی پیگیری شود و دولت هم باید پاسخگو باشد. 
دولتی که پاسخگوی اقدامات خودش نباشد اعتماد عمومی را از دست می دهد که مهمترین 

سرمایه  اجتماعی است.
حسین کنعانی مقدم فعال سیاسی اصولگرا و دبیرکل حزب سبز در گفت وگو با ایلنا، در رابطه 
با ارزیابی از عملکرد دولت در سه ماهه ابتدایی فعالیت، گفت: دوره کوتاهی است که دولت 
مستقر شده و قضاوت کردن درخصوص عملکرد دولت کار سختی است، چون باید ببینیم چه 
زمانی تلاش های دولت در حوزه اقداماتی که در رابطه با مسائل اصلی کشور که حوزه معیشت 
و اقتصاد انجام شده یا می شود، نتیجه خواهد داد. اما در این فرصت انتخاب وزرا، تعیین هیات 
دولت، تدوین برنامه ها و تبدیل شعارها به بعضی از برنامه ها به نظر می رسد که دولت توانسته 
خودش را پیدا کند و باید منتظر باشیم و ببینیم که آیا این اقدامات دولت، نتیجه ای ملموس در 

مسائل به ویژه اقتصادی دارد یا خیر.
وی ادامه داد: پرونده هایی که دولت در آن درگیر است، مانند پرونده برجام یا مشکلات 
اقتصادی و مسائل منطقه ای و بین المللی به نظر می رسد که دولت آرام آرام دارد خودش را پیدا 
می کند و با موضوعاتی که درمقابل آن قرار می گیرد، آشنا می شود و تدابیر لازم را برای حل 
مشکلات دنبال می کند. در مجموع تبدیل شعارها به آنچه که در عمل اجرا خواهد شد، نیازمند 
زمان است و بعید به نظر می رسد که دولت در 100 روز بتواند کارنامه مثبتی از خود نشان دهد.
این کنشگر سیاسی اصولگرا در پاسخ به این سوال که »گاه و بی گاه شنیده هایی درباره 
انتصابات فرزند و دامان و بستگان نسبی و سببی برخی مقامات در فضای خبری و مجازی 
اجرایی  یا  تقنین  درحوزه  کشور  ارشد  چهره های  برخی  حال  عین  در  و  می شود  شنیده 
موضع گیری سخت و صریحی نسبت به مساله رانت و انتصابات فامیلی بدون شایستگی دارند. 
این فاصله گفته ها و عملکرد به نظر شما در جامعه چطور به آن نگاه خواهد شد؟«، بیان کرد: 
ما به عنوان حزبی که اصولگرا هستیم توقع مان از دولت این است که شایسته سالاری را مدنظر 
قرار دهد و از رانت های سیاسی، اقتصادی، فامیلی و ارتباطات بین جریان های سیاسی که 
عمدتا می خواهند در انتصابات سهم خواهی کنند، بپرهیزد. اگر این دولت نتواند خود را از این 
مسائلی که مطرح  می شود و رنج آور هم است، منزه کند به نظر می رسد که مصداق این شعر 
حافظ خواهد بود که می گوید: »واعظان کاین جلوه در محراب و منبر می کنند/چون به خلوت 

می روند آن کار دیگر می کنند«.
وی افزود: قرار نیست که دوستان در شعارها حرف هایی را بزنند و بعد از اینکه روی صندلی 

قدرت نشستند راهی را بروند که قبلی ها رفتند و خودشان هم به آن منتقد بودند. 
کنعانی مقدم همچنین تاکید کرد: به همین علت به نظر می رسد که نقد دولت توسط جریان 
اصولگرایی برای انتصابات فامیلی و مسائلی که مطرح می شود، باید به صورت جدی پیگیری 
شود و دولت هم باید پاسخگو باشد. دولتی که پاسخگوی اقدامات خودش نباشد، اعتماد 

عمومی را از دست می دهد که مهمترین سرمایه  اجتماعی است.
تحلیلگر مسائل بین المللی درخصوص »برداشت های از مذاکرات و اینکه نوع رفتار و گفته های 
تیم ایرانی شباهت جالب توجهی به دوران سعید جلیلی دارد که ایران در پایان هر دور از محتوای 
مذاکرات ابراز رضایت می کرد اما در آن سو طرف غربی کاملا ناراضی بودند و اینکه آیا به دوران 
مذاکرات بی نتیجه بازگشته ایم؟«، گفت: بحث مذاکره به نظر من لفظ مناسبی نیست، ما باید 
دنبال مصالحه باشیم؛ مصالحه در قاموس سیاسی یعنی اینکه دو طرفی که با یکدیگر در چالش 
و اختلاف هستند، می نشینند و بحث می کنند هرکسی تا یک حدودی از مواضعی که دارد، 

کوتاه می آید و امتیازاتی را از طرف مقابل می گیرد و این گونه سعی می کنند به نتیجه برسند. 
به یک فرجامی  را  باید برجام  ندارد، ما قطعا  برای مذاکره معنی  ادامه داد: مذاکره  وی 
برسانیم، معطل نگه داشتن کشور برای رسیدن به چنین مواضعی به نظر می رسد بزرگترین سم 
مهلک برای اقتصاد است. کنعانی مقدم در رابطه با اینکه »دولت و مجلس می گویند اقتصاد 
را به مذاکرات گره نمی زنیم اما نمی توان اثرات مذاکرات را بر نرخ دلار و سایر ابعاد اقتصاد 
نادیده گرفت«، گفت: بله ما قطعا نباید مسائل اقتصادی مان را به برجام گره بزنیم و بعد هم 
دارند توقع در جامعه ایجاد می کنند که اگر تحریم ها برداشته شود، مشکلات اقتصادی حل 
می شود که این یک دروغ محض است. وی افزود: به این جهت که معلوم نیست کدامیک 
از تحریم های هسته ای برداشته شود، شاید این تحریم ها برداشته شود و بعد از آن تحریم های 
تازه و جدیدی را با موضوعات دیگر به بهانه مثلا موشکی اعمال کنند. بنابراین ما اگر به دنبال 
اقتصاد قوی نباشیم و کشور را قدرتمند نکنیم، این تحولاتی که در وین رخ می دهد، نتیجه 
اقتصادی ملموسی برای ما نخواهد داشت. در حالیکه بخشی از اقتصاد ما هیجانی است و 
از رفتار سیاستمداران ما در مسائل سیاسی تاثیر می پذیرد. در مجموع به نظر می رسد که با 

گفتاردرمانی مشکلات اقتصادی حل نمی شود.

باقری: آمریکا گام اول را بردارد

 از خواسته هایمان عقب نشینی نمی کنیم
مذاکره کننده ارشد ایران در مذاکرات وین در گفت وگو با یک رسانه ایتالیایی بار دیگر بر 
مواضع صریح تهران مبنی بر لغو تحریم های ظالمانه آمریکا علیه ملت ایران تاکید و تصریح کرد 
که جمهوری اسلامی در این مسیر از خواسته های خود عقب نخواهد نشست. باقری کنی، 
معاون سیاسی وزیر امورخارجه و مذاکره کننده ارشد ایران در مذاکرات وین در گفت وگو با 
خبرگزاری آنسا ایتالیا اظهار داشت: جمهوری اسلامی ایران از خواسته های خود در مسیر فعال 
سازی دوباره قرارداد هسته ای سال 2015 و لغو تحریم ها عقب نشینی نخواهد کرد. باقری در 
ادامه تاکید کرد که با توجه به اینکه این آمریکا بود که در سال 201۸ از توافق خارج شد، بنابراین 
واشنگتن باید گام نخست را بردارد. این دیپلمات ارشد ایران تصریح کرد: پیشنهادهای ارائه 
شده از جانب تهران به گروه 1+4 در روند مذاکرات وین مستند و منطقی است و به همین دلیل 
می تواند مبنایی برای مذاکرات باشد. ایران در این مذاکرات برنامه های خود را در قالب دو متن 
پیشنهادی، یکی با موضوع لغو تحریم های ظالمانه وغیرقانونی و دیگری با موضوع هسته ای به 
طرف مقابل ارائه کرد. این پیشنهادها مبنایی برای مذاکره است و طرف مقابل باید پاسخ مستند 
به پیشنهادهای تیم ایران ارائه کند. به گفته باقری، در صورت پذیرش دو پیشنهاد قبلی که به 
طرف مذاکره کننده ارائه شده است، ایران پیشنهاد سوم را نیز ارائه خواهد داد. بنابر گزارش 
شبکه العالم، مذاکره کننده ارشد ایران پیش از این در گفت وگو با الجزیره نیز تاکید کرد که 
پیش نویس پیشنهادهایی که طرف ایرانی با هدف لغو تحریم های ظالمانه آمریکا به گروه 4+1 

داده، به گونه ای است که طرف مقابل نمی تواند این پیشنهادها را رد کند.

به  مذاکره کننده  تیم  اگر  گفت:  پیشین  دیپلمات  یک 
مذاکرات  در  آن ها  طرف  از  بالوکاله  و  مردم  از  نمایندگی 
حضور دارد، باید منعکس کننده خواسته مردم باشد و نه 
قشر اقلیتی که خود را در کسوت نماینده مردم می بیند. 
مشکل تیم جدید پیشینه نظری آن در قبال توافق هسته ای 
است و ملاحظه کردیم که آن ها حتی حاضر به ذکر عنوان 

برجام نبودند.
جاوید قربان اوغلی در گفت وگو با  ایلنا، در ارزیابی کلی 
دور هفتم مذاکرات وین برای احیای برجام گفت: ارزیابی 
من هم مثل بسیاری دیگر از کارشناسان مثبت نیست. 
پس از نشست مقدماتی، علائم امیدوارکننده بود ولی پس 
از نشست دو کمیته و متعاقب آن واکنش غربی ها به دو 
بسته پیشنهادی ایران، مشخص شد که دیدگاه ها خیلی 
از هم فاصله دارد. آقای انریکه مورا ابتدا از موافقت هیات 
ایران برای شروع مذاکرات از نقطه پایان شش دور مذاکره 
قبلی خبر داد و البته اضافه کرد که با درک برخی ملاحظات 
دولت جدید در ایران، این مذاکرات ادامه خواهد یافت ولی 
پس از دو پیشنهاد ایران مشخص شد که اختلافات بسیار 

بیشتر از برداشت های اولیه است.
وی ادامه داد: باید منتظر دور بعدی مذاکرات بود ولی 
قطعا با انتظارات حداکثری، مذاکرات به نتیجه نخواهد 
نرسید. این ماراتن بی نتیجه یکبار در زمان دولت نهم تجربه 
شده و در تکرار آن هیچ نفعی برای کشورمان مترتب نیست. 
باید ارزیابی درستی از توازن قدرت و اقدامات مترتب بر آن 
داشته باشیم. هرگونه اشتباه محاسباتی فاجعه بار خواهد 

بود .
 قرائت طرف ایرانی»آچمز کردن« طرف مقابل است

این تحلیل گر روابط بین الملل همچنین در پاسخ به این 
سوال که نکته قابل توجه در خصوص این دور، موضوع 
تناقض در روایت های ایران و تروئیکای اروپایی در غیاب 
فاصله  این  است.  روسیه  و  چین  سوی  از  روشن  روایتی 
برداشت دو طرف ناشی از چه مؤلفه ای ست، گفت: به نظرم 
پاسخ سوال شما روشن است؛ ایران دستاوردهای شش دور 
مذاکره قبلی را یا قبول ندارد و یا خواستار تغییرات کلی در 
آن است. ضمن اینکه رویکرد اولیه دولت مخالفت کامل با 
برجام و تا حدی خیانت دانستن آن بود که البته الان این 
دیدگاه پس از انتخابات و در برخورد با واقعیت های کشور 
از نشست  آقای مورا پس  افزود:  تعدیل شده است. وی 
پایانی کمیته مشترک اعلام کرد که با وجود اختلافات از 
همکاران اروپایی خواسته در مسیر توافق حرکت کنند. 
و  است  مقابل  طرف  کردن«  »آچمز  ایرانی  طرف  قرائت 

دولت های  با  مشورت  برای  زمان  خواستار  آن ها  این که 
متبوع خود شدند. مشخص نیست چقدر این روایت مقرون 
یا  و  تردید  نوعی  با  اروپا  واکنش  به صحت است؛ چراکه 
شاید ناامیدی درباره عزم و اراده ایران برای توافق همراه 
است. وی ادامه داد: سه کشور اروپایی قبلا اعلام کرده 
بودند که آماده اقامت طولانی مدت در وین تا دستیابی به 
توافق هستند و چین و روسیه واکنش روشنی از خود نشان 
نداده اند. آنچه که قطعی است آن ها نیز خواستار شروع 
مذاکرات بر مبنای مذاکرات قبلی و تمرکز بر رفع اختلافات 
و به اصطلاح پر کردن پرانتزهای خالی مانده در آخرین 
دور مذاکرات هیات ایرانی به رهبری سیدعباس عراقچی 
هستند. دیپلمات های ارشد تروئیکای اروپایی به خبرنگار 
وال استریت ژورنال گفته اند »ایران تقریباً تمام توافق های 
دشواری را که در ماه ها مذاکرات سخت به دست آمده زیر پا 

گذاشته و خواستار تغییرات اساسی در متن است«.
 تا زمانی که پیشنهادات ایران به طور شفاف منتشر 

نشود، نمی توان درباره آن قضاوت کرد
حالی  در  که  سوال  این  به  پاسخ  در  اوغلی  قربان 
اروپایی  طرف  می کند  اعلام  ایران  ارشد  مذاکره کننده 
پیشنهادهای ایران را دارای مبنای حقوقی و قانونی می داند 
که دیپلمات های اروپایی اعلام کرده اند خواست ایران فراتر 

افق پیش  این روایت،  از برجام است. در صورت صحت 
روی مذاکرات چگونه است، گفت: تا زمانی که پیشنهادات 
به طور شفاف منتشر نشود، نمی توان درباره آن قضاوت 
تاکنون مشاهده کرده ایم ، خواسته طرف  که  آنچه  کرد. 
مقابل بازگشت دو طرف به توافق 2015 )برجام( است و 
همه کشورهای 1+5 به شمول چین و روسیه قطعا از این 
موضع حمایت می کنند. بنابراین رویکرد تیم مذاکره کننده 
کشورمان نباید به گونه ای باشد که در مذاکرات تنها بماند و 
این قطعا به نفع ایران نیست. وی افزود: مساله »حقانیت« 
جایگاهی  بین المللی  نظام  در  که  است  ارزشی  داوری، 
ندارد؛ برآیند تصمیمات نظام بین المللی برخاسته از توازن 
قدرت بوده، نه اینکه کدام طرف ذی حق است و تراژدی 
 201۷ سال  در  مدعاست.  این  گواه  بزگترین  فلسطین 
پس از خروج خودسرانه ترامپ از توافق هسته ای، همه 
کشورها از آمریکا انتقاد کرده و آن را اقدامی خودسرانه و 
نافی تعهدات این کشور در برجام دانستند و دیدیم که هیچ 
اتفاقی هم نیفتاد. البته توپ در زمین آمریکا افتاده بود که 
قطعا به نفع ایران بود. همین که در مقابل گام های پنج گانه 
ایران، دنیا نتوانست حرفی بزند، قرار گرفتن ایران در موضع 
ترامپ  بود ولی دیدیم که  بین المللی  از نظر حقوق  برتر 
بی اعتنا به جهان، تحریم ها را به شدت افزایش داد و حتی 

مانع از نجات جسم نیمه جان برجام از طریق ابتکارات سه 
متحد اروپایی اش در همکاری اقتصادی با ایران از طریق 

ساز و کار و ابتکار اروپایی »اینستکس« شد.
مشکل تیم جدید پیشینه نظری آن در قبال برجام است

پاسخ  در  جنوبی  آفریقای  در  کشورمان  پیشین  سفیر 
به این سوال که این گزاره که تیم جدید به منظور جلب 
نظر جامعه هدف خود در داخل در این دور از مذاکرات 
با خواست حداکثری وارد شده و کم کم خود را با فضای 
به  نزدیک  میزان  چه  تا  را  داد  خواهد  تطبیق  مذاکرات 
واقعیت می دانید، گفت: اگر تیم مذاکره کننده به نمایندگی 
از  مردم و بالوکاله از طرف آن ها در مذاکرات حضور دارد، 
باید منعکس کننده خواسته مردم باشد و نه قشر اقلیتی که 
خود را در کسوت نماینده مردم می بیند. مشکل تیم جدید 
پیشینه نظری آن در قبال توافق هسته ای است و ملاحظه 

کردیم که آن ها حتی حاضر به ذکر عنوان برجام نبودند.
وی افزود: البته شرایط پس از به دست گرفتن زمام اداره 
کشور با قبل از آن که از موضع اپوزیسیون صحبت می کردند 
و مسئولیتی در قبال معیشت مردم نداشتند، فرق کرده 
است. با این وجود هنوز تیم مذاکراتی در عوالم لاهوتی 
سیر می کند. باید مطالبات را به اصطلاح، زمینی و مطابق 
با خواست مردم و همچنین امکان تحقق آن طراحی کرده 
و روی میز مذاکره گذاشت. طرح موضوعاتی که قطعا مورد 
مخالفت قرار می گیرد و زمان از دست دادن، هنر نیست. 
تجربه شش سال مذاکره به این شکل، گرفتار کردن کشور 
در چنبره شش قطعنامه شورای امنیت سازمان ملل متحد 
بود. مضافاً اینکه شرایط داخلی ما چه از نظر اقتصادی و 
بسیار  قبل  دهه  اول  سال های  به  نسبت  اجتماعی  چه 
شکننده تر شده است. هنر دیپلماسی ارائه پیشنهادات و 
راهکارهایی است که بدون عدول از مواضع مغایر با منافع 
ملی، بیشترین اشتراکات مفهومی و عملی برای  دستیابی 

به تفاهم برای دو طرف را داشته باشد.
صلاح ایران بازگشت بی قید و شرط طرفین به توافق 

۲۰15 است
به  دستیابی  و  مذاکرات  پیشرفت  گفت:  اوغلی  قربان 
توافق در گرو کاهش مطالبات حداکثری از سوی دوطرف 
ایران  و رسیدن به نقطه تعادل برای توافق است. صلاح 
بازگشت بی قید و شرط طرفین به توافق 2015 است که 
لغو تحریم ها به عنوان مهمترین مطالبه هم در آن پیش بینی 
شده است. طرح شروطی مانند »تضمین عدم خروج« 
حاصلی جز طولانی شدن مذاکرات و بی نتیجه بودن آن در 

بر نخواهد داشت.         

 قربان اوغلی تحلیل گر روابط بین الملل:

مذاکرات با انتظارات حداکثری به نتیجه نمی رسد
تکرار ماراتن بی نتیجه دولت نهم هیچ نفعی برای کشور ندارد

محمدموسی کاظمی
 دولت های عربی بعد از ناکامی برنامه تغییر رژیم در دمشق، به سمت عادی سازی 

روابط با دولت »بشار اسد« حرکت می کنند؛ روندی 
که آثار آن برای جمهوری اسلامی ایران و محور مقاومت به محل بحث ونظرهای 

مختلف تبدیل شده است.
تعلیق عضویت سوریه در »اتحادیه عرب« به دنبال درگیری های داخلی این کشور، 
خصومت و آشتی ناپذیری اکثر کشورهای عربی با دولت »بشار اسد« را عیان تر کرد. 
دو هفته پیش اما وزیر امور خارجه الجزایر که کشورش در ماه مارس 2022 نشست 
سران اتحادیه عرب را میزبانی خواهد کرد، اظهار داشت زمان بازگشت سوریه به این 

اتحادیه رسیده است.  
مقامات کشورهای عربی هم از مدت ها پیش عزم رفتن به دمشق کرده اند که در 
قالب یکی از تازه ترین این سفرهای دیپلماتیک، ملاقات »عبدالله بن زاید« با اسد 
در سوریه انجام شد و این به معنای گشایش باب روابط پس از یک دهه بود. قرائن و 
شواهد متعددی از تلاش دولت های عربی برای نزدیک شدن به سوریه وجود دارد 
و همین باعث شده بسیاری از ناظران تحولات منطقه و سیاست خارجی جمهوری 

اسلامی این پرسش را مطرح سازند که آیا باید نگران این روند بود؟
نگاهی به شرایط اقتصادی ایران و کشورهای عربی در روابط با سوریه 

عادی سازی روابط با سوریه در دو محور اقتصادی و نیز سیاسی-نظامی-امنیتی 
موضوعیت می یابد. یکی از بزرگترین واقعیات پیش روی سوریه این است که بعد از 
ده سال جنگ، این کشور نیازمند بازسازی است. براساس گزارشی که سال 201۷ 
از سوی سازمان ملل منتشر شد، هزینه بازسازی سوریه ۳۸۸ میلیارد دلار است. 
البته رییس جمهوری این کشور در دیدار با هیات نمایندگان مجلس روسیه این رقم 
را 410 میلیارد دلار اعلام کرده است.هر چند جمهوری اسلامی ایران کوشیده تا 
در سال های اخیر از روند بازسازی سوریه عقب نماند اما نگاهی به روابط اقتصادی 
دو کشور و آمارهای آن، مختصات و محذورات موجود در این زمینه را می نمایاند. 
»محمد امیرزاده« نایب رییس اتاق بازرگانی ایران سی ام آبان در نشست هیات 
نمایندگان این مجمع تجاری بیان داشت: سهم ایران از اقتصاد سوریه تنها سه 
درصد است اما ترکیه ۳0 درصد تجارت این کشور را در اختیار گرفته است. این 

نشان دهنده ضعف ما در دیپلماسی اقتصادی است.
با  آبان ماه در گفت وگویی  الله لطیفی« سخنگوی گمرک هم 2۶  »»سیدروح 
تارنمای »بازار« عنوان داشت: در هفت ماهه نخست سال جاری، حجم مراودات 
تجاری بین ایران و سوریه با روندی افزایشی به 12۳ میلیون و ۸۹5 هزار و ۳25 
دلار رسیده که سهم صادرات محصولات ایرانی 10۶ میلیون و 21۷ هزار و ۳۸ دلار 

بوده است. مجموع ارزش مبادلات تجاری دو کشور هم در سال 1۳۹۹ به میزان  
1۳۹ میلیون و ۹۳۸ هزار و ۶5 دلار ثبت شده است که رقم بسیار اندکی در تجارت 
خارجی ایران به شمار می آید. بر اساس آخرین اعلام گمرک، در دوره 12 ماهه سال 
۹۹، حدود ۷۳ میلیارد دلار از مبادی کشور صادر و وارد شده و این یعنی کمتر از 
2 دهم درصد کل ارزش مبادلات خارجی ایران در سال ۹۹ مربوط به سوریه بوده 

است.
مهمترین اولویت تهران در ارتباط با سوریه چیست؟

با توجه به آنچه گفته شد آنچه در روابط جمهوری اسلامی ایران و سوریه اولویت و 
برجستگی دارد، مسائل سیاسی- دیپلماتیک و نیز نظامی- امنیتی است تا منافع 
اقتصادی. در حوزه مسائل راهبردی همچنان جمهوری اسلامی ایران می کوشد در 
کنار شریک اصلی خود در حوزه تحولات سوریه یعنی روسیه، ضمن جلوگیری از 
سربرآوردن مجدد تروریسم تکفیری، موقعیت دولت بشار اسد را تحکیم بخشد. از 
سوی دیگر پروژه هایی همچون اتصال ترانزیتی و استراتژیک تهران-بغداد-دمشق- 
بیروت، اهداف کلان و درازمدت جمهوری اسلامی ایران در قبال آینده سوریه را به 
تصویر می کشد و نشان می دهد مهمترین بستر در زمینه سیاستگذاری تهران در 

قبال سوریه، تحکیم محور مقاومت است.
در زمینه حضور مستشاری جمهوری اسلامی ایران در سوریه که به خواست 
دولت قانونی این کشور ادامه دارد نیز مسائلی مانند رخنه جویی صهیونیست ها به 
نواحی پیرامونی ایران به طور اخص جمهوری آذربایجان، اهمیت و ابعاد جدیدی 
به این حضور مستشاری داده است. و اما این پرسش همچنان باقی است که آیا 
باید با دیده نگرانی به فرایند نزدیکی دولت های عربی به سوریه و عادی سازی روابط 

نگریست؟
چرایی عادی سازی روابط کشورهای عربی با سوریه و پیامدهای آن برای تهران

روابط  کارشناس  و  تهران  دانشگاه  علمی  هیأت  عضو  حق گو«  »جواد  دکتر 
بین الملل در گفت وگویی با پژوهشگر ایرنا می گوید در رابطه با عادی سازی مناسبات 
سوریه با کشورهای عرب منطقه قبل از هر چیز باید دقت شود که در این زمینه 
میان دولت های عربی اختلافاتی وجود دارد و این گونه نیست که همه پایتخت های 
عربی این هدف را به صورت هماهنگ دنبال کنند. خود همین موضوع را می توان 
به عنوان یک دیباچه نظری برای تبیین این مساله در نظر گرفت. برای مثال امارات 
گام های موثری در این زمینه برداشته اما قطری ها چندان تمایلی به این موضوع 
نشان نداده اند. خود همین موضوع نیاز به واکاوی دارد. با توجه به اتفاقاتی که 
این چند مدت در منطقه افتاد به خصوص تحولات افغانستان و سیطره طالبان بر 
افغانستان، این رخداد را باید محرکی جدی و اساسی برای آغاز موج جدید فعالیت 

گروه های تروریستیِ به ظاهر اسلامگرا در نظر گرفت. چه خوشمان بیاید چه نیاید 
و به رغم شعارهای طالبان مبنی بر اینکه افغانستان می خواهد یک بازیگر عادی در 
نظام بین الملل باشد، مرور اخبار این روزهای افغانستان به ما می گوید به موازات 
القاعده و داعش خراسان در حال  به  قدرت گیری طالبان، جریان های نزدیک 
قدرت گیری هستند. این مساله در عقبه خود حکایت از تحولات راهبردی و کلان 

مهمی در منطقه دارد که باید به آن ها پرداخت. 
در همین رابطه این تحلیل مطرح می شود که شاید این انفجارها و عملیات 
تروریستی که طی هفته های گذشته شیعیان را هدف قرار داده چندان بی ارتباط 
با خواست خودِ طالبان هم نباشد. شواهد و قرائن بسیاری وجود دارد که نشان 
می دهد در آینده نه چندان دور در افغانستان و عراق و ... شاهد افزایش فعالیت 
گروه های افراطی خواهیم بود. در این میان، بسیاری از کشورهای منطقه مانند 
مصر و عربستان و اردن و ... در موقعیت کنونی تمایلشان این است که شبکه 
دولت های مخالف گروه های تکفیری تروریستی تقویت شود. عضو هیئت علمی 
دانشگاه تهران بر این باور است که وقتی ماهیت نظام سیاسی سوریه را نگاه 
می کنیم یا وضعیت تقابل اخوانی ها با بشار اسد را می بینیم، تمایل دولت های عربی 
یادشده قابل درک خواهد بود. با توجه به یک نگاه آینده نگرانه، رفتار کشورهای 

عربی همچون مصر و عربستان و امارات قابل فهم است.
از نظر او، از همین دریچه نگاه منفی قطر و ترکیه هم به فرایند عادی سازی قابل 
تبیین است. در بحث عادی سازی روابط با دمشق باید این فرایند را از منظر خواست 
دولت هایی که به آن ها اشاره شد مورد بررسی قرار دهیم نه صرفا خواست سوریه. 
همه این دولت ها زمانی تلاش شان معطوف به این بود که نظام بشار اسد سقوط 
کند اما زمانی که به این نتیجه رسیدند که نمی شود به این هدف دست یافت 
برنامه شان تغییر یافت: »در نقشه جدید باید تبیین جدیدی از اوضاع ارائه داد. در 
این تبیین جدید که می توان آن را تبیینی مثلثی نام نهاد، سه راس مثلث در حال 
اثرگذاری بر روندهای منطقه هستند. در یک راس قطر و ترکیه عموما از ظرفیت 
گروه های تروریستی تکفیری نفع برده اند و با قدرت گیری مجدد طالبان انرژی 
تازه ای گرفتند. هر چند پاکستان خاورمیانه ای نیست اما در این فرایند در کنار 
بازیگرانی مانند قطر و ترکیه جای می گیرد. در راس دیگر، ایران است که در کنار 
کشورهای محور مقاومت از جمله خودِ سوریه قرار دارد و راس دیگر به دولت های 
محافظه کار خاورمیانه مثل عربستان و مصر و امارات اختصاص دارد که با هر دو راس 

دیگر رقابت و تنازعاتی دارند.«
بر اساس تحلیل دکتر حق گو، در این بازه زمانی، با توجه به تحرکاتی که ترکیه با 
همراهی پاکستان، رژیم صهیونیستی و با کارگزاری جمهوری آذربایجان در مرزهای 
شمال غربی ایران دارند و قطعا این تحولات را نمی توان جدا از رویدادهای ورای 
مرزهای شرقی ایران دانست، همچنین با پیشرفت گفت وگوهای تهران و ریاض که 
انتظار می رود به صورت دومینووار به گفت وگو با قاهره و ابوظبی  هم منتهی شود، 
همه گویای این است در بلوک بندی جدید قدرت در منطقه، عادی سازی روابط 
سوریه با این کشورها نمی تواند چندان به ضرر جمهوری اسلامی ایران باشد. نباید 
از این واقعیت غافل شد که سوریه در بدترین شرایط به خصوص از سال 2011 به 
این سو، دوست و دشمن خود را شناخته است و نباید نگران این بود که دمشق پشت 
ایران را خالی کند. در مدل مثلثی بازیگران منطقه خاورمیانه، در عادی سازی روابط 
کشورهای عربی با سوریه یک راس مثلث )با حضور امارات، اردن، عربستان و ... ( 
به راس دیگر شامل ایران و کشورهای محور مقاومت اعم از سوریه، یمن و نیز عراق و 

لبنان )به رغم فراز و فرودهای دو کشور اخیر( نزدیک می شود.
از انگیزه های نزدیکی راس کشورهای محافظه کار عربی به راس شامل کشورهای 
محور مقاومت باید مهار سیاست های تهاجمی راس سوم به رهبری ترکیه را عنوان 
»نوعثمانی گری«  و سیاست های  اردوغان  بلندپروازی های  با  که  بازیگری  کرد؛ 
چالش های زیادی را در منطقه ایجاد کرده و قطعا این چالش ها روندی افزایشی 
خواهد داشت. در نتیجه باید گفت همچنان که اشاره شد کشوری مانند ترکیه 10 
برابر ایران با سوریه مبادلات تجاری دارد که این موضوع با توجه به ضعف دیپلماسی 
تجاری ما و محذورات ناشی از تحریم از یک سو و مجاورت ترکیه با سوریه و نیز 
توانمندی های اقتصادی ترک ها در سوی دیگر معادله، اوضاع را به زیان ایران پیش 
می برد. این در حالی است که از نگاه برخی تحلیلگران مسائل منطقه، نزدیکی 
دولت های عربی به دمشق دست کم این مزیت را برای تهران به همراه خواهد 

داشت که می تواند مانع ترکتازی آنکارا در آینده سوریه شود.

تبیین مثلثی از چرایی عادی سازی روابط کشورهای عربی با سوریه؛

آغوش عربی برای دمشق
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نشانه های بخت برگشتگی، چهار چیزند 
: بدیِ برنامه ریزی ؛ زشتیِ ریخت و پاش ؛ 
اندکیِ عبرتگیری ؛ و فراوانیِ عذرخواهی .

دوشنبه -15 آذر ماه 1400 - سال بیست وچهارم- شماره 5405

غرر الحکم : ح 10958

آخرین وضعیت کرونا در استان قم
رییس دانشگاه علوم پزشکی قم با اشاره به آمار کرونا طی بیست و چهار ساعت منتهی به چهاردهم آذرماه 
در این استان، گفت: حال 22 بیمار مبتلا به کرونا در قم وخیم است و در بخش های ویژه تحت درمان قرار 
دارند. به گزارش عصر یکشنبه روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی قم ، محمد رضا قدیر در گفت وگویی 
بیان کرد: دراین مدت 2۷تَن با علائم ابتلا به کرونا در مراکز درمانی قم پذیرش و 10 تَن از این افراد بستری 
شدند.وی افزود: طی این مدت 40 تَن از بیماران مبتلا به کرونا که طی روزهای گذشته مراحل درمان خود 
را سپری کرده بودند از مراکز درمانی استان مرخص شدند.وی با اشاره به این که خوشبختانه در بیست و 
چهار ساعت گذشته آمار فوت ناشی از کرونا در قم صفر بوده است، ادامه داد: در حال حاضر 121 بیمار 
کرونا مثبت مراحل درمانی خود را در مراکز درمانی استان سپری می کنند.قدیر گفت: طی مدت یاد شده 
11۹ تست کرونا در استان انجام شده که جواب 1۷ مورد آن مثبت بوده است.وی همچنین بیان کرد: تاکنون 
یک میلیون و ۳۶۶هزار و ۷0۹ دُز واکسن کرونا در استان قم تزریق شده است.وضعیت کرونایی قم که از 2۳ 
تیرماه امسال به رنگ قرمز، از 20 شهریورماه به رنگ نارنجی و از ۳0 مهرماه به رنگ زرد درآمده بود، از روز 

پنجم آذرماه جاری به رنگ آبی درآمد.

اعتراض عجیب سفارت آذربایجان به شهرداری تهران 
نایب رئیس شورای شهر تهران گفت که جمهوری آذربایجان خواستار تغییر نام های ایرانی شهر های قفقاز بر 
خیابان های تهران شده است.پرویز سروری درباره برخی مطالب منتشر شده مبنی بر اینکه سفارت جمهوری 
باکو در تهران، شورای شهر تهران را تحت فشار قرار داده است تا نام های ایرانی شهر های قفقاز بر خیابان های 
تهران را تغییر دهد، گفت: »این مطلب بوده، ولی رئیس شورای شهر در جلسه ای که امروز داشتیم اعلام 
کردند که این موضوعات باید توسط سفارتخانه، به طور مستقیم به وزرات خارجه گفته شود و از طریق وزارت 
خارجه به ما عنوان کنند.«وی افزود: »اینکه یک سفارتخانه ای بخواهد با یک تلفن و تماس با شورای شهر 
موضوعی را حل کند، امکان پذیر نیست و باید در چارچوب سیاست های جمهوری اسلامی تعریف شود که 
مرجع آن هم وزارت خارجه است. این وزارتخانه باید بررسی کند و اگر تایید کردند باید با شورای شهر وارد 

مذاکره شود«.

آزادی برخی از دستگیرشدگان اعتراضات اصفهان 
رئیس کل دادگستری استان اصفهان با اشاره به تشکیل شعبه ویژه ای در دادسرای مرکز استان برای 
رسیدگی به جرایم دستگیرشدگان حوادث 5 آذر در اصفهان، از آزادی افرادی که تحت قرار و وثیقه بودند از 
امروز با معرفی وکیل و وثیقه گذار خبر داد.حجت الاسلام جعفری در حاشیه نشست مجمع رهروان امر به 
معروف و نیروی انتظامی اصفهان، در خصوص آخرین وضعیت دستگیرشدگان حوادث 5 آذر شهر اصفهان، 
گفت: متاسفانه عده ای فرصت طلب از مطالبه به حق کشاورزان سوءاستفاده کرده و در این بستر به موج 
سواری پرداختند و در زمین دشمن و معاندان نظام بازی کردند که حساب آنها با کشاورزان عزیز جداست و و 
قطعاً این عزیزان مورد حمایت دستگاه قضائی و دیگر دستگاه های حاکمیتی هستند و مطالبات بحق آنان 

هم از راه های قانونی پیگیری می شود.

48 میلیون ایرانی علیه کرونا واکسینه شده اند
مرکز روابط عمومی و اطلاع رسانی وزارت بهداشت اعلام کرد: تا کنون 5۸ میلیون و ۹4 هزار و 1۶۹ نفر 
دوز اول واکسن کرونا را دریافت کرده اند.همچنین، 4۸ میلیون و 14۹ هزار و ۷۹1 نفر دوز دوم و یک میلیون 
و 2۸۷ هزار و ۸11 نفر، دوز سوم واکسن کرونا را تزریق کرده اند.مجموع واکسن های تزریق شده در کشور به 
10۷ میلیون و 5۳1 هزار و ۷۷1 دوز رسید.در شبانه روز گذشته ۳۸۸ هزار و ۶14 دوز واکسن کرونا در کشور 

تزریق شده است.

انهدام باند جعل اسکناس در جم بوشهر 
فرمانده انتظامی شهرستان جم از توابع استان بوشهر گفت: 2 نفر از اعضای باند جاعلان اسکناس های 
تقلبی در این شهرستان دستگیر شدند.سرهنگ سید علی مهدیان اظهارداشت:با رصد و اقدامات اطلاعاتی 
مامورین کلانتری 11 ولایت با همکاری ماموران پلیس آگاهی شهرستان 2 نفر از اعضای باند جاعلین فعال 
در جعل اسکناس، شناسایی و پس از کسب دستور قضایی در بازرسی از منزل آنها، 1۶۸ میلیون تومان 
اسکناس جعلی کشف و متهمان دستگیر شدند.مهدیان ادامه داد: متهمن در تحقیقات صورت گرفته بیان 
داشتند از طریق فضای مجازی طعمه های خود را شناسایی و معاملات خود را از این طریق انجام می دادند.

رئیس کمیسیون معماری و شهرسازی شورای اسلامی شهرقم :

پروانه های تجاری موقت  درپردیسان 
تعیین تکلیف شود

در جلسه ای با حضور روح الله امراللهی رئیس کمیسیون معماری و شهرسازی 
شورای اسلامی شهر، محمد رمضانی مدیر منطقه هشت شهرداری قم و معاونان 
از کسبه پردیسان مشکلات پروانه های تجاری موقت  وی و همچنین جمعی 

پردیسان بررسی شد.
در جلسه ای با حضور روح الله امراللهی رئیس کمیسیون معماری و شهرسازی 
شورای اسلامی شهر، محمد رمضانی مدیر منطقه هشت شهرداری قم و معاونان 
از کسبه پردیسان مشکلات پروانه های تجاری موقت  وی و همچنین جمعی 

پردیسان بررسی شد.
در این جلسه روح الله امرالهی ضمن تاکید بر حمایت مدیریت شهری بر تسریع 
در روند پروسه واگذاری پروانه املاک تجاری در پردیسان ابراز داشت: این موضوع 
هم به نفع شهرداری و باعث درآمدزایی برای مجموعه مدیریت شهری است و هم 

به نفع شهروندان که از توسعه املاک تجاری در منطقه منتفع می شوند.
وی با اذعان به کمبود اماکن تجاری در پردیسان افزود: امیدواریم با حضور 

مدیریت جدید استان بتوانیم هرچه سریعتر این معضل را مرتفع کنیم.
در ادامه این جلسه محمد رمضانی مدیر منطقه هشت شهرداری قم نیز با 
بیان اینکه شهرداری این منطقه تاکنون به تمامی تعهدات قانونی خود در این 
زمینه عمل کرده است اظهار داشت: در خصوص رفع مشکل تجاری های موقت 
شهرداری مکلف به انجام توافقات مدیریت کلان استان بوده و تا کنون نیز تمامی 
مساعی خود را در راستای مماشات و همراهی با شهروندان و کسبه انجام داده 
است. وی خاطرنشان کرد : این موضوع باید با تدبیر و تصمیم مدیریت استان 
حل و فصل شود و مجموعه مدیریت شهری به تنهایی توان قانونی لازم را جهت 

گره گشایی از این معضل به وجود آمده را ندارد.
 

مدیر منطقه هفت شهرداری قم تأکید کرد:

ممنوعیت اجرای نمای رومی و کامپوزیت 
درپیرامون حرم

مدیر منطقه هفت شهرداری قم با تأکید مراجعه شهروندان قبل از اصلاح نما 
و بازسازی ملک به کمیته سیما و منظر در منطقه گفت: اجرای نمای رومی و 
کامپوزیت در شهر قم ممنوع بوده و در مسیر پیاده راه های هسته مرکزی این 
موضوع با جدیت بیشتری دنبال می شود. مجید متین فر با اشاره به اجرای 
پیاده راه های پیرامون حرم مطهر اظهار داشت: با اجرای این پیاده راه ها سیما و 
منظر شهری در هسته مرکزی شهر اصلاح می شود. وی ساختمان های تاریخی 
در مسیر پیاده راه ها را موردتوجه قرارداد و افزود: با توجه به اجرای سه مسیر 
پیاده راه در این منطقه مالکان به بازسازی ملک ها و اصلاح نما روی آورده و چهره 
خیابان های هسته مرکزی شهر در حال تغییر است. مدیر منطقه هفت شهرداری 
قم از تشکیل کمیته سیما و منظر در شهرداری این منطقه خبر داد و تصریح 
کرد: بازسازی و اصلاح نما در این منطقه بر اساس تأیید کمیته سیما و منظر 
بوده و باید با بافت تاریخی و هویت و فرهنگ شهر نیز هم خوانی داشته باشد. وی 
همچنین به ممنوعیت اجرای نما رومی و کامپوزیت در شهر قم اشاره و بیان کرد: 
به هیچ عنوان مجوز اجرای نمای رومی و کامپوزیت در این منطقه داده نمی شود و 
شهروندان قبل از اجرای نما حتماً به کمیته سیما و منظر مراجعه کرده و از کمیته 
تأیید بگیرند. متین فر تأکید کرد: از کسبه درخواست داریم در صورت تصمیم بر 
اصلاح نما و بازسازی ملک خود به شهرداری مراجعه کرده و با هماهنگی های 

لازم اصلاح و بازسازی را آغاز کنند.
 

نایب رئیس شورای اسلامی شهر قم خواستارشد:

استفاده از ظرفیت های بخش 
خصوصی  برای ساخت پارکینگ 

ساخت  نهضت  طرح  اجرای  ادامه  از  قم  شهر  اسلامی  شورای  نایب رئیس 
پارکینگ در شهر قم خبر داد و گفت: این مهم در برنامه های سال 1400 مورد 

توجه است و سال آینده نیز ادامه می یابد.
محمود مسگری با اشاره به اهمیت توسعه پارکینگ در شهر قم، اظهار داشت: 
شورای اسلامی شهر در موضوع ساخت پارکینگ مصوبه ای داشته که درآمدهایی 
که از حذف پارکینگ و یا تخلف هایی که در کمیسیون ماده 100 در موضوع 
پارکینگ ها بوده در حسابی مسدود شود و تنها در حوزه ساخت پارکینگ های 
عمومی استفاده شود. به گفته وی، در حال حاضر نیز نقاطی شناسایی شده 
مرکزی شهر  در هسته  نقاطی  که  است  این  اسلامی شهر  و سیاست شورای 
شناسایی و با رویکردهای سرمایه گذاری از سرمایه بخش خصوصی برای ساخت 
پارکینگ استفاده شود. نایب رئیس شورای اسلامی شهر قم با تأکید بر اینکه 
باید مشوق هایی برای بخش خصوصی در ساخت پارکینگ در نظر گرفته شود 
و اعتباری که در اختیار شهرداری بوده در بخش تملک استفاده شود ابراز کرد: 
باید به دنبال ساخت پارکینگ های مدرن باشیم و از ظرفیت های بخش خصوصی 
استفاده شود. مسگری تصریح کرد: شورای اسلامی شهر ساخت پارکینگ را در 
سال 1400 در برنامه خود قرار داده و برای سال آینده نیز قطعاً نهضت ساخت 

پارکینگ دنبال می شود تا به مرحله خوبی از ساخت پارکینگ  برسیم.

مدیرکل سرمایه انسانی شهرداری قم  خبرداد: 

بازنگری نظام مدیریت منابع انسانی
 بر اساس بیانیه گام دوم انقلاب 

انسانی  منابع  مدیریت  :نظام  گفت  قم   شهرداری  انسانی  سرمایه  مدیرکل 
شهرداری قم بر اساس بیانیه گام دوم انقلاب اسلامی موردبازنگری قرار خواهد 

گرفت.
بیگدلی با اشاره به بیانیه گام دوم انقلاب اسلامی به عنوان یک سند بالادستی 
از سوی رهبر معظم انقلاب )مدظله العالی( جهت تعیین نقشه راه حرکتی تمام 
بخش های کشور ازجمله شهرداری ها، اظهارداشت: یکی از فعالیت های اساسی 
برای اجرای مفاهیم سند مذکور در مدیریت شهری بازنگری نظام مدیریت منابع 

انسانی شهرداری های کشور بر اساس این سند است.
وی توجه به اهمیت راهبردی یادشده در کنار جایگاه ویژه شهر قم در پیدایش 
و حرکت انقلاب اسلامی را یادآور شد و افزود: اداره کل سرمایه انسانی شهرداری 
بازنگری نظام مدیریت منابع انسانی بر  قم در حال آماده سازی طرحی برای 
اساس بیانیه گام دوم انقلاب اسلامی است. بیگدلی همچنین از توجه به نظرات 
و مشارکت نخبگان و متخصصان مرتبط در آماده سازی و تهیه این طرح خبر داد و 

اظهار امیدواری کرد تا اجرای آن را در آینده نزدیک شاهد باشیم.
مدیرکل سرمایه انسانی شهرداری قم با تأکید بر تلاش جهت انجام یک کار 
علمی و دقیق در این زمینه و انجام اقدامات عملیاتی مرتبط خاطرنشان کرد: 
امیدواریم بتوانیم به عنوان پیشتاز شهرداری های کشور در پیاده سازی بیانیه گام 
دوم انقلاب اسلامی عمل نموده و دستاوردهای خود با سازمان شهرداری ها و 

سایر کلان شهرها و شهرداری های کشور به اشتراک بگذاریم
 

رئیس دانشگاه علوم پزشکی قم؛

نقش سفیران سلامت در ارتقای 
سلامت جامعه بسیار مهم است

رئیس دانشگاه علوم پزشکی قم با اشاره به اینکه ۷2 درصد خانواده های قمی 
حداقل یک عضو در میان سفیران سلامت دارند، گفت:   این افراد در حفظ و 
ارتقاء سلامت جامعه بسیار اثرگذار هستند. دکتر محمدرضا قدیردر مراسم تجلیل 
از ۶2 داوطلب و سفیر سلامت برگزیده استان قم، تعداد سفیران سلامت خانواده 
استان قم را 25۹ هزار و ۸1۷ نفر عنوان کرد و گفت: مشارکت در آموزش، اطلاع 
رسانی علائم بیماری ها، راهکار های پیشگیری از بیماری های واگیر و غیرواگیر 

از مهمترین برنامه های سفیران سلامت در خانواده ها است.

فرمانده یگان حفاظت محیط زیست استان قم :

هر گونه شکار و صید جانوران وحشی  ممنوع است
فرمانده یگان حفاظت محیط زیست استان قم با اشاره به عدم ارائه هیچ گونه مجوز شکار و صید در استان 
قم در دو سال گذشته،گفت: هر گونه شکار و صید جانوران وحشی اعم از پرندگان، پستانداران و ماهیان و 
اقدام به شکار آنها ممنوع بوده و بر اساس قوانین و ضوابط با متخلفان قاطعانه برخورد خواهد شد. محمدرضا 
عابدی مقدم در گفت و گویی اظهار داشت: یگان حفاظت استان علاوه بر حضور شبانه روزی در مناطق شکار 
ممنوع و حفاظت شده، کنترل و نظارت دقیقی بر زیستگاههای حساس از جمله تالاب ها و رودخانه ها دارد.

دستگیری چهار متخلف در حوزه شکار و صید 
فرمانده یگان حفاظت محیط زیست استان قم از دستگیری چهار متخلف در حوزه شکار و صید در هفته 
گذشته خبر داد و گفت: دو نفر از متخلفان اقدام به صید و زنده گیری پرندگان در منطقه کهندان و دو نفر 
از متخلفان نیز اقدام به ماهیگیری در رودخانه قمرود کرده بودند. وی با بیان اینکه تجهیزات و ادوات صید 
پرندگان و ماهیان از متخلفان کشف و ضبط شده است، اظهار داشت: از صیادان پرنده ۸ قطعه سهره وحشی 
کشف و رهاسازی شد و از صیادان ماهی نیز تعدادی ماهی صید شده کشف شد که بر اساس قانون باید جریمه 
های مربوطه را پرداخت کنند. عابدی در پایان با اشاره به ممنوعیت خرید و فروش و صید و شکار جانوران 
وحشی، تصریح کرد: شهروندان می توانند هرگونه گزارش خود مبنی بر تخلفات زیست محیطی در این حوزه 

را با شماره تلفن های ۳۶20۷2۹۹ و ۳2۶02۹۸1 در میان بگذارند.

جانشین فرمانده انتظامی استان قم خبرداد:

دستگیری و اعتراف 70 فقره ای سارق دهه هفتادی 
جانشین فرمانده انتظامی استان قم از دستگیری یک سارق حرفه ای سیم و کابل برق و اعتراف به ۷0 فقره 
سرقت در چندین استان خبر داد .  سردار بهادر اسماعیلی اظهارداشت: در پي وقوع چند فقره سرقت کابل 
برق، موضوع در دستور کار مأموران فرماندهي انتظامي بخش خلجستان قرار گرفت. وی افزود: طی بررسی 
های صورت گرفته مشخص شد متهم پس از سرقت از طریق یک دستگاه خودرو پژو پارس نسبت به انتقال کابل 
های مسروقه اقدام کرده همچنین سرقت هایی مشابه نیز در شهرستان های ساوه و محلات در استان مرکزي 
به وقوع پیوسته است. جانشین فرمانده انتظامی استان قم گفت: در ادامه و طی تعامل مأموران با کارآگاهان 
پلیس آگاهی استان، تصویر متهم به دست آمد و مشخص شد سارق همان مالک خودرو و نامبرده ساکن یکی 
از شهرهای تهران است، بنابراین مأموران فرماندهي انتظامي بخش خلجستان با اخذ نیابت قضائی به استان 
مذکور اعزام و متهم را دستگیر کردند. وی با بیان اینکه نامبرده متولد 1۳۷۳ است، تصریح کرد: نامبرده طی 
تحقیقات صورت گرفته به ۷0 فقره سرقت در شهرستان های سلفچگان، ساوه، محلات، آشتیان، تفرش، تبریز، 
قم و تهران اعتراف کرد. سردار اسماعیلی تصریح کرد: متهم به همراه پرونده تشکیل شده برای انجام مراحل 

قانونی تحویل مرجع قضائی استان شد.

معاون بهداشتی دانشگاه علوم پزشکی قم خبر داد؛

پلمب کارگاه تولید و بسته بندی آب آشامیدنی 
معاون بهداشتی دانشگاه علوم پزشکی قم از پلمب یک واحد کارگاه تولید و بسته بندی آب آشامیدنی در 
استان قم خبر داد. سیامک محبی پیش از ظهر یکشنبه در گفتگو با خبرنگاران با بیان اینکه واحد صنفی 
تولید و بسته بندی آب آشامیدنی صبح امروز به دلیل داشتن نواقص بهداشتی و رعایت نکردن شیوه نامه های 
بهداشتی با همراهی بازرسان اتاق اصناف پلمب شد، گفت: بازرسی بهداشتی از مراکز صنفی استان قم 
به صورت مرتب توسط بازرسان بهداشت محیط مرکز بهداشت انجام می شود. معاون بهداشتی دانشگاه علوم 
پزشکی قم با اشاره به برخورد قانونی با متخلفانی که نسبت به رعایت موازین بهداشتی کم کاری و یا بی توجهی 
کنند، افزود: لزوم مشارکت تمام صنف ها در زمینه رعایت دستورالعمل های بهداشتی و همچنین تزریق به موقع 
واکسن، ایمنی دیگر افراد را نیز تأمین خواهد کرد. وی با تاکید بر اینکه افراد مختلف با تزریق واکسن نقش خود 
را در کنترل همه گیری کرونا و تأمین سلامت جامعه ایفا کنند، ادامه داد: همشهریان عزیز می توانند در زمینه 
رفع تخلفات بهداشتی، به سامانه 1۹0 اطلاع دهند تا در اسرع وقت توسط بازرسین معاونت بهداشت دانشگاه 

علوم پزشکی قم پیگیری شود.
  

فرمانده انتظامی شهرستان قم خبرداد:

کشف لوازم آشپزخانه قاچاق 
فرمانده انتظامی شهرستان از کشف محموله قاچاق لوازم آشپزخانه و لوازم خودرو در نتیجه بازرسی از یک 
دستگاه پژو 405 در این استان خبرداد   سرهنگ مراد حسین جعفریان اظهارداشت: مأموران یگان امداد 
در جاده "اراک-قم" یک دستگاه پژو 405 حامل بار قاچاق را شناسایی و توقیف کردند. وی افزود: در ادامه 
طی بازرسی از خودرو مذکور،۳۶0 عدد لوازم آشپزخانه و 5۳ عدد لوازم خودرو فاقد مجوز و قاچاق کشف و 
متهم دستگیر شد که برابر اعلام نظر کارشناسان ارزش محموله بیش از یک میلیارد و ۶00 میلیون ریال اعلام 
شده است. فرمانده انتظامی شهرستان قم تصریح کرد: پلیس قم با جدیت با هرگونه قاچاق کالا و ارز مقابله و 

شهروندان نیز می توانند اطلاعات خود را به مرکز فوریت های پلیسی 110 اطلاع دهند.

دادستان عمومی و انقلاب قم تشریح کرد:

جزییات دستگیری ومحاکمه قاضی جعلی درقم

طرح:مهناز یزدانی 

مراقب کودکان و این شیادان کثیف باشیم!

استاندار قم در نشست صمیمی با نمایندگان تشکل های معلولان گفت: 
بهزیستی باید نیازهای معلولان در حوزه اشتغال، مسکن، ازدواج، افراد پشت 
نوبت و ... را مستند و مستدل آماده کرده و به استانداری ارائه کند تا در سفر 

رئیس جمهور به قم پیگیری شود.
همزمان با هفته گرامیداشت افراد دارای معلولیت صبح روزیکشنبه سید 
محمد تقی شاهچراغی با حضور در اداره کل بهزیستی استان قم پای درد دل و 

مشکلات نمایندگان تشکل های معلولین استان نشست.
در این دیدار صمیمی که در سالن اجتماعات اداره کل بهزیستی استان و با 
حضور مدیرکل بهزیستی و معاونان، روسای ادارات بهزیستی شهرستان های 
قم، جعفرآباد و کهک و مدیران و نمایندگان تشکل های معلولین استان برگزار 
شد، گزارشی از وضعیت معلولان در استان، خدمات ارائه شده، کمبودها و 
نیازها و موانع توسط مدیرکل بهزیستی ارائه شد و مدیران تشکل های معلولین به 

تفصیل مشکلات حوزه خود را با استاندار قم درمیان گذاشتند.
در ادامه این جلسه شاهچراغی استاندار قم ضمن ابراز مسرت از حضور در 
جمع افراد دارای معلولیت ، این جلسه را از بدو عهده داری سمت استانداری قم 
بهترین جلسه کاری برشمرد و با گرامیداشت هفته افراد دارای معلولیت ضمن 
استقبال از پیشنهادات ارائه شده توسط نمایندگان معلولین استان خاطرنشان 

کرد: در خصوص انتصاب یک نفر به عنوان مشاور استاندار در امور معلولین 
کاملا موافق هستم و پیگیر و با همکاری خود شما و ازبین خودتان حتما یک 
مشاور در این خصوص انتخاب خواهم کرد ، در خصوص برگزاری این جلسات 
و استمرار ارتباط ما با نمایندگان معلولین هم کاملا موافق هستم و متعهدم هر 
۶ ماه یکبار همین جلسه با همین ترکیب در دفاتر تشکل های معلولین استان 

برگزار شود و خروجی مناسبی هم داشته باشد.
شاهچراغی با اشاره به تاکید معلولین بر اجرایی شدن قانون جامع حمایت از 
حقوق معلولین که مصوب هم هست و ابلاغ هم شده اما اجرایی نشده است 
پیشنهاد کرد با همکاری بهزیستی و تشکلهای معلولین کارگروهی در استان 
تشکیل شود و پیگیر امور برزمین مانده باشد و فردی هم در راس این کارگروه قرار 

گیرد که دغدغه پیگیری امور معلولین را داشته باشد.
از ظرفیت خیرین برای رفع مشکلات معلولان استفاده شود

استاندار قم در خصوص ستاد مناسب سازی استان و عدم برگزاری منظم 
جلسات و گله مندی معلولین، خواستار فعال شدن سریع این ستاد به دبیری 

بهزیستی شد و از حمایت خود در این زمینه خبر داد.
به استان و  آینده ای نزدیک  با اشاره به سفر هیات دولت در  استاندار قم 
درخواست های معلولین تاکید کرد: بهزیستی به قید فوریت نیازهای معلولین 
در حوزه اشتغال ، مسکن ، ازدواج ، افراد پشت نوبت و... را مستند و مستدل 
آماده نموده و به استانداری ارائه کند تا در سفر مطرح شود؛ زمین مورد نیاز 
مسکن مددجویان بهزیستی را استانداری تامین خواهد کرد و بازاچه های عرصه 

محصولات معلولین و مددجویان پیگیری می شود.
ریاست شورای مشارکت های مردمی استان با اشاره به ظرفیت بی نظیر خیرین 
در قم افزود: همه مشکلات توسط دولت و با اعتبارات دولتی قابل رفع نیست 
باید از ظرفیت بی نظیر خیرین ، خیریه ها و فرهنگ خیر جمعی برای رفع 
مشکلات جامعه هدف بهزیستی استفاده کنیم و بنده، هم خودم و هم معاونینم 
آماده هستیم در جلساتی با همین ترکیب با اصناف و اتاق بازرگانی و... ضمن 
ترغیب خیرین و هدایت نذورات و نیات خیر به طرف نیازهای بهزیستی از اهداف 

شما حمایت نمایم.

استاندار قم در نشست صمیمی با نمایندگان تشکل های معلولان :

نیازهای معلولان در سفر رئیس جمهور به قم پیگیری می شود

قم  استان  آبخیزداری  و  طبیعی  منابع  مدیرکل 
غنی  و  احیا  برای  بذرکاری  مردمی  :پویش  گفت 
سازی پوشش گیاهی استان، صبح روزیکشنبه  با 
کاشت بذر بادام کوهی در روستای علی آباد نیزار 

قم آغاز شد.
محمد شعاعی، اشاره به اجرای پویش سراسری 
مردمی بذرکاری برای احیا و غنی سازی جنگل های 
خارج از شمال در استان قم، گفت: منطقه  چنار 
اولین  در  نیزار  آباد  علی  آبخیز،  حوزه  در  قاضی، 
مرحله از پویش مردمی بذرکاری قم، تحت پوشش 

قرار گرفته است. وی افزود: در این مرحله 20 هکتار 
از زمین های منطقه علی آباد نیزار قم، با کمک مردم 
محلی، جمعیت هلال احمر و سازمان های مردم 

نهاد بذرکاری شد.
شعاعی با اشاره به اینکه دو مرحله دیگر این پویش 
دوم  مرحله  در  افزود:  می شود،  اجرا  زودی  به  هم 
۳00 هکتار در منطقه ییلاقی کاسوا و در مرحله 
سوم 200 هکتار در منطقه وشنوه بذرکاری می شود.
مدیر کل منابع طبیعی و آبخیزداری قم، افزود: با 
امضای تفاهم نامه با یکی از انجمن های مردم نهاد، 

نهال کاری در مناطق مختلف  طرح 200 هکتار 
استان اجرا می شود.

پویش مردمی کاشت بذر به منظور احیاء و غنی 
سازی پوشش گیاهی استان که از امروز آغاز شده 

است تا پایان اسفند در قم ادامه خواهد داشت.
این پویش همزمان با قم در سایر نقاط کشور به جز 

استان های شمالی و زاگرس نشین اجرا می شود.
های  جنگل  احیای  برای  بذر،  کاشت  پویش 
زاگرس  استان   12 در  همزمان  پیش تر  زاگرس، 

نشین نیز اجرا شده است.

مدیرکل منابع طبیعی و آبخیزداری استان قم خبرداد:

احیای پوشش گیاهی قم با اجرای پویش مردمی بذرکاری

دادستان عمومی و انقلاب قم از صدور حکم 
قاضی جعلی با نام مستعار سید محمد مهدی 
خوانساری در قم خبر داد و گفت: کلاهبرداری 
قاضی  عنوان  غصب  تومانی،  میلیون   10۷
دادگاه، جعل سند، استفاده از کارت جعلی قوه 
قضاییه، تشویق به فساد و فحشا و فراهم کردن 

موجبات آن از عناوین اتهامی این متهم است. 
غریب  حسن  المسلمین  و  حجت الاسلام 
دادستان عمومی و انقلاب قم با اشاره به شناسایی 
و دستگیری قاضی جعلی پس از شکایات متعدد 
و رصد اطلاعاتی ضابطین حفاظت اطلاعات، 
گفت: با وصول شکایات مردمی و بازداشت متهم، 
تکمیل تحقیقات و بازجویی از متهم و رسیدگی به 
شکایات در دستور کار کارکنان حفاظت و شعبه 
11 بازپرسی دادسرای عمومی و انقلاب قم قرار 
در  متهم  چهره  انتشار  قضایی  دستور  و  گرفت 

رسانه ها برای شناسایی دیگر شاکیان صادر شد.
بیان  متهم  متقلبانه  اقدامات  تشریح  در  وی 

قاضی  عنوان  به  خود  معرفی  با  متهم  داشت: 
دادگاه و استفاده از کارت جعلی قوه قضاییه و 
با مانور متقلبانه و دادن وعده های واهی دریافت 
وام از بنیاد شهید اقدام به اغفال و فریب شاکیان 
و اخذ مدارک هویتی و چک و سفته از شکات 
می نمود و مدعی بود که باید در ابتدا مبلغی به 
حساب وی واریز نمایند تا بتوانند وام را دریافت 
کنند و از این طریق مبالغ متعددی را از 14 نفر از 

شکات دریافت نموده است.
دادستان عمومی و انقلاب قم با بیان اینکه این 
متهم 12 شاکی در اتهام تشویق به فساد و فحشا 
داشته است، گفت: این قاضی جعلی همچنین 
با وعده های واهی اقدام به تشویق زنان متعددی 
برای گرفتن طلاق از شوهرانشان با هدف برقراری 

رابطه با خود به بهانه ازدواج نموده است.
مردم مراقب جعل عناوین مقامات باشند 

به  شده  کلاهبرداری  مبالغ  مال  رد  وی 
مبلغ  میزان  به  نقدی  پرداخت جزای  شاکیان، 

کلاهبرداری شده در حق دولت، تحمل ده سال 
حبس و دوسال انفصال از خدمات دولتی را از 
مجازات های مندرج در حکم صادره دادگاه برای 

این متهم برشمرد.
در  شهروندان  هوشیاری  ضرورت  بر  غریب 
زمینه جعل عناوین مقامات و مشاغل دولتی و 
سوء استفاده از باورها و احساسات مذهبی افراد 
تأکید کرد و اذعان داشت: شهروندان در صورت 
مشاهده هر گونه موارد مشکوک، مراتب را برای 
پیگیری های قضایی به ستاد خبری حفاظت و 
 15۸0 شماره  به  استان  دادگستری  اطلاعات 
گزارش نمایند. وی  از صدور حکم قاضی جعلی 
با نام مستعار سید محمد مهدی خوانساری در 
قم خبر داد و اظهار کرد: کلاهبرداری به مبلغ 
10۷ میلیون تومان، غصب عنوان قاضی دادگاه، 
جعل سند، استفاده از کارت جعلی قوه قضاییه، 
تشویق به فساد و فحشا و فراهم کردن موجبات آن 

از عناوین اتهامی این متهم است. 

کلاهبردان و متجاوزان بسیاری در فضای مجازی 
از  تر  آسان  شکاری  چه  و  اند  نشسته  کمین  در 
کودکانی که بدون آموزشِ مهارتهای استفاده ایمن 

از اینترنت، در فضای مجازی رها شده اند.

معاون حمل ونقل و ترافیک شهرداری قم خبرداد:

ارتقاء دوربین های نظارتی به دوربین های ثبت تخلف
معاون حمل ونقل و ترافیک شهرداری قم از هماهنگی مجموعه شهرداری 
قم با پلیس راهور جهت استفاده از سامانه های نوین ثبت تخلف در راستای 
اصلاح رفتار ترافیکی شهروندان خبر داد. دکتر مسعود طبیبی در گفتگویی 
از رفع مشکلات بهره برداری از سامانه ثبت تخلف خبر داد و اظهار داشت: 
خوشبختانه یکی از اختلافات پلیس راهور و شهرداری در نحوه استفاده از 
دوربین های نظارتی و ثبت تخلف برطرف شده است. وی با یادآوری قانون 
دسترسی مستقیم پلیس راهور به سامانه های نرم افزاری دوربین های ثبت 
تخلف و نظارتی افزود: با توجه به قانون و توافق بین شهرداری و پلیس راهور، 

سامانه هایی که بتواند هر دو ارگان را پوشش بدهد هفته پیش خریداری شده 
و پلیس راهور نیز دسترسی مستقیم به دوربین ها خواهد داشت. معاون 
حمل ونقل و ترافیک شهرداری قم تصریح کرد: به زودی نحو انتقال داده های 
دوربین ها  تمام  سال  پایان  تا  و  مشخص شده  نیز  سِرور  به  دوربین ها  این 
به تدریج فعال شده و تخلفات رانندگی شهروندان اعمال قانون می شود. وی از 
ارتقاء دوربین ها نظارتی به ثبت تخلف خبر داد و بیان کرد: برای دوربین های 
نظارتی امکان ثبت تخلف تعریف شده و به زودی این دوربین ها نیز در سطح 

شهر امکان عکس برداری داشته و ثبت تخلف دقیق تر انجام می شود.


